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        PŘEDSTAVENÍ KRONIKÁŘE 

Od roku 2019 je prací kronikáře pověřena hustopečská rodačka Mgr. Nina Veselá, 

která získala magisterský titul v oboru Management v kultuře na Filozofické fakultě 

Masarykovy univerzity v Brně. Od roku 2016 působila jako redaktorka v organizační 

složce Marketing a kultura města Hustopeče. V roce 2022 ukončila rodičovskou 

dovolenou a pracuje v soukromé firmě zabývající se zemědělskou technikou se 

sídlem v Hustopečích.   

Kontakt: kronikahustopece@gmail.com 

Pokud u fotografií není uvedeno jinak, jejich zdrojem je Fotografický archiv 

Městského úřadu Hustopeče, který spravuje organizační složka Marketing a kultura 

města Hustopeče. 

VÝBĚR SVĚTOVÝCH UDÁLOSTÍ 

Rok 2021 se, stejně jako ten předešlý, nesl na vlně celosvětové pandemie nemoci 

COVID-19. Kromě toho se velkými výzvami stala inflace a energetická krize. Navíc 

svět celých dvanáct měsíců trápil nedostatek čipů a dalších surovin, který přerostl v 

širokou materiálovou, výrobní a dodavatelskou krizi. Byl to ale také rok úspěšných 

vesmírných misí.  

Obsazení washingtonského Kapitolu stoupenci Donalda Trumpa 

Dne 6. ledna se před sídlem nejvyššího amerického zákonodárného sboru sešli 

příznivci končícího amerického prezidenta Donalda Trumpa k protestům proti 

výsledku prezidentských voleb z podzimu 2020. Na podporu Trumpova požadavku, 

aby republikánský viceprezident Mike Pence a Kongres, odmítli vítězství Joea 

Bidena. Část demonstrantů zaútočila na budovy obou komor Kongresu a 

dočasně pronikla i do obou jednacích sálů narychlo evakuovaných budov. Komplex 

byl opětovně zabezpečen až po dvou hodinách. Při potyčkách bylo zraněno více než 

50 příslušníků policejní ochrany Kongresu a metropolitní policie, jeden z nich 

zemřel. Během potyček u zabarikádovaných dveří Sněmovny byla jedna žena 

postřelena bezpečnostními složkami, následkům zranění později podlehla. Tři další 

lidé zemřeli v průběhu dne v důsledku různých zdravotních komplikací. Jedna z 

protestujících byla ušlapána. Mimo jiné byly do nemocnic převezeny osoby se 
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zlomeninami způsobenými při šplhání po západní fasádě Kapitolu, došlo také k 

srdečním zástavám. 

 

Útok na Kapitol proběhl 6. ledna. 

Zdroj: https://www.novinky.cz/clanek/zahranicni-amerika-utok-na-kapitol-byl-vyvrcholenim-

pokusu-o-prevrat-rekl-sef-vysetrovaciho-vyboru-40399641 

Někteří policisté, kteří čelili davu násilných podporovatelů Donalda Trumpa, 

následně vypovídali o traumatech způsobených násilím a rasovými urážkami. V 

důsledku událostí několik policistů spáchalo sebevraždu. Dne 20. ledna zvolený Joe 

Biden slavnostně složil přísahu a stal se 46. prezidentem Spojených států 

amerických.  

Velký posun v objevování vesmíru 

Dne 18. února robotický průzkumník NASA Perseverance úspěšně přistál na Marsu. 

Průzkumník dosedl do nivy starého kráteru Jezero s helikoptérou Ingenuity 

„přišpendlenou“ na podbřišku. Pořídil fotografie z povrchu rudé planety a o dva 

měsíce později se už atmosférou Marsu proháněla helikoptéra Ingenuity. V létě 

k hranici kosmu dolétli komerční turisté v lodích VSS Unity a New Shepard a v září 



8 

 

vše korunovala soukromá orbitální mise Inspiration4, která vynesla čtveřici 

šťastlivců do výše zhruba 585 kilometrů, ve které byl člověk naposledy před 22 lety. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Povrch planety Mars. 

Zdroj: https://www.nasa.gov/press-release/nasa-s-perseverance-drives-on-mars-terrain-for-

first-time 

Dne 25. prosince byl do vesmíru vypuštěn obří Vesmírný dalekohled Jamese 

Webba, který v mnoha ohledech překonává Hubbleův teleskop.  

Zablokování Suezského průplavu 

Od 23. - 29. března zablokovala Suezský průplav 400 metrů dlouhá a 59 metrů 

široká kontejnerová loď Ever Given a stala se jedním ze symbolů krize 

mezinárodní logistiky a celých dodavatelských a výrobních řetězců, které 

s postupující globalizací celá desetiletí stavěly na principu just-in-time. Ten se však 

kvůli pandemii v roce 2020 drasticky narušil a podle nejčernějších scénářů se z toho 

bude vzpamatovávat celé desetiletí. 
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Loď zcela zablokovala Suezský průplav. 

Zdroj: https://www.nytimes.com/2021/07/17/world/middleeast/suez-canal-stuck-ship-ever-

given.html 

Sportovci se dočkali Letních olympijských her 2020 

Letní olympijské hry 2020 se konaly v japonském Tokiu. Slavnostní 

zahájení proběhlo 23. července 2021, zakončení se uskutečnilo 8. srpna 2021. 

Původně bylo slavnostní zahájení plánováno na 24. červenec 2020 a zakončení na 9. 

srpen 2020. Kvůli probíhající pandemii koronaviru se v březnu 2020 japonský 

předseda vlády dohodl s prezidentem Mezinárodního olympijského výboru a letní 

hry se přesunuly na rok 2021. Přestože se konaly v roce 2021, podržely si v názvu 

rok 2020 z marketingových důvodů. Bylo to poprvé, co byly olympijské hry 

odloženy, nikoli zrušeny. V březnu 2021 rozhodl organizační výbor, že na 

olympijské hry nebudou smět zahraniční fanoušci. Později se rozhodlo, že hry 

proběhnou zcela bez diváků. 

Živelné pohromy 

Hurikán Ida, tropická bouře, která v srpnu 2021 zasáhla prudkým deštěm velkou část 

východu Spojených států amerických, zabil minimálně 95 lidí a vzniklé škody se 

vyšplhaly na 64 miliard dolarů. Tragické byly i záplavy, které v červenci zasáhly 
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Evropu, zejména Německo. Tato přírodní katastrofa si vyžádala celkem 240 

obětí. Kromě Německa záplavy postihly i jiné evropské země jako například 

Švýcarsko, Rakousko, Nizozemsko nebo Belgii. Česku se letos přírodní katastrofy 

taktéž nevyhnuly. Moravou se prohnalo nejtragičtější tornádo na evropském 

kontinentu od roku 1984. Červencové záplavy v čínské provincii Che-nan zabily 

více než tři stovky lidí. V jejím správním středisku, metropoli Čeng-čou, voda 

zabíjela v metru a proměnila ulice v dravé řeky, které strhávaly i vozidla. V tamním 

metru zemřelo nejméně čtrnáct lidí a ve vlakové soupravě v něm uvázlo asi 500 

cestujících. Záplavy letos zasáhly i Jižní Súdán, kde kvůli této katastrofě musel téměř 

milion lidí opustit své domovy. Naopak východní Afrika se potýkala se silnými 

suchy.  

 

VÝBĚR ČESKÝCH UDÁLOSTÍ 

Koronavirus 2021 

Koronavirus v České republice výrazně přispěl v roce 2021 k nejvyššímu 

ročnímu počtu zemřelých od konce války. Kvůli pandemii se omezovalo 

zdravotnictví i cestování, zavíraly se obchody a restaurace. Omezení velmi zasáhlo 

společenský život všech obyvatel republiky. Nošení respirátoru a chirurgické masky 

se stalo běžnou součástí života. Vystřídalo se také několik ministrů zdravotnictví – 

Romana Prymulu nahradil Jan Blatný, toho nahradil Petr Arenberger, následoval 

Adam Vojtěch a na konci roku byl do této funkce jmenován brněnský radiolog 

Vlastimil Válek.  

Do roku 2021 vstupovala Česká republika s rekordem pozitivních případů – 17 042, 

který byl zaznamenán ve středu 30. prosince 2020. Rekordní byl také podíl 

pozitivních případů na počet testů, činil 52 %. 

V lednu 2021 Česká republika získala statut země s vůbec nejhorší bilancí ze 

všech zemí na světě. Při přepočtu na jeden milion obyvatel činil v Česku na 

počátku ledna sedmidenní průměr denního přírůstku nakažených 932 a číslo 

dále stoupalo. Začalo se mluvit o 3. vlně pandemie.  
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Dne 15. ledna byl spuštěn registrační a rezervační web pro očkování pro seniory nad 

80 let. Dne 21. ledna schválila Poslanecká sněmovna prodloužení nouzového stavu 

do 14. února.  

Na začátku února překročil počet potvrzených případů v Česku 1 000 000 

nakažených. Poslanci na žádost hejtmanů prodloužili nouzový stav a rozhodli o 

uzavření okresů Cheb, Sokolov a Trutnov. Světová zdravotnická organizace 

prezentovala, že problémem nadprůměrného šíření v ČR bylo bezohledné 

nedodržování protiepidemických opatření, pandemická únava veřejnosti a rychleji se 

šířící britská varianta koronaviru. 

Na konci února vláda přestala uznávat a doporučovat látkové roušky (tj. včetně doma 

dělaných) jako ochranný prostředek. S platností od čtvrtka 25. února bylo na 

veřejnosti a v uzavřených prostorech nutné nosit respirátor třídy FFP2 nebo vyšší 

(nebo obdobný). Izrael daroval Česku 5000 vakcín Moderna proti covidu-19.  

Dne 25. února byla v Česku v jednom případě potvrzena jihoafrická mutace 

koronaviru. Tato mutace navíc podle odborníků snižovala účinnost některých vakcín 

a léků.  

Dne 26. února byl na tiskové konferenci po jednání vlády vyhlášen tvrdý 

lockdown. Vláda oznámila omezení pohybu v rámci okresu trvalého bydliště.  

Od 1. března se zavřely všechny školy, školky i dětské skupiny. Uzavřela se také 

velká část dosud otevřených maloobchodů, například papírnictví či prodejen 

dětského oblečení. Stejného dne vláda schválila také povinné testování ve 

firmách s více než 50 zaměstnanci, které později změnila na firmy s více než 

deseti zaměstnanci. Na konci března bylo umožněno sportovat nebo se procházet po 

celém okrese.  

V pondělí 22. března 2021, na roční výročí první oběti pandemie covidu-19 v Česku, 

spolek Milion chvilek zorganizoval pietní akci, kdy byly na dlažbu Staroměstského 

náměstí v Praze nasprejovány tisíce bílých křížů jako památka 25 tisíc obětí 

pandemie v Česku.  
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Akce Milion chvilek. 

Zdroj:https://denikn.cz/587374/staromestske-namesti-pokryly-tisice-krizu-za-obeti-covidu-

chceme-ukazat-na-selhani-vlady-vysvetluje-sef-milionu-chvilek/ 

Dne 9. dubna byly na Děčínsku potvrzeny první dva případy brazilské mutace 

koronaviru v Česku. Od 12. dubna se rozvolnila část opatření. Do škol se vrátili žáci 

prvního stupně základních škol a posledních ročníků mateřských škol, za podmínky 

antigenního testování dvakrát týdně. Otevřela se také část prodejen, například 

prodejny dětského oblečení a obuvi, náhradních dílů pro auta, papírnictví, čistírny či 

farmářské trhy. Povolení otevřít venkovní prostory dostaly také zoologické zahrady 

nebo botanické zahrady. Do areálu mohla ale pouze pětina maximálního počtu lidí 

Zároveň také skončil nouzový stav a s ním i zákaz cestování mezi okresy, či zákaz 

vycházení mezi 21.–5. hodinou. 

Dne 24. dubna informoval ministr zdravotnictví, že v Hradci Králové se 

potvrdil první případ tzv. indické mutace viru v Česku. Dne 30. dubna potvrdil 

ministr zdravotnictví, že v Česku se objevily kombinace nigerijské či floridské 

mutace. 
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Na začátku května se obnovila výuka žáků druhých stupňů. Otevřít mohla 

kadeřnictví, masáže a další kosmetické služby. Ovšem zákazníci museli mít 

potvrzení o negativním testu. Otevřely se i maloobchody. Také bylo povoleno otevřít 

zahrádky restaurací a pořádat venkovní akce s maximálně 700 lidmi, ale s určitými 

omezeními.  

Od 8. června nemuseli žáci ani učitelé během výuky a zaměstnanci v jedné kanceláři 

nosit roušky. Zároveň se také zvýšila kapacita kulturních akcí – ve vnitřních 

prostorech mohlo být až tisíc lidí a venku dva tisíce. 

Od 1. července skončila povinnost mít venku zakrytá ústa a nos respirátorem či 

chirurgickou rouškou. Zároveň také plošně skončila povinnost testování ve firmách 

a na školách. Ale od 9. července přestala stačit jedna dávka vakcíny k prokázání 

bezinfekčnosti. Od stejného data také začala platit povinnost testování při návratu do 

České republiky ze všech zemí. 

Od 1. září mohlo u stolu v restauraci sedět až šest lidí. Na hromadných akcích se 

mohla zaplnit maximální kapacita. Od konce měsíce se žáci jedné třídy nemuseli na 

výletě či ve škole v přírodě prokazovat negativním testem. 

Od října ministerstvo zdravotnictví zkrátilo karanténu po kontaktu s nakaženou 

osobou na sedm dní v případě, že bude mít negativní PCR test. 

Od 1. listopadu přestaly zdravotní pojišťovny proplácet preventivní testy. Výjimka 

ale platila pro mladé do 18 let, pro ty, kteří se ze zdravotních důvodů nemohou 

naočkovat a lidi plně očkované a rozočkované. Zároveň se zkrátila platnost testů – 

PCR test platil tří dny a antigenní test 24 hodin. Provozovatelé restaurací museli 

kontrolovat doklad o bezinfekčnosti hostů.  

Dne 20. listopadu byl překonán rekord v počtu nakažených – přibylo 22 936 

nakažených. Dva dny poté došlo ke změně nařízení: jako potvrzení o bezinfekčnosti 

přestaly platit antigenní i PCR testy, při návštěvě restaurací či hromadných akcí se 

museli lidé prokázat očkováním či prodělanou nemocí.  

Dne 23. listopadu bylo odhaleno 25 864 nakažených, což ústilo k vyhlášení 

dalšího nouzového stavu a mnoha omezením, např. restaurace či kluby musely mít 
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zavřeno mezi 22. – 5. hodinou, na veřejnosti platil zákaz konzumace alkoholu. 

Zrušeny byly vánoční trhy s výjimkou prodeje kaprů či vánočních stromků. 

Dne 27. listopadu se objevil první případ nákazy mutací omikron v Česku. 

Nákaza se potvrdila u Češky, která se vrátila z Namibie. 

Dne 10. prosince vyšla ve Sbírce zákonů vyhláška, která od března zavádí povinné 

očkování (proti covidu-19) u osob nad 60 let a pro vybrané profese, kde je vyšší 

rizikové nákazy koronavirem - zdravotníci, pracovníci v sociálních službách, hasiči, 

policisté, vojáci a celníci. 

Dne 13. prosince byla spuštěna registrace na očkování proti covidu-19 pro děti od 

pěti let. 

Dne 22. prosince vláda představila opatření na vánoční svátky a následující dny.   

V roce 2021 zemřelo 139 900 lidí – nejvíce od konce druhé světové války. Počet 

zemřelých převýšil počet narozených o 28100. Podle Českého statistického úřadu 

ale díky migraci obyvatel ČR loni přibylo o 21 900 na 10,516 milionu.   

Online sčítání lidu se konalo po deseti letech  

Již od roku 1869 probíhá na našem území každých deset let sčítání lidu. Sčítání 2021 

začalo o půlnoci z 26. na 27. 3. 2021. V první fázi měl každý možnost sečíst se 

online prostřednictvím elektronického formuláře na webu scitani.cz nebo v mobilní 

aplikaci. Kdo se nesečetl online, měl zákonnou povinnost od 17. 4. do 11. 5. 2021 

vyplnit a odevzdat listinný sčítací formulář. Sčítání má řadu pozitivních dopadů, 

protože je zdrojem unikátních informací o životě v České republice. Získaná data 

mohou pomoci při plánování opatření, aby se tady žilo lépe, například při řešení 

nedostatku volných bytů, nabídky vzdělávání v místech, kde chybějí potřebné 

profese, nebo zavedení vlakových a autobusových spojů. Pomáhají při zajištění 

kapacit ve zdravotnických zařízeních nebo školkách, při tvorbě protipovodňových 

opatření i hasičům při jejich zásazích.  

Podle výsledků Sčítání 2021 žilo v Česku 10 524 167 obyvatel, oproti předchozímu 

sčítání v roce 2011 o 87,6 tis. více. Průměrný věk byl 42,7 let a mezi sečtenými 
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bylo 50,7 % žen a 49,3 % mužů. Obyvatelé s cizím státním občanstvím se podíleli 

na celkové populaci Česka 4,7 % a k české, moravské nebo slezské národnosti 

se hlásilo více než  6,4 mil. osob. Počet vysokoškolsky vzdělaných 

přesáhl 1,5 mil. Příslušnost k církvi či náboženské společnosti deklarovalo 

necelých 1,4 mil. obyvatel, naopak odpověď bez náboženské víry zvolilo více 

než 5 mil. obyvatel. 

Minuta ticha a zvonění zvonů za oběti pandemie 

V pondělí 22. března 2021 uplynul jeden rok od úmrtí první oběti koronaviru v naší 

zemi. Farnost Hustopeče se stejně jako Česká biskupská konference připojila 

k občanské iniciativě Minuta ticha a v pondělí 22. března od 12.00 hodin nechala 

znít kostelní zvony jako připomínku za oběti nemoci covid-19. 

K Minutě ticha za oběti pandemie se připojily některé významné instituce a 

organizace. Od Českého rozhlasu, který během víkendu vysílal nejrůznější rozhovory 

k tématu, přes katolickou církev až po některé kraje.  

Obce Břeclavska zasáhlo tornádo 

Zatímco Hustopeče vyvázly ze silné bouřky, která udeřila 24. června, bez větších 

škod, jen pár kilometrů od nás řádilo tornádo, které zdecimovalo několik obcí - 

Hrušky, Moravskou Novou Ves, Lužice, Mikulčice a části Hodonína. 

Extrémní bouře s krupobitím se zformovala kolem 19.20 hodin. Podle 

hodnocení Českého hydrometeorologického ústavu se jednalo o silné tornádo 

doprovázené savými víry, které dosáhlo síly F4 na Fujitově stupnici (druhá 

nejsilnější úroveň síly tornáda). Tornádo prošlo úsekem dlouhým 26 kilometrů a 

širokým (s odchylkami) zhruba půl kilometru. V průběhu večera a následujícího 

dne bylo ošetřeno několik set zraněných osob, zemřelo celkem šest osob. 

V dotčených obcích bylo poničeno asi 1200 až 1600 staveb včetně veřejných, 

zemědělských a průmyslových budov, dále velký počet stromů a vozidel. Silně 

zasažena byla infrastruktura včetně druhého železničního koridoru. Škody na 

soukromém i veřejném majetku byly podle předběžných odhadů vyčísleny na 

15 miliard korun. Ke zbourání bylo určeno asi 200 domů. 
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V evropském měřítku se jednalo o tornádo s největším počtem obětí od roku 2001 

a zároveň do té doby nejsilnější a nejsmrtelnější meteorologickou událost v Evropě 

roku 2021.  

Bezprostředně po ničivém tornádu se zvedla velká vlna solidarity, do 

postižených obcí přijelo pomáhat odstraňovat následky tornáda tisíce 

dobrovolníků. K 8. červenci 2021 se v České republice vybralo na finančních 

darech celkem 1,1 mld. Kč pomoci, další peníze věnovali lidé přímo poškozeným 

rodinám. 

 

Obce po ničivé katastrofě. 

Zdroj: https://liberec.rozhlas.cz/morava-po-tornadu-liberecti-hasici-poslali-zachranny-tym-

instituce-i-jednotlivci-8521358#&gid=1&pid=1 

 

 

 



17 

 

VÝBĚR UDÁLOSTÍ MĚSTA HUSTOPEČE 

Hřbitovem zazněla čestná salva obětem války 

V pondělí 16. dubna 1945 v 9 hodin ráno začaly v Hustopečích osvobozovací boje 

mezi Rudou armádou a v té době již ustupujícími nacisty. O 4 hodiny později bylo 

hotovo. Dodnes si Hustopeče každoročně připomínají památku padlých vojáků i 

všech obětí druhé světové války.  

Za dodržení bezpečnostních nařízení se v roce 2021 opět sešli na hřbitově Rudé 

armády v Hustopečích zástupci města, ruského velvyslanectví, ruského konzulátu a 

dalších historických organizací, aby oslavili památku padlých vojáků, kteří položili 

život v bojích druhé světové války. Setkání bylo díky koronavirové pandemii 

spíše komornějšího rázu, přesto se podařilo uctít památku padlých rudoarmějců 

také čestnou stráží v dobových uniformách a salvou, kterou vystřelili členové klubu 

vojenské historie odění do kozáckých uniforem.  

 

Kvůli koronavirové pandemii bylo výročí slaveno v komornějším duchu. 

Do Hustopečí se vrátil prezident Masaryk 

Připomínka vzniku Československého státu se v Hustopečích slavila ve velkém stylu. 

Na pietní akt i setkání s obyvateli přijel v koloně historických vozů a za 
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doprovodu dcery Alice sám první československý prezident Tomáš Garrique 

Masaryk. Cílem bylo připomenout nejen 103. výročí vzniku republiky, ale také rok 

1924, kdy Masaryk naposled Hustopeče osobně navštívil. Role Masaryka se ujal 

blízky přítel a spolužák starostky Vítězslav Čermák, jehož podobu s Masarykem 

objevili jeho přátelé poměrně nedávno.  

Po pietním aktu na Masarykově náměstí a uctění památky rodičů na hřbitově se 

konvoj přesunul k radnici, kde došlo i na autogramiádu a nezbytné památeční 

fotografování. Celá akce vzbudila velké ohlasy a připomněla původní hodnoty a 

cíle, kvůli kterým Československo vlastně vzniklo.  

 

Připomínku vzniku Československého státu navštívil i Masaryk s dcerou Alicí. 
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HUSTOPEČE V ČÍSLECH 

Obyvatelé, objekty a ulice 

Město Hustopeče mělo k 31. 12. 2021 celkem 5 945 obyvatel, občanů ČR. Dále zde 

bylo hlášeno celkem 169 cizích státních příslušníků. V roce 2021 se narodilo 73 dětí, 

které měly trvalý pobyt ve městě Hustopeče, přistěhovalo se 201 a odstěhovalo 131 

občanů.  Zemřelo 69 občanů. Průměrný věk občanů Hustopečí je 42 let. Občanů 

starších 80 let bylo k 31. 12. 2021 v Hustopečích 251, z toho starších 90 let 36. 

Město Hustopeče má v současné době 73 ulic, které jsou rozděleny do pěti volebních 

okrsků. Mezi nejobydlenější stále patří ulice U Větrolamu, Gen. Peřiny a Svat. 

Čecha. V Hustopečích se nachází celkem 1348 objektů s přidělenými čísly 

popisnými a 552 objektů s přidělenými čísly evidenčními. Obydlených objektů je 

1152, u neobydlených se jedná zejména o garáže, vinné sklepy a objekty, které svojí 

povahou nejsou určeny k bydlení. 

Uzavření manželství 

Před Městským úřadem Hustopeče bylo v roce 2021 uzavřeno 38 manželství a 

před orgánem církve 9 manželství. Tato manželství byla uzavřena v matričním 

obvodu Hustopeče, do kterého náleží obce Horní Bojanovice, Hustopeče, Kurdějov, 

Starovice, Starovičky a Šakvice. Manželství jsou uzavírána zejména v obřadní síni, 

ale také na jiném vhodném místě dle výběru snoubenců.   

 

VOLBY 2021 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se konaly v termínu od 

8 října 2021 do 9. října 2021. V Hustopečích bylo pět volebních místností (ZŠ 

Nádražní, ZŠ Komenského, Kino, radnice Městského úřadu Hustopeče a Penzion pro 

důchodce). Volební účast v Hustopečích byla 68, 32%, v celé republice 65, 43 %. 

Na prvních čtyřech místech se umístily strany: 

• SPOLU – ODS, KDU-ČSL, TOP 09 (27,79 %) 

• ANO 2011 (27, 12 %) 
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• Piráti a starostové (15, 62 %) 

• Svoboda a přímá demokracie SPD (9, 56 %) 

 

Výsledky hlasování v Hustopečích: 

• SPOLU – ODS, KDU-ČSL, TOP 09 (29,24 %) 

• ANO 2011 (25, 05 %) 

• Piráti a starostové (13, 84 %) 

• Svoboda a přímá demokracie SPD (9 %) 

 

 

ORGÁNY MĚSTA HUSTOPEČE 

Volební období 2018 – 2022 

Volby do Zastupitelstev měst se konaly 5. – 6. 10. 2018. Volební účast 

v Hustopečích byla 49, 78 %, v celé republice 47, 34 %. Na prvních čtyřech 

místech se umístily strany: 

• Sdružení nestraníků (32,33 %) 

• Občanská demokratická strana (20,10 %) 

• Zdravé Hustopeče (17,75 %) 

• ANO 2011 (13,69 %) 

Starostka 

PaedDr. Hana Potměšilová (ve funkci od roku 2014). 

Starostu volí do funkce Zastupitelstvo města Hustopeče z řad svých členů. Za výkon 

své funkce odpovídá Zastupitelstvu města Hustopeče. Starosta zastupuje obec 

navenek. Stojí v čele městského úřadu. 

Místostarosta 

Bořivoj Švásta (ve funkci od roku 2014). 

Místostarostu volí do funkce Zastupitelstvo města Hustopeče z řad svých členů. Za 
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výkon své funkce odpovídá Zastupitelstvu města Hustopeče. Zastupuje starostu v 

době jeho nepřítomnosti. 

Rada města 

Členové rady: 

• PaedDr.  Hana Potměšilová (Sdružení nestraníků) 

Radní pro školství a zdravotnictví 

• Bořivoj Švásta (Zdravé Hustopeče) 

Radní pro životní prostředí 

• Mgr. Ing. Zbyněk Háder (Sdružení nestraníků) 

Radní pro sport 

• Ing. Ivana Bundilová (Sdružení nestraníků) 

Radní pro dopravu 

• Michal Stehlík (Zdravé Hustopeče) 

Radní pro investice a rozvoj města 

• Bc. Michal Vejpustek (ČSSD) 

Radní pro sociální oblast 

• Bc. Josef Horák (KDU - ČSL)  

Radní pro kulturu a rodinnou politiku 

Radní se zpravidla schází každé druhé úterý (vyjma letních prázdnin). 

Komise rady města: Sportovní komise, Komise obřadů a slavností, Školská a 

kulturní komise, Komise sociální a zdravotní, Stavební komise, Vinařská komise, 

Komise pro územní rozvoj, Komise pro sociálně-právní ochranu dětí (zvláštní orgán 

starosty), Komise pro dopravu.  

(V roce 2021 aktualizovalo vedení města seznam komisí. Dvě komise, Pro práci se 

seniory a handicapovanými a Sociální, se sloučily pod názvem Komise sociální a 

zdravotní. Další dvě byly zrušeny, protože neměly využití. Jedná se o Komisi 

cestovního ruchu a městského marketingu a Komisi pro životní prostředí a 

zemědělství). 
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Zastupitelstvo města 

Členové zastupitelstva: 

• PaedDr.  Hana Potměšilová (Sdružení nestraníků) 

• Bořivoj Švásta (Zdravé Hustopeče) 

• Ing. Ivana Bundilová (Sdružení nestraníků) 

• Mgr. Ing. Zbyněk Háder (Sdružení nestraníků) 

• Bc. Josef Horák (KDU-ČSL)  

• Bc. Michal Vejpustek (ČSSD) 

• Michal Stehlík (Zdravé Hustopeče) 

• Ingrid Florusová (Zdravé Hustopeče) 

• Ing. Stanislav Ivičič (Sdružení nestraníků) 

• Mgr., Ph.D. Blanka Marková (Sdružení nestraníků) 

• Mgr. Blanka Nešporová (Sdružení nestraníků) 

• Martina Ondrová (Sdružení nestraníků) 

• MUDr. Milan Poul (ODS) 

• Zdeněk Rybář (ODS) 

• Libor Sadílek (ODS) 

• Ing. Zdeněk Sedláček (ANO) 

• Bc. Petr Semerád (Zdravé Hustopeče) 

• Mgr. Pavel Schejbal (ANO) 

• Ing. Oldřich Vachala (ODS) 

• Marek Svoboda (ODS) – byl členem ZM do listopadu 2021. 

• Zdeněk Tupý (Sdružení nestraníků) 

• Richard Homola (ANO) - byl členem ZM do září 2019. 

• Ing. Petr Vedra (ANO) nastoupil jako náhradník po p. Homolovi. 

V roce 2021 se zastupitelstvo sešlo celkem osmkrát: 11. února, 8. dubna, 25. května, 

17. června, 7. července (mimořádné zasedání kvůli pomoci obcím, které poničilo 

tornádo), 9. září, 5. listopadu a 16. prosince. 

Výbory zastupitelstva: Finanční výbor, Kontrolní výbor. 
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MĚSTSKÝ ÚŘAD 

Město Hustopeče je obec s rozšířenou působností. Do jeho správního obvodu patří: 

Boleradice, Borkovany, Bořetice, Brumovice, Diváky, Horní Bojanovice, Kašnice, 

Klobouky u Brna, Kobylí, Krumvíř, Křepice, Kurdějov, Morkůvky, Němčičky, 

Nikolčice, Popice, Pouzdřany, Starovice, Starovičky, Strachotín, Šakvice, Šitbořice, 

Uherčice, Velké Hostěrádky, Velké Němčice, Velké Pavlovice a Vrbice. 

Městský úřad Hustopeče sídlí ve dvou budovách na Dukelském náměstí. Většina 

činností je vykonávána v prostorách domu bývalé pošty (Dukelské nám. 22/77). Na 

radnici (Dukelském nám. 2/2) se nachází Odbor kancelář tajemníka, Majetkoprávní 

odbor, Správa a údržba budov a Ekonomický odbor. Své kanceláře zde má i starostka 

Hana Potměšilová, místostarosta Bořivoj Švásta a zástupci Mikroregionu 

Hustopečsko. 

V budově staré pošty sídlí Odbor přestupků a silničního hospodářství, Odbor 

životního prostředí, Sociální odbor, Odbor územního plánování, Odbor obecní 

živnostenský úřad, Odbor správních činností a Stavební úřad.  

Vedoucím úřadu je MVDr. Pavel Michalica. Městský úřad zaměstnává celkem 

85 osob, z toho 58 žen a 27 mužů. V organizačních složkách města Hustopeče 

pracuje 51 zaměstnanců, z toho 32 žen a 19 mužů.  

Pracovní doba pro veřejnost - úřední dny 

• Pondělí   8:00 – 17:00 (přestávka 12:00-12:30) 

• Úterý      8:00 – 14:00 (přestávka 12:00-12:30) 

• Středa     8:00 – 17:00 (přestávka 12:00-12:30) 

• Čtvrtek   8:00 – 14:00 (přestávka 12:00-12:30) 

Mimo uvedenou dobu, kdy úředníci zpracovávají předchozí podání a požadavky, je 

možné odbavení pouze po předchozí telefonické domluvě. 
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Informovanost občanů 

Internetové stránky města 

www.hustopece.cz 

Hustopečské listy 

Zprávy z města, z kultury, ze škol i ze sportu jednou za měsíc (vyjma prázdninového 

dvojčísla) zprostředkovává zpravodaj Hustopečské listy. Vychází první týden v 

měsíci a je distribuován zdarma do každé domácnosti ve městě. Pro město Hustopeče 

ho připravuje organizační složka marketing a kultura. Vychází v nákladu 2 820 

kusů. Počet stran je obvykle 32 a barevná obálka. Do Hustopečských listů 

přispívají také školy, spolky, církve, sportovní oddíly apod. Součástí měsíčníku je 

vždy přehled kulturní a sportovní nabídky, která je pro daný měsíc v obci k dispozici. 

Zpravodaj přináší výrazně nadprůměrné množství informací týkajících se činnosti 

radnice. Přináší ekonomické přehledy rozpočtu, rozhodnutí rady města a 

zastupitelstva, způsob nakládání s městským majetkem, informace o výběrových 

řízeních, o plánovaných investicích a podobně.  

HTV – Hustopečská kabelová televize 

Vysílání kabelové televize také zprostředkovává organizační složka marketing a 

kultura. Vysílání se skládá z textové smyčky, která je přerušována pětkrát denně 

vysíláním Hustopečského magazínu (vždy v 10.00, 14.00, 16.00, 18.00 a 22.00 

hodin). Magazín má premiéru vždy v pátek v 18.00 hodin. Programové schéma 

zahrnuje především informace z města, kultury a sportu, pozvánky na kulturní, 

sportovní či společenské akce, obecné informace nekomerčního charakteru; součástí 

může být i reklamní a inzertní blok. 

Rozhlas 

Od roku 2018 v Hustopečích pravidelně hlásí rozhlas. Každý čtvrtek a pátek v pět 

hodin odpoledne informuje občany o kulturních, společenských nebo sportovních 

akcích, které se uskuteční o víkendu nebo v první polovině nadcházejícího týdne. 

Současně upozorňuje na odstávky elektřiny, vody či na další omezení nebo 

nebezpečí pro občany. V celém městě je 110 hlásičů. Informace opět připravuje 

složka marketing a kultura. 
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Další organizační opatření sloužící k vyšší informovanosti 

Městský úřad Hustopeče, ke zlepšení celkové informovanosti občanů města, přijal 

tyto další organizační opatření:  

• Spolupráce při podávání informací v oblasti cestovního ruchu a informací 

celoměstského charakteru s organizační složkou Marketing a kultura města 

Hustopeče (Turistické informační centrum, Hustopečské listy, web města, rozhlas, 

sociální sítě). 

• Zřízení a provoz elektronické úřední desky MěÚ vedle budovy staré pošty, plné 

využívání informačních desek v místních částech města.  

• Provoz elektronické podatelny, komunikace přes datové schránky. 

• Pořádání Dne otevřených dveří na MěÚ Hustopeče ve frekvenci jednou za dva 

roky. Kvůli pandemii se ale Den otevřených dveří nekonal.  

• Občané mají možnost přijímat aktuální informace o dění ve městě Hustopeče 

pomocí SMS zpráv nebo e-mailů. 

• Využívá databáze nalezených zvířat ve městě Hustopeče.  

• Internetové stránky obsahují také Mapu závad, možnost elektronicky reagovat 

na všechny závady ve městě.  

Zajímavosti z úřadu a z města Hustopeče 

Hustopečští tvoří město 

Hustopeče se připojují k městům, které mají participativní rozpočet. Ten umožní 

lidem navrhnout konkrétní záměr na zlepšení života ve městě. Pro rok 2021 vedení 

radnice vyčlenilo půl milionu korun.  

Participativní rozpočet je část peněz městské kasy, o jejímž využití rozhodnou 

občané. A jak to funguje? Občané můžou přijít s náměty, co v Hustopečích vylepšit, 

postavit, opravit apod. Samozřejmě i zde platí určitá pravidla. Těmi základními jsou 

přínos pro město a jeho občany, možnost využití výstupů širokou veřejností a 

realizovatelnost projektu, která spočívá například v souladu záměru s územním 
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plánem, dořešenými vlastnickými vztahy u pozemků a podobně. Náklady na jeden 

podaný návrh nesmí přesáhnout částku 250 tisíc korun. 

Do projektu Tvoříme Hustopeče dorazilo v měsíci březnu 20 námětů splňujících 

podmínky. O vítězných projektech za celkovou částku půl milionu korun rozhodlo 

červnové hlasování obyvatel, vlastní realizaci zajistilo město. Mezi navrhovanými 

projekty nechyběla třeba počítačová učebna pro seniory, několik aktivit pro děti i 

sportovce, výsadba zeleně, sociální projekty nebo opravy veřejných prostor. 

Nejvíce hlasů získal nápad na vybudování discgolfového hřiště na Křížovém 

vrchu, druhé místo si připsal pás zeleně oddělující plánovanou zástavbu za ulicí 

Generála Peřiny a bronzová medaile patřila dětskému hřišti v blízkosti městské 

sportovní haly. Zrealizoval se jen vítězný návrh, s navrhovateli dvou dalších došlo 

k jiné dohodě. 

 

Sbírka potravin se konala na jaře i na podzim  

Charitativních akcí a způsobů, jak finančně či materiálně pomoct sociálně 

znevýhodněným občanům už existuje bezpočet. Sbírka potravin je ale ojedinělá. 

Zapojuje se do ní celá Česká republika a pomáhají především obchodní řetězce. 

Volání po uskutečnění jarního kola Sbírky potravin bylo hlasité. Už přes rok trvající 

koronavirová krize zapříčinila vyšší počet lidí, kteří se ocitli v tíživé životní situaci. 

Rodiče samoživitelé ale nejsou jedinou skupinou, které Sbírka potravin 

pomáhá. Orientuje se také na seniory, pěstounské rodiny, děti z dětských 

domovů, hendikepované občany či lidi bez domova. Hustopeče se letos už 

podruhé zapojily také. Kromě toho, že se v místních obchodech objevily nákupní 

košíky, kam lidé mohli do Sbírky přispívat, byla pod věží kostela sv. Václava 

vyhrazena místnost, odkud vybrané potraviny putovaly přímo lidem z Hustopečska.  

Hustopečská sbírka potravin probíhala na jaře i na podzim. Jarní kolo 

potravinové sbírky si opět vzaly pod křídla pracovnice z Marketingu a kultury města 

Hustopeče. V Hustopečích se vybrala více než tuna potravin a téměř 500 kusů 

drogistického sortimentu. Trvanlivé potraviny nenosili pouze jednotlivci či rodiny, 

ale také kolektivy. Do sbírky velkou měrou přispěly také některé odbory Městského 

úřadu, neziskové organizace nebo třeba žáci prvního stupně Základní školy 

Klobouky u Brna.  
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Do podzimního kola Národní potravinové sbírky se zapojila prodejna Lidl, kde se 

vybralo 37 banánových krabic s 633 kg potravin a 42 kg drogerie. Další sběrné 

místo bylo opět v suterénu kostela sv. Václava a sv. Anežky České. Tam lidé 

přinesli dalších 403,25 kg potravin a 80,5 kg drogerie.  

Vše, co se v Hustopečích vybralo tu i zůstane. Pracovníci sociálního odboru udělali 

balíčky pro rodiny, kterým pomáhají. Zbytek zůstal ve prospěch Potravinové pomoci 

v suterénu kostela, která v současnosti eviduje téměř 70 stálých klientů.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hustopečští se opět ve velkém zapojili do sbírky. 

Soukromý investor představil na Herbenově farmě záměr zbudování 

energetického centra 

Velké očekávání panovalo ve středu 26. května v prostorách hotelu Růženy na 

Herbenově farmě, kam byli pozváni obyvatelé zdejší části i další občané, aby se 

seznámili se záměrem soukromého investora vybudovat právě v této lokalitě moderní 

energetické centrum.  
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Ačkoli je celý projekt teprve ve fázi zvažování možnosti, okamžitě vyvolal vlnu 

nevole s tím, že obyvatelé o vybudování "bioplynky" nemají zájem a za viníka 

označili vedení města, které se, dle jejich mínění, o zdejší lokalitu málo zajímá. 

Zástupci firmy Organic Technology, která s tímto projektem do Hustopečí přišla, 

sezvali všechny zájemce, aby jim vše představili a zodpověděli dotazy tak, aby 

nedocházelo k nedorozuměním ještě dřív, než bude vůbec rozhodnuto o výstavbě. 

Kromě obyvatel se schůzky účastnil i investiční technik města, který přítomným 

hned v úvodu vysvětlil, že se jedná o soukromý projekt na soukromém 

pozemku, který je v souladu s územním plánem pro danou lokalitu.  

Doprava spojená s provozem je denně plánována na 12-14 nákladních vozidel do 8 

tun. Aby z areálu unikal jakýkoliv zápach, je podle investora prakticky nemožné díky 

několika mechanismům. 

Po dvouhodinové diskuzi, která objasnila problematiku výstavby a provozu, sdělil 

investor, že podnikne kroky k získání potřebných povolení – EIA, územní řízení, 

příp. stavební povolení a další. 

Později, na zastupitelstvu města, starostka Hana Potměšilová informovala zastupitele 

i přítomné občany o dalších krocích týkajících se výstavby energetického centra na 

soukromém pozemku u Herbenovy farmy. Na nátlak občanů investor ze záměru 

upustil. Investor Organic Technology hledal případnou novou lokalitu 

k výstavbě – nabízela se průmyslová zóna u nádraží Šakvice, ale i tam vznikla 

nevole ze strany obyvatel bytovky u nádraží, tak investor z Hustopečí odešel.  

Tornádo ničilo, my pomáháme! 

Tornádo udeřilo ve čtvrtek 24. června a po jeho řádění zemřelo šest lidí, zůstaly 

desítky zraněných a nevyčíslitelné škody na majetku. Mezi lidmi se zvedla 

obrovská vlna solidarity, pomoc nabídli jednotlivci, spolky, města a další.  

V pátek 25. června dopoledne se v zasedací místnosti radnice Hustopeče sešli 

zástupci města Hustopeče, starostové ORP Hustopeče a zástupci Mikroregionu 

Hustopečsko, aby podle pokynů Jihomoravského kraje společně připravili plán 

pomoci oblastem zasaženým tornádem. 
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Toto byly první nejdůležitější informace pro obce a občany: 

• dle pokynů krizového štábu Jihomoravského kraje bylo aktuálně důležité sepsat 

všechny možnosti pomoci a dostupnou techniku, která by mohla být použita při 

odklízení trosek po akutním zásahu složek IZS.  

• důrazně se nedoporučovalo pořádat materiální ani potravinové sbírky. Občané 

zasažených měst byli zásobování hmotnými rezervami, o případnou pomoc bude 

veřejnost požádána. Přesto už v Hustopečích vznikla z iniciativy občanů sběrná 

místa Na Fialce (Smetanova 7) a v kanceláři školní jídelny Komenského. 

• starostové obcí ORP Hustopeče byli poučeni o tom, jakým způsobem pořádat 

přímo v obcích sbírku do pokladniček. V Hustopečích budou pokladničky prozatím 

k dispozici na víkendové akci Slunovrat s vínem, a to přímo ve sklepech 

zapojených vinařů. 

• Velká prosba se týkala nepoužívání dálnice D2. Na dálnici se pohybovaly 

záchranářské složky a Armáda ČR, které pomáhaly zvládat situaci po živelné 

katastrofě.  

Další část pomoci bylo ale potřeba rozdělit do dlouhodobého horizontu dle těchto 

informací:  

• Svozová technika Města Hustopeče včetně kontejnerů byla nasazena v postižených 

obcích. Proto byl dočasně uzavřen sběrný dvůr.  

• Část krizového štábu pracovala v obci Lužice a Moravská Nová Ves. 

• Některé obce Mikroregionu Hustopečsko řešily materiální sbírky i pomoc skrze 

sbory dobrovolných hasičů, které město Hustopeče nemá. Samostatně jednaly ale 

skupiny občanů Hustopečí, které aktivně vyjely na postižená místa, organizovaly 

sbírky apod. Jednalo se především o dobrovolnickou skupinu Richarda Homoly 

a sběrné místo v penzionu Na Fialce či v kanceláři školní jídelny Komenského. 

Již druhý den ráno po řádění ničivého tornáda zřídilo Město Hustopeče 

transparentní sbírkový účet, jehož výtěžek poputoval obětem a také zastupitelstvo 

v mimořádném termínu uvolnilo peníze pro tornádem postižené obce. Zastupitelé 

zvedli ruku pro poskytnutí 500 tisíc korun z rozpočtu města. Kvůli snazšímu čerpání 
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pověřili radu města k uvolňování peněz z veřejné sbírky pro zasažené obce a vzali na 

vědomí také okamžité peněžité dary města ve výši 20 tisíc korun pro Hrušky, 

Moravskou Novou Ves, Lužice, Mikulčice, Hodonín (Pánov) na bleskový nákup 

chybějícího benzínu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nové občanky a postupy v jejich vyřizování 

Ve čtvrtek 29. a v pátek 30. července bylo po celé republice pozastaveno vyřizování 

občanských průkazů a cestovních dokladů. Důvodem byl přechod na nový systém, 

který bude vydávat doklady tak, jak to požaduje nový zákon v rámci bezpečnostních 

opatření Evropské unie.  

Největší změnou je, že se občanské průkazy budou vydávat s biometrickými 

údaji, což je fotografie a otisk dvou prstů. Zajímavostí je, že se v novém typu 

občanského průkazu neuvádí tituly. Rodinný stav pak pouze na vyžádání. Do 

budoucna se počítá i s vynecháním rodného čísla. Co však držitelé průkazů pocítí 

mnohem citelněji, je automatické zneplatnění po jakékoliv změně v na něm 

uvedených údajích. Hlavně tedy v případě změny trvalého bydliště či jména. 

Uvedete-li na občanku rodinný stav, tak i po jeho změně je třeba doklad vyměnit. 

Doteď platilo, že občanka byla platná, dokud jste nezažádali o novou. Teď je to tak, 

že občanka se sama zneplatní po 45 dnech od změny v údajích. Ztrátu i odcizení 

nově není možné hlásit na matričních úřadech, ale buď na policii, nebo na úřadech 

s rozšířenou působností. Čekací lhůty na doklady se nezměnily, došlo však k 
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navýšení některých správních poplatků. Doklady lze vyřídit i mimo místo trvalého 

pobytu na celém území České republiky.  

Jihomoravský kraj rozdával medaile za boj s pandemií. Jedna mířila i do 

Hustopečí! 

Za pomoc a nasazení během pandemie udělil ve čtvrtek 26. srpna Jihomoravský kraj 

celkem 366 ocenění: 263 medailí a 103 děkovných diplomů. Nechyběli mezi nimi 

ani zástupci našeho města. 

Kromě zástupců zdravotnických zařízení si při slavnostním aktu na krajském úřadu 

převzali medaile i zástupci nominovaných středních a vyšších odborných 

zdravotnických škol, Dobrovolnického centra Masarykovy univerzity, pracovníci 

očkovacích center, sociálních služeb, krajského úřadu nebo složek integrovaného 

záchranného systému.  

Stříbrnou medaili hejtmana získal Robert Novák z krizového řízení. Pamětní 

list si odnesla starostka Hana Potměšilová a dobrovolnice Věra Zachová z 

Velkých Němčic, která byla jednou z nejdéle sloužících dobrovolníků v 

očkovacím centru ve společenském domě. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Starostka Hana Potměšilová obdržela od hejtmana Jana Grolicha Pamětní list. 
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Udílením cen chtěl vzdát Jihomoravský kraj hold a poděkovat všem, kteří se aktivně 

zapojili do boje s pandemií onemocnění covid-19, co těžce zasáhla do života lidí a 

fungování zdravotnického systému.  

Město usiluje o pozemky v okolí Herbenovy farmy 

Ve středu 13. října vyjel mezi bytové domy na Herbenově farmě těžký nákladní vůz, 

který zpevňoval zdejší cesty. Cíl akce byl jediný - vytvořit jednotnou pevnou 

komunikaci, kterou by bylo možné získat od státu snáze do vlastnictví. Zdejší 

pozemky totiž městu nepatří, proto zde nemůže nijak zasahovat ani investovat. 

Není žádným tajemstvím, že Město Hustopeče se snaží již řadu let získat od státu a 

od katolické církve do svého vlastnictví pozemky kolem lokality Herbenova farma. 

Zdejší obyvatelé opakovaně upozorňují, že v okolí jejich bytů chybí kvalitní 

veřejné osvětlení, chodníky, dětská hřiště a podobně.  

Proces je velmi zdlouhavý a až nyní se naskytla možnost jej urychlit. A to díky 

sjednocení povrchu zdejších cest tak, aby vznikla jednotná pevná komunikace, 

kterou by mohlo město dostat snáze do vlastnictví.  

V obřadní síni radnice vedení města přivítalo zahraniční studenty i pedagogy 

Město Hustopeče se může pyšnit úrovní vzdělávání. Pokryty jsou všechny stupně – 

od mateřských škol až po ty střední. Přesto, že město není zřizovatelem všech 

místních škol, navazuje s nimi spolupráci a nastávají i chvíle, kdy se na radnici 

vedení města setkává se studenty zahraničními. Jedním z těchto okamžiků byl čtvrtek 

14. října, kdy v doprovodu místních gymnazistů dorazili za starostkou Hanou 

Potměšilovou studenti z Francie, kteří město navštívili v rámci projektu Erasmus 

KA2, který se týká výměny studentů s francouzskou školou v Le Mans. 

Na dvacítku francouzských studentů v Hustopečích čekal bohatý program jak 

vzdělávací, sportovní, tak kulturní. Ochuzeni o zážitky z cizí země nebyli ani 

hustopečští gymnazisté, kteří naopak odjeli do Francie. 

Další příležitostí, kdy v obřadní síni radnice bylo možno slyšet cizí jazyky, bylo 

pondělí 18. října. Základní škola Komenského zde v rámci projektu Erasmus 

přivítala 19 pedagožek z pěti zemí Evropy – Turecka, Řecka, Španělska, 
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Rumunska a Polska. Solí a chlebem je přivítal krojovaný pár žáků z Komendy a u 

účastnic projektu sklidily obrovský ohlas. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Francouzští studenti se seznámili se starostkou Hanou Potměšilovou a hustopečskou 

radnicí. 

 

MĚSTSKÉ SLUŽBY 

Údržbu města Hustopeče má na starosti organizační složka Městské služby 

Hustopeče. Vedoucím je Ivan Chrastina. V roce 2021 ve složce pracovalo 17 

kmenových zaměstnanců. Každoročně dochází k navýšení počtů zaměstnanců o 

pracovníky na veřejně prospěšné práce dotované z úřadu práce, jedná se o pracovní 

poměr na dobu určitou, většinou na 6 měsíců.  

Mezi hlavní náplň práce patří: údržba chodníků a komunikací, údržba veřejné 

zeleně, správa a údržba dětských hřišť, zabezpečení provozu a údržby 

veřejných záchodků, zabezpečení provozu a údržby městského hřbitova, 

zabezpečení správy včetně provozu a údržby sběrného dvora a zabezpečení 

služeb pro zřizovatele a jím zřízené organizace. 

Kromě výše zmíněného nabízí Městské služby také dřevní štěpku, kterou lze využít 

například jako mulčovací kůru okolo keřů. Její množství je omezené, ale je průběžně 

doplňováno podle toho, jak je prořezávána městská zeleň.  
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V roce 2021 byl sběrný dvůr uzavřen v době po řádění tornáda na Břeclavsku. 

Technika byla použita přímo na místě k odklízení škod.  

 

MĚSTSKÁ POLICIE HUSTOPEČE 

 

Řízení městské policie spadá dle zákona do povinností starostky města Hany 

Potměšilové, krizovým řízením je pověřen Robert Novák. Od listopadu 2020 se 

sídlem Městské policie stala budova na ulici Dobrovského za Kinem. Do budovy se 

chodí hlavním vstupem přímo z ulice, pro hůře pohyblivé nebo hendikepované slouží 

vchod ze dvora.  

Podle zákona řeší obecní policie místní záležitosti veřejného pořádku, jedná se 

zejména o dodržování obecně závazných vyhlášek města, spoluúčast na řešení 

dopravy ve městě, např. přeplněná parkoviště, odstavené automobily, dopravní 

nehody, nerespektování dopravního značení apod. Důležitým úkolem městské policie 

je zajišťování sportovních a kulturních akcí ve městě, řeší také různé případy 

výtržnictví a vandalismu. Strážníci se starají i o odchyt psů a jiných zvířat. Město pro 

odchycená zvířata využívá kotce v areálu Centra volného času Pavučina. Informace 

jsou umístěny na webu města nebo na facebookových stránkách.  

 

V roce 2021 zasedal krizový štáb ORP Hustopeče téměř rok nepřetržitě a řešil 

úkoly vycházející z pandemického plánu. Dle legislativy je krizové řízení souhrn 

řídících činností věcně příslušných orgánů zaměřených na analýzu a vyhodnocení 

bezpečnostních rizik, plánování, organizování, realizaci a kontrolu činností 

prováděných s řešením krizové situace. V podstatě se jedná o to, že když v rámci 

správního obvodu dojde k mimořádné, případně krizové situaci a tuto nelze 

zvládnout běžnou činností složek Integrovaného záchranného systému (hasiči, 

policie, záchranná služba), nebo běžnou činností správních úřadů, nastupuje 

krizové řízení. Jedná se např. o povodně, průmyslové havárie, sesuvy půdy a právě 

pandemie.  Aby bylo možné věc řešit v krizovém režimu, je nutné, aby starosta obce 

s rozšířenou působností, požádal hejtmana kraje o vyhlášení stavu nebezpečí. 

Vyhlášení stavu nebezpečí poskytuje spoustu nástrojů a pravomocí k vyřešení 

krizové situace. Dalším nepostradatelným pomocníkem pro řešení krizových 
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situací jsou kvalitně zpracované dokumenty, které se označují jako havarijní, 

krizové či pandemické plány.  

Hlavou krizového štábu je v Hustopečích starostka Hana Potměšilová. Ta má k ruce 

odpovědné osoby, které jí poskytují kompletní servis a informace, potřebné k 

rozhodnutí, aby vše fungovalo tak, jak má. Spolupráce s IZS je klíčovou záležitostí. 

Např. hasiči na začátku pandemie pomáhali s rozvážením ochranných pomůcek a 

dezinfekcí, poté byli hlavním pilířem při obsluze testovacího místa v Hustopečích. 

V minulých letech řešil krizový štáb např. rozsáhlé sesuvy půdy ve Strachotíně, které 

ohrožovaly zastavěnou část obce včetně několika domů. Na řešení mimořádných 

situací jsou v rámci ORP vyčleněné síly a prostředky. V rozpočtu města jsou 

vyčleněny i peníze, které putují na řešení krizových události. Jedná se například o 

zaplacení těžké techniky, evakuace obyvatel či zajištění ubytovacích kapacit. 

Obyvatelům zasaženého území zajišťuje krizový štáb kompletní servis včetně 

materiální pomoci.  

Místní krizový štáb získal již mnoho ocenění, tato bývají zpravidla předávány 

konkrétní osobě – ale ocenění za skvělou práci putuje vždy za celým týmem 

krizového řízení. Ocenění má od Jihomoravského kraje, Hasičského záchranného 

sboru Jihomoravského kraje či okolních obcí. Poslední ocenění obdržel v loňském 

roce od Generálního ředitele HZS ČR. 

 

ÚŘADY VE MĚSTĚ 

Ve městě se nachází pobočka státního podniku Česká pošta i další pracoviště orgánů 

státní správy: Finanční úřad, Katastrální úřad, Úřad práce, Úřad práce 

v Břeclavi – kontaktní místo státní sociální podpory Hustopeče, Krajská 

veterinární správa, Obvodní oddělení policie ČR. 

 

Policie České republiky - obvodní oddělení Hustopeče 

 

Obvodní oddělení (OO) Hustopeče sídlí na adrese Husova 7. Vedoucím je npor. 

Mgr. Jiří Otáhal. V současné době OO Hustopeče zahrnuje katastrální území o 376 

km², což je celkem 30 obcí a ve spolupráci s OO Mikulov i plocha Vodní dílo 

Nové Mlýny. Na daném území má trvalé bydliště celkově cca 37 000 obyvatel. V 
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roce 2021 OO Hustopeče disponovalo 27 tabulkovými místy policistů a 1 místem 

administrativní pracovnice.  

 

Rok 2021 byl v rámci policie velmi složitý, jelikož mimo standardně plněných 

úkolů, které vyplývají z činnosti policie, došlo opět jako v roce 2020 k plnění 

úkolů v rámci vyhlášení nouzového stavu vládou ČR v průběhu téměř celého 

roku v souvislosti s pandemií COVID-19. Policie se rovněž podílela na plnění 

úkolů týkajících se zabezpečení veřejného pořádku v teritoriu obcí Moravská Nová 

Ves a Hrušky, které byly v rámci ÚO Břeclav postiženi přírodní katastrofou – 

tornádem.  

 

V rámci České republiky došlo za období roku 2021 k poklesu nápadu trestné 

činnosti v porovnání s rokem 2020, v počtech se jedná o 12 292 skutků. V roce 2020 

byl celkový nápad trestných činů 165 525 a v roce 2021 to bylo 153 233 trestných 

činů. V roce 2021 (235 TČ) bylo ve srovnání s rokem 2020 (295 TČ) spácháno na 

teritoriálním území OOP Hustopeče o 60 trestných činů méně. Objasněnost 

trestných činů v roce 2021 činila 42,55 %.  

 

V období od 1. 1. 2021 do 31. 12. 2021 bylo v teritoriu OO PČR Hustopeče šetřeno: 

- 900 věcí zaevidovaných pod č. j., nebo číslem sběrného archu, 

- 559 šetřených přestupků,  

- 235 šetřených trestných činů.  

 

Z evidovaných trestných a přestupkových věcí je nejvíce zatíženo město Hustopeče, 

mezi další obce s větším nápadem trestné a přestupkové činnosti patří Velké 

Pavlovice a Klobouky u Brna. 

Stále mezi nejzávažnější kriminogenní faktory patří recidiva pachatelů trestných 

činů, požívání alkoholických nápojů a užívání drog, nedostatečná výchova dětí v 

rodinách i školách, nedostatek finančních prostředků některých skupin obyvatelstva a 

nedostatečné zajištění majetku občany. 

 

V průběhu roku 2021 bylo významnou složkou trestné, ale i přestupkové 

činnosti, protiprávní jednání v tzv. kyber prostoru, zejména se jedná o visching 

a phishing (jsou to podvodné manipulativní techniky využívající internet či 
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mobilní telefony k získávání citlivých údajů, pomocí nichž se získávají 

přístupová hesla, např. k internetovému bankovnictví apod.). Jedná se o trestnou 

činnost, která je velmi složitá na objasnění a náročná na samotné šetření.  

 

V roce 2021 byly v obvodu prošetřovány i závažné trestné činy (zločiny) jako:  

- vražda dle § 140 trestního zákoníku – celkově 1 případ, 

- týrání osoby ve společném obydlí dle § 199 trestního zákoníku – celkově 2 případy, 

- vydírání dle § 175 trestního zákoníku – celkově 2 případy, 

- znásilnění dle § 185 trestního zákoníku – celkově 4 případy, 

- pohlavní zneužití dle § 187 trestního zákoníku – celkově 2 případy. 

 

V oblasti závažných trestných činů, zejména se jedná o násilnou a mravnostní 

kriminalitu, bylo v roce 2021 celkem šetřeno 24 trestných činů. Procento 

objasněnosti této kriminality je cca 54,17 %. 

 

Česká pošta 

 

Pobočka České pošty sídlí stále na adrese Husova 5, je bezbariérová. Pošta přijímá 

listovní a balíkové zásilky a poukázky. Další služby: prodej tisku, Western Union, 

kopírovací služby, sázkový terminál, výměna dálničních známek a Czech POINT.   

V době vládních nařízení měnila tato pobočka několikrát otevírací dobu. Nakonec se 

ustálila na této:  

PO – 10.00 – 12.00 – 13.00 – 18.00 

ÚT – 08.00 – 12.00 – 13.00 – 16.00 

ST – 10.00 – 12.00 – 13.00 – 18.00 

ČT – 08.00 – 12.00 – 13.00 – 16.00 

PÁ – 08.00 – 12.00 – 13.00 – 16.00  

 

HOSPODAŘENÍ OBCE 

Rozpočty na další roky počítají s mírně optimistickou variantou 

Na poslední schůzi roku 2020 schválili zastupitelé 8. rozpočtové opatření, rozpočet 

na rok 2021 i střednědobý výhled rozpočtu na roky 2022 – 2023.  Rozpočet na rok 
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2021 byl vyrovnaný na straně příjmů i výdajů, a to ve výši 180 milionů korun. 

Schválen byl také střednědobý výhled na další dva roky, který je mírně optimistický. 

Příjmy a výdaje města Hustopeče pro rok 2021 byly sestaveny s ohledem na 

nouzový stav v důsledku koronaviru s odhadem jeho dopadu.  

V souladu s § 5 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 

rozpočtů, v platném znění, má město Hustopeče zřízeno účelové peněžní fondy. 

Hospodaření peněžních fondů se řídí statuty nebo pravidly pro hospodaření. Zůstatky 

peněžních fondů se převádějí do následujícího roku. Příjmy a výdaje peněžních 

fondů jsou součástí příjmů a výdajů rozpočtu města Hustopeče. Sociální fond je 

zřízen za účelem zabezpečení financování výdajů na sociální, kulturní a 

tělovýchovné potřeby zaměstnanců, Fond rozvoje a rezerv je zřízen pro vytváření 

rezerv na projekty, Fond komise pro obřady a slavnosti je zřízen k financování 

činností – jubilea občanů, vítání občánků, sňatky a ostatní obřady. 

Ohlédnutí za rokem 2021 a budoucí investice  

Přehled nejvýznamnějších investic, které se v Hustopečích podařilo v roce 2021 

zbudovat:  

• Základní škola Nádražní prošla významnou modernizací. Budova má nové 

vstupní dveře, bezbariérový přístup, výtah i novou multimediální učebnu. Ne 

všechny úpravy jsou viditelné na první pohled, pro fungování školy jsou však 

zásadní, díky dotacím škola získala pokrokové učební pomůcky a vybavení.  

• V únoru se oficiálně otevřela Mateřská škola Na Sídlišti po náročné stavbě dvou 

tříd nad původní budovou. Cílem nástavby bylo vytvořit dostatek kapacit pro 

předškolní děti z Hustopečí a okolí. S prací se dále pokračovalo na zahradě školky, 

kde vznikl unikátní herní prostor, který budou děti moci využívat celoročně.   

• Zahájení opravy dvoupodlažního objektu Střelnice v ulici Na Hradbách je 

šťastným koncem dlouhodobé snahy o záchranu jedné z nejstarších budov ve 

městě. Střelnice se stane muzeem vinařství s důrazem na historii budov Hustopečí.  

• Novinkou v rozpočtu města bylo zavedení participativního rozpočtu. V rámci 

projektu Tvoříme Hustopeče se o vyčleněných 500 tisíc korun ucházelo dvacet 

různorodých návrhů. Ve veřejném hlasování získaly největší podporu tyto projekty: 

vybudování discgolfového hřiště na Křížovém kopci, pás zeleně za ulicí Generála 

Peřiny a dětské hřiště u sportovní haly.  
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• Město významně investovalo i do parkovacích ploch (Údolní), veřejného 

osvětlení (Brněnská, Údolní), pozemních komunikací (horní část Dukelského 

náměstí) a chodníků (Bratislavská, Nerudova, Šafaříkova, Alšova).  

• Nepřestává se ani s výsadbou zeleně po celém městě a jeho okolí. Velké úpravy 

čekají ulici Generála Peřiny.  Na téměř 3 tisících m2 plochy bude vysazeno 26 

stromů, 1 267 keřů, 920 trvalek, 1 200 cibulovin a 1,5 tisíce m2 trávníků. Nebude 

chybět ani mobiliář.     

V roce 2022 se bude pokračovat s úpravami hřbitova. Po velkých problémech 

s vodou (vytopení hřbitova po větších deštích) se prozatím upustilo od dlouho 

očekávané opravy hřbitovní zdi. Na jaře roku 2022 by měl být zkolaudován Domov 

pro seniory se zvláštním režimem, který staví Jihomoravský kraj vedle polikliniky. 

Parkoviště u polikliniky už volá po opravě a nyní se dočká kompletní 

rekonstrukce. Šedesát parkovacích míst plynule naváže na stavební úpravy terénu 

vzniklé stavbou Domova pro seniory.  

Již několik let má město k dispozici architektonickou studii na modernizaci 

společenského domu. Ambiciózní plán počítá s řadou úprav v budově a také v 

přilehlém okolí. První vlaštovkou celkové proměny místa bude stavba amfiteátru 

v zahradě pod společenským domem. Vznikne zde letní areál s pódiem, tanečním 

parketem a zázemím pro účinkující.  

Nemalé částky budou také směřovat do oprav veřejného osvětlení, které je 

v některých částech města již na hraně životnosti. Nové veřejné osvětlení se bude 

stavět na komunikaci, která spojí ulici Žižkovu a kruhový objezd směrem na Velké 

Němčice.  

Další investiční akce budou realizovány za pomocí prostředků převedených z 

předchozího roku a především v návaznosti na vypsané dotační tituly. 
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Dále bylo v roce 2021 požádáno o spolufinancování několika plánovaných projektů:  

• Rekonstrukce tenisových kurtů,  

• Výsadba ovocných stromů za městem Hustopeče,  

• Obnova místních komunikací ve městě Hustopeče,   

• Tvář města Hustopeče a obce Habovka v proměnách času,  
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• ZŠ Nádražní – přístavba jídelny. 

 

PRŮMYSL 

Jednou z předností města Hustopeče je skvělá občanská vybavenost a nabídka 

služeb. Obyvatelé zde najdou všechno, co potřebují – školky, školy, kulturní 

zařízení, různorodá sportoviště a hřiště, obchody (Penny Market, Lidl, COOP), 

prodejny (obuv, spodní prádlo, módní oblečení, psací potřeby, tabák, zdravá výživa, 

počítačová technika, nářadí), lékárny, ordinace, nemocnici, polikliniku, restaurace, 

cukrárnu, kavárny (Kinokavárna, Mandlárna), ubytovací zařízení, salony, zverimex, 

železářství, potraviny, květinářství, galanterii, stavebniny, drogerii, pobočky 

pojišťoven, pohřební služby apod.  

Průmysl ve městě vzkvétá, funguje zde mnoho firem. Mezi největší zaměstnavatele 

patří: 

AGROTEC GROUP (Brněnská 12/74) 

Společnost je největším dodavatelem pozemní techniky v České republice. Od 

založení v roce 1990 stabilně roste. Od roku 2006 je součástí koncernu Agrofert. 

V současnosti má téměř 1000 zaměstnanců, zastupuje 25 značek a funguje na 

území Česka, Slovenska a Maďarska. Roční obrat firmy je kolem 9 miliard korun.  

Od roku 2008 pořádá firma závodní soutěž automobilů AGROTEC Petronas Rally. 

MOSS Logistics s .r. o. (Bratislavská 1159/21) 

MOSS Logistics je společnost, která se zabývá komplexní logistikou divize 

mezinárodní dopravy. Má cca 200 nákladních aut, dalších zhruba 70 jezdí 

vnitrostátní dopravu, převozy mezi výrobními závody apod. Kapacita skladových 

terminálů je přibližně 20 000 paletových míst. Společnost zaměstnává téměř 500 

zaměstnanců, jedná se zejména o řidiče, skladníky a kancelářské pozice 

v logistice. V roce 2019 započala výstavba nového logistického centra a po otevření 

se kapacita skladových terminálů zvýšila na dvojnásobek.  
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Frauenthal Automotive Hustopeče s r. o. (Bratislavská 130) 

Společnost Frauenthal Automotive je největším výrobcem vzduchojemů v Evropě. 

Její podíl na trhu je více než 80%. V roce 2012 získala v Hustopečích závod na 

výrobu vzduchojemů Worthington Cylinders a.s. Kromě tohoto závodu vlastní 

společnost i závod v Elterleinu v Německu. 

Westfalia Metal s r. o. (Brněnská156/61) 

Firma Westfalia Metal je částí koncernu Hamaton Automotive Technology Co, Ltd. 

V současnosti zde pracuje přes 300 zaměstnanců. Firma je orientována na výrobu 

výfukových systémů a jejich dílů pro nákladní automobily a užitková vozidla. 

Nejvýznamnějšími zákazníky jsou Scania, JCI, Volvo, Man, Liebherr, Iveco, Claas a 

Hyundai. 

Linden s r. o. (Žižkova 750/40) 

Linden je dceřinou společností skupiny Heinze Gruppe zaměřené na oblasti 

technologie zpracování plastů, povrchových úprav, chromování a konstrukce 

nástrojů a zařízení. Linden se specializuje na montáže, laserování, lakování a horké 

ražby.   

NORMA Group (Havlíčkova 28) 

Skupina NORMA Group je zaměřená na spojovací technologie pro svět techniky. 

Svorky, spojky a kapalinové systémy zajišťují bezpečnost, spolehlivost a výkonnost 

aplikací, které vyžadují technologicky pokročilá spojení.  

SIGNUM spol. s r. o. (Nádražní 41) 

Firma SIGNUM je součástí skupiny SIGNUM, do které patří různé evropské 

průmyslové subjekty, a provozuje nejširší síť žárových zinkoven v České republice. 

Nabízí žárové a odstředivé zinkování, ocelové konstrukce a třívrstvé polakování.  

 

ZEMĚDĚLSTVÍ 

 

Zemědělství je výrazně závislé na přírodních faktorech, jako je především reliéf, 

geologický podklad (tedy chemické vlastnosti) a hydrologie území. Zemědělství 
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na Hustopečsku je velice intenzivní, především však v rovinných oblastech.  

Území rovin je zařazeno do kukuřičné výrobní oblasti, území pahorkatin do 

řepařské výrobní oblasti. Kukuřičná oblast: dominuje kukuřice na zrno, náročné 

obiloviny, slunečnice jako alternativní plodina, okurky, papriky, teplomilné ovoce a 

vinná réva. Řepařská oblast: opět výrazné zastoupení obilovin, technické plodiny, 

vinice, sady.   

Po roce 1989 zaujímá největší osevní plochy pšenice ozimá potravinářská, na 

druhém místě následuje ječmen jarní sladovnický a na třetím kukuřice na zrno. 

Později nastal růst olejnin, jako jsou řepka olejná, slunečnice, méně pak mák, 

hořčice a saflor (světlice barvířská).  

 

Klimatická charakteristika 

Podle užívané klimatické Quittovy mezoklimatické regionalizace republiky náleží 

území do teplé klimatické oblasti T4, která zasahuje do regionu od jihovýchodu z 

Panonské pánve. Je charakterizována velmi dlouhým, velmi teplým a velmi 

suchým létem. Přechodná období jsou velmi krátká. Jaro a podzim jsou teplé, zima 

je krátká, mírně teplá a suchá až velmi suchá s velmi krátkým trváním sněhové 

pokrývky.  

 

Reliéf 

Z hlediska geomorfologického zařazení je zájmové území součástí Alpsko – 

himalájského systému, reprezentovaného zde subsystémem Karpat. Karpaty sem 

zasahují svou provincií Západní Karpaty, tato je zde zastoupena soustavou 

Moravsko-slovenských Karpat. Z nich reliéf území tvoří geomorfologický celek 

Ždánického lesa, představovaný geomorfologickým podcelkem Boleradická 

vrchovina, resp. okrsky Divácká vrchovina a Hustopečská pahorkatina. Členitá 

Hustopečská pahorkatina se vyznačuje rozsáhlými zbytky starších 

zarovnaných povrchů a mladými, převážně suchými krátkými údolími a 

kryopedimenty. Její součástí je Hustopečská sníženina v prostoru vlastního města 

a jeho západního a východního okolí s kryopedimenty. Jižním směrem se 

Hustopečská pahorkatina svažuje do Popické sníženiny. Tvorba drobných terénních 

tvarů probíhá antropogenními procesy - eroze, drobné sesuvy, prohlubování 

výmolů, zanášení údolí a úpadů splachy, těžební jámy na pískovec na Kamenném 

vrchu. Větší antropogenní tvary reliéfu vznikly těžbou cihlářských hlín 
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severovýchodně a jihovýchodně od centra města a rovněž rozsáhlou stavební 

činností ve vlastním městě od středověku po současnost. V poválečném období 

došlo místy k terasování svahů pro zemědělské účely.  

 

Rozloha katastrálního území: 2461 ha 

Z toho: zemědělská půda: 1787 ha 

z toho: 

orná půda: 1171 ha 

trvalé travní porosty: 103 ha 

vinice: 274 ha 

sady: 131 ha 

zahrady: 109 ha 

lesní půda: 33 ha 

zastavěná plocha: 95 ha 

ostatní plocha: 525 ha 

vodní plocha: 21 ha 

 

Největší část katastrálního území tvoří orná půda – asi 48 % a zabírá většinu 

plochy jižní části katastru. Pastviny a louky zabírají pouze 4,2 % katastrálního 

území. Jako ovocné sady je využíváno asi 5,3 % výměry katastru. Jedná se 

především o meruňkové sady, z nichž velká část je v současné době 

neobhospodařovaných a ani se v nich nesklízí úroda. V posledních letech byly 

některé staré meruňkové sady vykáceny, aby na jejich místech mohly být vysazeny 

vinice. Mezi rarity jižní Moravy patří sady mandloní v severovýchodní části 

katastru. Také v Hustopečích dotváří typickou krajinu jižní Moravy vinice rostoucí 

na ploše asi 11,1 % katastru, a to hlavně v jeho východní části. Část vinic byla 

vysazená teprve před několika lety. Lesy rostou pouze na ploše 1,3 % z celkové 

výměry katastru v jeho severovýchodní a východní části.   

 

Soustava chráněných území Natura 2000 

Natura 2000 je název pro soustavu lokalit chránících nejvíce ohrožené přírodní 

stanoviště a rostlinné a živočišné druhy na území Evropské unie. Jejím hlavním 

úkolem je vytvořit na svém území soustavu chráněných území podle takzvané 

směrnice o ptácích, která má za cíl chránit území s výskytem vybraných vzácných 
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druhů ptáků a dále podle takzvané směrnice o stanovištích, která má zajistit 

ochranu dalších ohrožených živočichů a rostlin a cenných biotopů. 

 

Do katastrálního území Hustopeče u Brna zasahují tyto lokality zařazené do 

soustavy Natura 2000 podle směrnice o stanovištích: Přední kopaniny, 

Kamenný vrch u Kurdějova a Přední kout. Z uvedeného výčtu území, 

navržených k zařazení do soustavy chráněných území Natura 2000, je zřejmé, že 

Hustopečsko je dosud mimořádně bohaté na hodnotná přírodní stanoviště, která 

jsou ohrožena v celoevropském měřítku. 

 

ŽIVNOSTI 

Dle informací živnostenského úřadu došlo v roce 2021 k nárůstu podnikatelů o 54, 

což je výrazný pokles oproti dlouhodobému průměru minulých let. K 31. 12. 2021 

bylo v evidenci živnostenského úřadu v Hustopečích 8 110 podnikatelů (fyzických i 

právnických osob), kteří vlastnili 13 031 živnostenských oprávnění. Počet 

zemědělských podnikatelů byl 645. Vliv pandemie se v tomto roce naplno projevil. 

U zemědělských podnikatelů je pokles způsobený také zvýšeným počtem úmrtí. 

 

VÝSTAVBA V HUSTOPEČÍCH 

  

V roce 2021 bylo na výstavbu rodinných domů vydáno 40 povolení na rodinné 

domy, 41 povolení na stavbu bytových jednotek (převážně v zástavbě na 

Křížovém vrchu), dále jedno stavební povolení se vznikem další bytové jednotky 

a 4 povolení na přístavby a stavební úpravy rodinných domů bez vzniku další 

bytové jednotky. Stávající lokality pro výstavbu rodinných domů jsou v současné 

době v podstatě zastavěny. 

Dále bylo vydáno několik stavebních povolení na garáže a jejich úpravy a na 

hospodářská stavení. Město Hustopeče získalo stavební povolení na tyto projekty: 

Přístavba školní jídelny ZŠ Nádražní, Rekonstrukce krytého bazénu, Stavební 

úpravy krytého bazénu a Stavební úpravy a modernizace Společenského domu.  
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Z komerční výstavby je důležité zejména povolení stavby rekonstrukce pobočky 

Komerční banky, stavební úpravy příjmu a servisu společnosti Agrotec a.s., rozšíření 

skladovací haly společnosti IVK s.r.o., přístavba tří balkónů na bytových domech 

v ulici Okružní nebo lodžie v bytovém domě v ulici Větrná.    

Změny v užívání  

Došlo k několika změnám užívání objektu zejména u vinařských subjektů.  

Odstranění  

V roce 2021 bylo povoleno odstranění části stavby firmy HPM-KOVO a.s., část 

kotelny v areálu nemocnice, komín v areálu nemocnice, kabiny na městském 

stadionu a nákupní středisko COOP Hustopeče u autobusového nádraží.  

Kolaudace 

V roce 2021 bylo zkolaudováno 8 rodinných domů a 2 stavební úpravy rodinných 

domů. Dokolaudováno bylo pět garáží.  

Z výše uvedeného nevyplývá, že by se vlivem pandemie způsobené nemocí 

covid-19 pozastavilo vydávání povolení. Ale je velký předpoklad, že se to ukáže 

až v dalších letech. Stavebníci měli již předjednané hypotéky, dále byly 

dokolaudovány sítě na Křížovém kopci a mohla se již vydávat povolení pro 

rodinné domy.  

 

DOPRAVA 

Autobusovou dopravu na Hustopečsku zajišťují společnosti BORS Břeclav a. s. a 

VYDOSBUS a. s. Železniční dopravu nadále provozují České dráhy.  

Vliv koronavirové pandemie se dotkl i tradičního fungování veřejné dopravy. 

Všichni dopravci byli vybaveni dezinfekčními a hygienickými prostředky a 

rouškami. Mnoho spojů bylo v době nouzového stavu zrušeno (většinou noční 

spoje) nebo omezeno. Velmi často spoje jezdily, z důvodu zavření škol, podle 

jízdního řádu určeného na letní prázdniny. Důvody byly jednoduché – klesly počty 
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cestujících a dopravcům významně klesly tržby, přesto zůstalo prioritou zachovat 

kvalitní dostupnost regionu veřejnou dopravou.   

Parkování po městě od ledna se změnami 

Změny v systému parkování po městě schválila po dlouhých přípravách Rada města 

Hustopeče v úterý 24. listopadu 2020, s jejich platností od ledna 2021.  

Mezi zásadní změny, které se dotknou motoristů, patří zejména:  

• prvních 30 minut parkování zdarma 

• občané, kteří jsou držitelé průkazu ZTP/P budou v Hustopečích parkovat 

zcela zdarma 

• rozšíření zpoplatněných úseků (o ulici Herbenovu, která přímo navazuje na 

zpoplatněné centrum města) 

• rozšíření možností úhrady parkovného v parkovacích automatech (jak pomocí 

mincí, tak i bezkontaktně a případně zakoupením příslušné parkovací karty na 

pokladnách MěÚ Hustopeče) 

• vydávání parkovacích karet pro jednotlivé skupiny uživatelů (Rezidentní 

parkovací karta, Abonentní parkovací karta, Návštěvnická parkovací karta a 

Přenosná parkovací karta)  

Součástí změn v parkování bylo i nainstalování nových parkovacích automatů. 

Dopravní komise zareagovala na výzvu občanů 

Parkování po Hustopečích je stále se opakující téma. Parkovacích míst je nedostatek 

a vozidel přitom stále přibývá. I tak se postupně daří kapacity parkování navyšovat. 

Aktuální změny navrhla dopravní komise na popud občanů. Rada města schválila 

omezení parkovací doby na parkovišti u školní jídelny a učiliště v ulici Tábory. Osm 

parkovacích míst bylo upraveno dopravním značením. Parkování je možné od 

pondělí do pátku od 7 do 18 hodin na dobu stání maximálně dvě hodiny. Důvodem 

bylo velmi komplikované parkování zejména maminek, které navštěvují dětského 

lékaře, případně dalších klientů služeb a lékařských zařízení působících v budově 

učiliště. 

Změny se týkají i ulice Svatopluka Čecha. Zde se jedná o zákaz parkování 

nákladních vozidel v parkovacích zálivech. Dodávky brání ve výhledu v bezpečném 
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vyjíždění obyvatel od svých nemovitostí a brání bezpečnému výhledu řidiči 

najíždějících z bočních ulic. 

Dvě nové stavby na dálnici D2 

Ředitelství silnic a dálnic na dálnici D2 v okolí Hustopečí realizovalo v roce 2021 

hned dvě stavby. V polovině března byla zahájena oprava povrchu dálnice a v červnu 

stavba nové protihlukové stěny. Komplikace v dopravě byly v souvislosti s těmito 

stavbami v průběhu celého roku 2021. 

Omezení na dálnici D2 začalo v pondělí 15. března na zhruba 7,5 kilometru dlouhém 

úseku kolem Hustopečí. Začala zde rekonstrukce vozovky mezi km 24,3 a 31,9 v 

jízdním pásu směrem na Brno. Doprava byla během rekonstrukce celého úseku 

částečně omezena. V určitých etapách byly také uzavřeny sjezdy a nájezdy. Vše se 

řešilo pomocí objízdných tras. 

Ředitelství silnic a dálnic začalo v pátek 25. června s demolicí zastaralé protihlukové 

stěny na dálnici D2 v okolí Hustopečí. Výstavba nové v hodnotě necelých 90 milionů 

korun probíhala v několika etapách a kompletně hotovo bylo koncem roku 2021. Do 

konce srpna bylo také zúžení podjezdu dálnice v ulici Havlíčkova pří výjezdu na 

Kurdějov. 

Protihluková stěna má výšku 3,25 - 5,25 m, s pohltivou výplní, na mostě je 

průhledná s odrazivou výplní. Založení je částečně hlubinné na pilotách, částečně na 

prefabrikovaných patkách. U mostu bude PHS postavena na samostatné ocelové 

konstrukci. 

Vlakem na trase Brno – Hustopeče bez přestupu 

Od soboty 12. prosince 2020 jezdí přímý spoj z Brna do Hustopečí. Po dlouhých 

126 letech vystřídala dieslovou lokálku elektrická souprava. 

Přímé vlaky z Hustopečí jezdí ve špičce po 30 minutách, mimo špičku a o víkendech 

po hodině. Cesta trvá obvykle 45-50 minut. Některé osobní vlaky při své cestě do 

Brna vynechávají čtyři zastávky.  
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V pátek 29. ledna převzali zástupci města Hustopeče a městských služeb z rukou 

zástupců Správy železnic zrekonstruovanou drážní budovu na vlakové zastávce. Její 

dokončení bylo dalším dílkem v rozsáhlé investici za 1,6 miliardy korun.  

Teplá čekárna, nové toalety a automat na kávu čekají na cestující v nově opravené a 

vybavené drážní budově na vlakové zastávce v Hustopečích. Zástupci města ji 

převzali do pronájmu. 

Budova je vybavena kamerovým systémem a moderním zabezpečovacím zařízením, 

včetně automatického zamykání dveří. Toalety jsou zpoplatněny rozhodnutím Správy 

železnic a úklid zde budou zajišťovat pracovníci Městských služeb. Co v nové 

čekárně chybí je pokladna automat na jízdenky. Ty si však cestující mohou zakoupit 

přímo ve vlaku.  

Celá trať stále funguje ve zkušebním režimu. Naplno rozjet by se měla do dvou let, 

ale už v červnu 2021 bylo dokončeno zabezpečení dvou přejezdů nedaleko zastávky. 

 

 

Na přímý spoj do Brna se čeká ve zbrusu nové čekárně. 

Na jízdné ve školním autobusu opět přispívá město  

Město Hustopeče zavedlo od 3. září 2018 autobusový spoj, jehož cílem je žáky 

bezpečně dopravit do škol a ulevit dopravní špičce v ulicích Komenského a 
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Nádražní. Školní autobus vyjíždí každý pracovní den v 7.25 hodin z autobusového 

nádraží. Jeho trasa má deset zastavení a vede nejhustěji obydlenou lokalitou města. 

Nejvíce dětí vystupuje u ZŠ Komenského a zbytek jede zpět na nádraží k ZŠ 

Nádražní. 

Kapacita na stání i sezení je kolem 90 míst. Za celou dobu provozu školní linky jelo 

autobusem v průměru 65 pasažérů denně.  Na základě řady jednání se společností 

KORDIS, která IDS JmK provozuje, se ranní linka od září 2020 stala 

plnohodnotnou autobusovou linkou. Od zařazení do dopravního systému už není 

linka prioritně určena pouze pro děti a seniory, ale mohou ji využívat všichni občané, 

kteří si zakoupí platný jízdní lístek. Všichni školáci do 18 let mají možnost zakoupit 

si zvýhodněnou roční předplatnou jízdenku za 625 Kč, na kterou jim město 

Hustopeče poskytne dar ve výši 500 Kč. 

 

HŘBITOV 

Na hřbitově se mnoho let neustále pracuje. Celý hřbitov je vydlážděný, voda 

rozvedena do mnoha částí. V roce 2020 zde byla nainstalována dvě kolumbária, 

každé má 18 schránek. Také se pracovalo na veřejném osvětlení. Konečnou fází 

dlouholetých oprav také prošla kaple, která byla postavena na začátku 19. století.  

 

Kaple po náročné rekonstrukci prokoukla. 
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Kaple dostala v roce 2005 novou střechu a nejvíce péče se jí dostalo v roce 2020 

díky dotacím z Jihomoravského kraje. V roce 2020 se pracovalo na omítkách, fasádě, 

oknech, dveřích, podlahách, elektroinstalaci a úpravách okolí. V roce 2021 

následovala dotace 150 000 Kč z programu Ministerstva kultury, díky níž se udělala 

rekonstrukce výmalby malířských prvků, stěn a stropu. Práce se chopili zkušení 

malíři Jaroslav a Dušan Hasíkovi z Vrbice, kteří obnovou původní malby strávili osm 

hodin denně po dobu téměř 3 měsíců.  Hotovo bylo v prosinci a celkové náklady se 

vyšplhaly na 335 tisíc korun.  

 

Originální malba se podařila obnovit z 80 – 90%. 

Hřbitov Rudé armády byl doplněn o desky se jmény pochovaných vojáků 

Již začátkem roku 2021 přibylo u hustopečského památníku 12 žulových desek, na 

kterých jsou vypsána jména všech zde pochovaných vojáků. Obnovy se dočkaly i 

jmenovky na pomníčcích důstojníků. Ruská strana přišla s nápadem, že by vypsala 

jména padlých vojáků, jejichž ostatky jsou uloženy v hromadném hrobě v okolí 

mohyly tak, aby nebyla anonymní. Jména důstojníků jsou totiž vypsána na 

pomníčcích, ale o těch ostatních se toho moc nevědělo. Teď si je tu příbuzní mohou 

třeba i dohledat.  
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Na deskách jsou jména pochovaných vojáků. 

 

POLITICKÉ STRANY 

Do posledních komunálních voleb v roce 2018 kandidovalo celkem 8 stran. Některé 

za sebou mají dlouhou historii napojenou na celorepublikovou politickou scénu a 

některé vykrystalizovaly z nálad ve městě.  

Komunistická strana Čech a Moravy byla v Hustopečích založena v roce 1992. 

Předsedkyní byla zvolena Ludmila Živná a tuto funkci vykonává stále. Mezi priority 

strany patří sociální bydlení, zdravé životní prostředí, bezpečné ulice a vytváření 

dobrých podmínek pro výuku.   

Místní sdružení Občanské demokratické strany vzniklo v roce 1991. Současným 

předsedou je ekonom a vinař Oldřich Vachala. Během voleb v roce 2018 byl 

jedničkou na kandidátce Ing. Petr Čech, strana nabídla ucelenou vizi pro rozvoj 

města a potřebu vnést řád do hospodaření s veřejnými penězi.   

Hustopečská odnož Sociálně demokratické strany byla ustanovena v roce 1995. 

Předsedkyní strany je Antonie Koblihová, místopředsedou Michal Vejpustek. Strana 

podporuje sociální služby, péči o občany, prevenci kriminality, dostupné 

zdravotnictví apod.   
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Křesťanská a demokratická unie - Československá strana lidová rozvíjí 

humanitní a demokratické tradice naší společnosti a usiluje o uplatňování 

konzervativních hodnot v politické oblasti. Vychází z odkazu evropské kultury a z 

tradic křesťanskodemokratických a křesťanskosociálních stran a hnutí u nás i ve 

světě. Jedničkou na kandidátce byl jednatel společnosti Bc. Josef Horák. 

Místní organizace politického hnutí ANO vznikla na jaře 2014. Zakládající členové 

byli Kamil Konečný, Richard Homola, Leoš Taranza a Václav Šafařík. Předsedou 

strany a jedničkou na kandidátce byl podnikatel v realitách Richard Homola. 

Program strany se zaměřil na lepší podmínky k bydlení, město bez projíždějících aut, 

bezpečnost dětí, městské byty apod. Kamil Konečný a Richard Homola z hnutí 

posléze vystoupili.  

Sdružení nestraníků, založené v roce 2006, je uskupení vycházející z občanské 

společnosti. Program vytváří dlouhodobou vizi – vytvořit z Hustopečí lepší místo pro 

život. Cílem je otevřená a komunikující radnice, podpora podnikatelského prostředí, 

moderní městská infrastruktura, kvalitní vzdělávání, široká nabídka kulturních a 

volnočasových aktiv atd. S číslem jedna kandidovala pedagožka a starostka Hana 

Potměšilová. 

Podobné cíle má i strana Zdravé Hustopeče. Snahou je realizovat zelené projekty, 

zlepšit kvalitu cyklotras, kultivovat sběrná místa, navýšit počest míst v mateřských 

školách apod. Předsedkyní strany je Ingrid Florusová,  jedničkou na kandidátce byl 

člen strany a místostarosta Bořivoj Švásta.  

Většina stran je mimo předvolební období spíše v informačním útlumu a ožívá až 

před příchodem voleb.  

V roce 2017 začalo občanské sdružení Hustopečský spolek (složeno z osobností 

z řad podnikatelů, občanů a zastupitelů města) vydávat občasník Hustopečské 

noviny, který měl přinášet objektivní zprávy z města, zajímavosti, osobnosti a další 

informace. Občasník přinášel zprávy, které z velké části obsahovaly kritiku vedení 

města Hustopeče, proto byl většinovou veřejností vnímán jako hlas opozice. Poslední 

příspěvek na internetové stránce i facebookovém profilu je z roku 2018. 
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SPOLUPRÁCE S PARTNERSKÝMI MĚSTY 

Město Hustopeče řadu let spolupracuje s Benátkami nad Jizerou a slovenským 

městem Modra. Smlouvy o spolupráci se podepisují vždy na období několika let. 

V lednu 2019 podepsala města memorandum na celé volební období, tedy až do roku 

2022. Princip spolupráce zůstal v porovnání s minulou smlouvou prakticky stejný.  

Města našla tři oblasti, ve kterých jsou si blízká. V rámci nich organizují vzájemné 

výměny.  Každý rok se v jednom z partnerských měst setkají senioři, žáci základních 

škol a skauti a zařazen byl i společný koncert žáků Základní umělecké školy.  

Na vinařství je založené přátelství s chorvatským Daruvarem. Město má velkou 

českou menšinu a Hustopeče s ním už několik let spolupracují v rámci týdenní 

vinařské akce Vinodar. 

Město Hustopeče od roku 2011 také spolupracuje i se slovenským městem Habovka 

v rámci projektů přeshraniční spolupráce z Fondu malých projektů.  

V roce 2019 bylo podepsáno Memorandum o spolupráci také s jihočeským městem 

Milevsko. Místem prvního setkání dvou měst bylo tradiční masopustní veselí s 

milevskými maškarami, poté následoval v Milevsku Den vína a mandlí a 

vyhlášené milevské maškary obohatily průvod městem během Burčákových 

slavností v Hustopečích.  

Partnerství s Habovkou přineslo nový projekt  

Kvůli pandemické situaci se konalo on-line jednání se slovenskou obcí Habovka, 

která je iniciátorem projektu s názvem Společně a preventivně proti šíření 

pandemických přenosných chorob na území obcí. Projekt byl zaměřen na výměnu 

zkušeností, pracovní listy pro základní a mateřské školy, pandemický plán či 

zajištění respirátorů, bezkontaktních teploměrů a jiných pomůcek.  

Součástí projektu byla i společná setkání v Hustopečích a v Habovce. Desítka 

zástupců preventivních týmů se setkala s deseti zástupci obcí, aby společně 

zhodnotili a prodiskutovali uplynulé měsíce poznamenané pandemií. Cílem bylo 

předání zkušeností v oblasti šíření pandemických chorob. Součástí programu byly 

také veřejné přednášky pro různé věkové kategorie.  
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Města Hustopeče a Habovka vymyslely další projekty, které ale nezískaly dotační 

podporu. O některé se bude žádat opakovaně. 

 

V rámci projektu se konaly veřejné přednášky. 

Po dvou letech se sešli skauti partnerských měst 

Necelá padesátka skautů z Hustopečí a z Benátek nad Jizerou se sešla na společné 

víkendovce pod kostelem sv. Václava. Chyběli zástupci slovenské Modry, kteří kvůli 

přísným opatřením nemohli dorazit. Akce se zúčastnilo kolem pětačtyřiceti skautů 

od sedmiletých dětí až po dvacetileté vedoucí. Protože se podobné akce dva roky 

nekonaly, někteří účastníci se viděli úplně poprvé. Víkend plný bojových her 

doplnily prohlídky kostela a dalších památek, výšlap k rozhledně i stopovací hra. 

 

Skauti se setkali po dvou letech. 
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SPOLKY 

Na kulturním životě ve městě mají velkou zásluhu místní spolky a společné úsilí 

jejich členů. 

Základní organizace Českého zahrádkářského svazu 

Členové základní organizace Českého zahrádkářského svazu Hustopeče spolupracují 

s městem Hustopeče a jeho složkou marketing a kultura na pořádání většiny 

vinařských událostí, například Letní otevřené sklepy, O hustopečskou pečeť a 

Světový duel vín. Každoroční akcí pořádanou svazem jsou vinařské čtvrtky, které 

se konají každý druhý čtvrtek v rozmezí téměř tří měsíců, ve sklepě Na Turhandlích. 

Tyto čtvrtky jsou vyhrazeny zájemcům o seznámení se s vínem místních vinařů nebo 

vinařských firem. Největší akcí Českého zahrádkářského svazu Hustopeče je 

Májová výstava vín, která se kvůli vládním nařízením v roce opět 2021 

nekonala, stejně jako nebyly ani vinařské čtvrtky. 

Členská základna má okolo 90 členů, předsedou zahrádkářů je Ing. Radovan 

Tomeš. 

 

Momentka z akce Letní otevřené sklepy. 
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Hustopečské vinařské bratrstvo 

Hustopečské vinařské Bratrstvo vzniklo v roce 2010 jako občanské sdružení tří 

vinařských nadšenců Marka Sedláčka, Zdeňka Sedláčka a Petra Otřísala. Jeho 

cílem byla zejména osvěta a podpora vinařské a vinohradnické kultury. Rozhodně 

však nešlo o novodobou záležitost v dějinách města Hustopečí. Sdružení chtělo 

alespoň částečně navázat na působení Ctěného Vinařského Bratrstva, které bylo 

jakýmsi vinařským cechem chránícím zájmy vinařů. Jeho vznik se datuje rokem 

1736 a trvalo nepřetržitě do roku 1945. Za tu dobu získalo Bratrstvo řadu privilegií a 

Hustopečím tak napomohlo k vytvoření jedné z nejprestižnějších pozic v rámci 

jihomoravského vinařství a vinohradnictví.  

Původní občanské sdružení nebylo příliš činné a v roce 2017 byla činnost 

nahrazena spolkem Hustopečské vinařské bratrstvo. Podporu novému spolku 

vyjádřila většina vinařů z města. Aktuálně má bratrstvo 19 členů. Všichni jsou 

profesionální výrobci vína. Společnou vizí vinařů je vrátit hustopečské vinařství na 

místo, které mu historicky patří. V roce 1938 byly Hustopeče největší vinařskou obcí 

v Československu. Vědí, že to není úkol jenom pro ně, ale i pro jejich pokračovatele.  

Na mnoha akcích spolupracuje bratrstvo s organizační složkou města Marketing a 

kultura. S Hustopečskou chasou zase pořádá Zarážení hory.  

 

Členové počestného Vinařského bratrstva v roce 1870. 
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         Spolek Všehoschopných 

Spolek Všehoschopných je recesistické občanské sdružení lidí, kteří si umí udělat 

srandu sami ze sebe, ale i z ostatních. Hlavní činností spolku je pořádání kulturně-

zábavných akcí a péče o životní prostředí. Předsedou spolku je Miroslav Vodák. 

Sdružení pořádá akce: Drakiádu, Country a Rock bál, táborák pro děti ke konci 

školního roku nebo Ovčí bál. Navíc členové vysadili alej hlohů, pomáhali při 

povodních, uspořádali povodňovou sbírku, postavili lávku přes Štinkovku, vysadili 

lípy v polích, vybudovali veřejné ohniště u druhého rybníku, vysadili vrby u tůní 

apod. Spolek se každoročně podílí na zpestření Burčákových slavností 

v Hustopečích. Ať již v průvodu např. jako polární výprava či nově objevený 

indiánský kmen zvaný Buriáni, nebo při zpívání hymny Burčákové unie a také se 

aktivně účastní se svým punčem oblíbeného Adventního punčování. Od navázání 

spolupráce s městem Milevsko, se členové spolku také zapojují do jejich tradičního 

průvodu maškar. V roce 2021 byli převlečení za špačky.  Všechny aktivity spolku 

byly v roce 2021 také utlumeny kvůli koronavirové pandemii. Možná i proto se tak 

povedl zářijový Ovčí bál. Vybrané peníze z dobrovolného vstupného putovaly do 

ZOO Hodonín, kterou poškodilo tornádo. O hudební doprovod se postaraly kapely 

jako La Bande, Poollitters, Atak nebo Emtolog.  

Sympatické uskupení Všehoschopných se nebrání novým členům. 

 

Peníze z Ovčího bálu opět putovaly na dobrou věc. 
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Svaz tělesně postižených Hustopeče 

Místní organizace se svými 520 členy je největší organizací nejen na okrese, ale i v 

Jihomoravském kraji. Členové nejsou pouze z Hustopečí, ale i z mikroregionu 

Hustopečsko (Boleradice, Horní Bojanovice, Šakvice, Strachotín, Popice, Starovice, 

Velké Němčice, Kurdějov, Uherčice, Křepice, Morkůvky, Šitbořice). Průměrný věk 

členů je 72,77 roků. V roce 2021 bohužel 25 členů zesnulo. Členská schůze se koná 

dvakrát ročně, předsedkyní svazu je Ing. Bohumila Defeldová. Obsah činnosti 

vychází z potřeb a zájmů členů - zájezdy za kulturou, zájezdy za zdravím do 

termálních lázní, nákupní zájezdy, poznávací zájezdy, cvičení a procházky, ale také 

např. kurzy a vzdělávání (besedy, IT dovednosti apod.)  

Kvůli pandemii musel svaz bohužel rušit jednu akci za druhou. V mezičase útlumu 

vládních opatření se podařilo navštívit dvě divadelní představení – v Městském 

divadle v Brně krásný muzikál Jane Eyrová a v boleradickém divadle - Pohádka 

máje.   

Díky dotacím obcí a města Hustopeče si 250 členů užilo v průběhu roku relaxaci a 

ambulantní balíčky, které zahrnovaly dvě procedury v lázních Perla Lednice.  

Na základě memoranda tří měst – Benátky nad Jizerou, Hustopeče a Modra v roce 

2021 organizovali mezinárodní seniorský tábor přátelé z Modry.  

 

Klub historie a vlastivědy Hustopečska 

 

V roce 2021 čítala členská základna 220 členů, jejichž průměrný věk byl kolem 

šedesáti let. Předsedou klubu je Dušan Průdek. Díky neutuchajícímu elánu svých 

členů podniká klub různorodé aktivity. 

Rok 2021 nebyl v životě spolku ten nejatraktivnější. Kvůli šířící se nákaze 

koronaviru a s tím souvisejícím nouzovým stavem a dalším opatřením se v podstatě 

zamezilo setkávání se ve větším počtu. Návštěvy historických objektů byly možné 

jen v malých skupinách, nemluvě o cestování v dopravních prostředcích.  

V jarních měsících uskutečnili členové klubu několik vycházek po okolí Hustopečí 

nebo i na Stolovou horu plnou rozkvetlých petrklíčů. Podařilo se jim potkat u již 

tradičního táboráku u hájenky Ivanka. Více než dvě desítky zájemců se zúčastnily 
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Víkendu otevřených zahrad. Oblíbený Tábor na stará kolena měl pouze jeden 

turnus.  

Herní odpoledne klub v roce 2021 úplně zastavil, zato tanečnice z Tančírny na stará 

kolena nelenily. Se svými tanci poté vystoupily na Sousedském bazárku a na 

Burčákových slavnostech. 

Muzejní spolek 

Muzejní spolek Hustopeče je sdružení milovníků přírody, kultury a historie nejen 

místního regionu a funguje v Hustopečích už více než dvacet let. Na začátku to byla 

Univerzita třetího věku, pak to byl Seniorklub, a v roce 2007 došlo k přeregistrování 

na Muzejní spolek. Zakládajících členů bylo kolem 40, v současné době má spolek 

28 členů. Jednatelkou spolku je Jiřina Kotoučková. 

Dne 10. dubna 2021 se uskutečnila členská schůze, která byla spojena s tématem 

novokřtěnců a jejich působením v Hustopečích a okolí. Přednášku vedla Dr. Soňa 

Nezhodová. Muzejní spolek spolupracoval při přípravách pamětní desky Jakobu 

Hutterovi (1500–1536), která bude umístěna u pietně upravené Rajhradské studny.  

Dne 17. června 2021 proběhlo tradiční setkání Na Pohodě a dne 17. září 2021 se 

uskutečnila přednáška k 450. výročí povýšení Hustopečí na město.  

Dne 30. prosince 2021 proběhla výroční schůze, na níž bylo rozhodnuto, že i přes 

nejrůznější restrikce a uzávěry v důsledku koronavirové pandemie bude činnost 

Muzejního spolku pokračovat i v budoucnu, kdy se jeho vedení zhostí mladší 

členové. Kvůli nejistým poměrům nebude členství v MS spojováno s členským 

poplatkem. 

Skautský oddíl Za jeden provaz 

Skautský oddíl Za jeden provaz patří pod Vranovické středisko, které sdružuje pět 

oddílů působících na Pohořelicku, Hustopečsku a v Rosicích u Brna. V roce 2019 

našli skauti nové útočiště v budově v ulici Nádražní (vchod ulice Pitnerova), kde 

dříve sídlily dva obory Základní umělecké školy. Hustopečský skautský oddíl 

registruje necelou stovku členů. Družinové schůzky se konají každý týden a mají 

všestranný program. Kromě setkání v klubovně, pořádají skauti i různé výpravy. Do 

skautského oddílu se může přihlásit každé dítě od pěti let.  
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V sobotu 18. září v areálu Křížového vrchu slavili skauti 30 let od svého vzniku. 

Kromě vzpomínání byla připravena pestrá škála aktivit pro děti a táborák na opékání 

špekáčků. „Hoši mezi 13-16 lety, kteří máte zájem pracovat v našem oddíle Junáka 

jako rádcové družin, přihlaste se do 9. února na níže uvedené adresy,“ hlásal první 

náborový plakát vytvořený mladíky Lubošem Galouskem a Jiřím Langem. V 

Hustopečích jej vylepili před 30 lety. Původním plánem zakladatelů bylo založit ve 

Starovicích skautskou družinu, která by fungovala pod Brnem. Na to bylo Langovi 

řečeno, že se jedná o holou hloupost, že je dost starý, aby si založil vlastní oddíl. Tou 

dobou už v Břeclavi existoval pionýrský oddíl Plamen, který pomyslně položil 

základní kámen pro vznik oddílů v blízkém okolí, i v Hustopečích. Vranovice tehdy 

měly nezávisle dva oddíly, po roce nebo dvou se s nimi Hustopečští dali dohromady. 

Nově vznikající hustopečský oddíl tvořilo ze samého začátku přibližně dvacet členů. 

Počet se s přibývajícími léty znásobil.  

 

Oslava 30 let skautingu v Hustopečích se konala na Křížovém kopci. 

Hustopečská chasa 

Občanské sdružení Hustopečská Chasa bylo oficiálně schváleno dne 7. srpna 2003, i 

když neformálně existovalo již mnoho let předtím. Cílem všech zúčastněných bylo 

oživit a pozdvihnout lidovou kulturu a tradice v Hustopečích a jejich okolí. 

Chasa pořádá Krojový ples, Dětský krojový ples, Hody, Dětské hody, Zarážení hory 

a zaštiťuje Dětský folklórní kroužek Krajcárek a Kroužek lidových tanců a zpěvů.  
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Hody se na celé Moravě v roce 2021 konečně přiblížily své klasické podobě a 

všichni folklorní nadšenci si užívali víkendy hodové sezony. V Hustopečích začalo 

veselení v pátek 13. srpna, kdy statní hoši postavili důležitý symbol hodů - máju. 

Mája byla za 40 minut postavená a program se přesunul k hochům z CM Lašár. 

Stárci i chasa však museli být s oslavami opatrní, před sebou měli náročnou sobotu, 

kdy si museli především vyprosit povolení hodů od paní starostky. Ta hody povolila 

a chasa se tak mohla vydat do ulic a domů, aby všechny občany Hustopečí na hody 

osobně pozvala. Sobotní náročný den končil večerní zábavou, ke které vyhrávala DH 

Hovorané. Nedělní den otevřela hodovní mše v kapli sv. Rocha, na kterou později 

navázal krojovaný průvod městem a odpolední i večerní zábava za doprovodu DH 

Sokolka.  

 

Mája stála během 40 minut. 

Zarážení hory spolupořádá chasa s Hustopečským vinařským bratrstvem. Součástí 

akce jsou otevřené sklepy a zasedání horenské rady, která podle obyčeje starého 

horenského práva vykonává zarážení hory. Jak bývá zvykem, poté, co se hora 

slavnostně zarazí, nesmí nikdo do vinohradu ani na krok. O to přísnější tresty 

přicházejí, když se objeví někdo s cílem hrozny ukrást. Hora však dlouho zavřená 

nezůstala. V roce 2021 poprvé, po mnoha letech zarážení hory, musela být znovu 

otevřena. Vinobraní totiž bylo pozadu kvůli studenému počasí a spousta vinařů 

musela sbírat hrozny na burčák. 
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Ze Zarážení hory se stává důležitá událost. 

 

Divadelní soubor Foor 

Soubor byl založen v roce 2009 pod hlavičkou Centra volného času Pavučina se 

zaměřením na divadlo pro děti. Prvním režisérem byl Jiří Tauber, posléze ho 

vystřídal Jiří Merlíček. Během let se repertoár otevřel i hrám pro dospělé, např. 

Tlustý prase (2014) nebo Jeppe z Vršku (2018).  

K příležitosti otevření zrekonstruované budovy Kina nacvičili ochotníci hru 

Ukradené demižóny. Jednalo se o světovou premiéru, protože její autorkou je 

hustopečská spisovatelka Markéta Harasimová. V roce 2021 byla činnost souboru 

v útlumu. 

Fotoklub Hustopeče 

Fotoklub Hustopeče v současné době sdružuje 18 členů. Předsedou je Zdeněk 

Bažant z Velkých Němčic. V průběhu roku 2021 se uskutečnily 2 fotovýlety a 6 

členských schůzí. Předseda spolku Ing. Zdeněk Bažant byl několika fotografiemi 

zastoupen na Celostátní výstavě amatérské fotografie ve Svitavách a na 32. ročníku 

fotografické soutěže Premiéra 2021. V prosinci se uskutečnila tradiční společná 

výstava Fotoklubu. 
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Výstava Fotoklubu v Městském muzeu a galerii Hustopeče. 

Výtvarná skupina Alfons 

V roce 2021 měl spolek 13 členů, výtvarníků z města Hustopeče a Hustopečska (1 

člen z Uherského Hradiště, 1 člen z obce Střelice). Nově byla do spolku přijata 

výtvarnice Terezie Tomková. Předsedkyní spolku je Mgr. Jarmila Milotová.  

Na konci dubna 2021 vyšel výstavní katalog ve spolupráci s otrokovickými a 

vídeňskými umělci (Umění v katalogu).  

Někteří členové uspořádali samostatné výstavy: Robert Buček vystavoval v Polsku, v 

Jihlavě, Otrokovicích, Pardubicích, Ostravě, Praze, Olomouci a v Hustopečích. 

Bohuslav Janovský uskutečnil výstavu v Brně. Ve dnech 30.  května –18. července 

2021 se R. Buček, P. Klak a R. Müller prezentovali svými obrazy a plastikami v 

MMG (název Čtyřhra) a v listopadu se v galerii MMG uskutečnila tradiční společná 

spolková výstava (název Opět spolu).   

Na jaře 2021 zahájila výtvarná skupina Alfons výstavní činnost ve výkladcích 

domu Věry Nohelové (čp. 98). Výstavy, které byly obměňovány po 14 dnech, 

byly zahájeny na jaře a trvaly až do podzimu. Vystavovali: Bohuslav Janovský, 

Roman Müller, Pavel Klak, Jana Rozková, Jarmila Milotová, Robert Buček, 

Fotoklub, Dana Teinitzer, Marie Grůzová, Jiřina Kulíšková, Martina Klaková, Jiří 

Polešák, Máta Ateliér, Michal Mikulič, SUPŠ Uherské Hradiště, Hustopečský salon.  
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Dne 7. září 2021 se uskutečnila výstava (v plenéru) ve Žlutavě, a to ve spolupráci se 

spolkem Rozumění (Otrokovice), Valašským názorem, Fotoklubem Beseda z 

Otrokovic a se spolkem Přátel výtvarného umění Kroměřížska. 

 

Společná výstava Opět spolu v Městském muzeu a galerii Hustopeče. 

Spolek Narana 

Spolek, který vznikl v roce 2021, založila skupina hustopečských maminek – 

Magdaléna Feketeová, Petra Fekete, Jitka Fialová a Marija Wazi. Název Narana 

pochází z angličtiny a v překladu znamená  - naslouchání a učení se pro život. Cílem 

spolku je šířit osvětu a vzdělávat veřejnost o tématech jako jsou např. domácí 

vzdělávání, bezodpadová domácnost, minimalismus doma i v životě, zdravé 

vztahy a nenásilná komunikace.  

Spolek provozuje dobročinný obchod Narana, jehož veškerý výdělek putuje do 

sociálně-terapeutické dílny Radost, která sídlí na Pavučině.  

V sobotu 28. srpna pořádal spolek na Pavučině workshop zaměřený na životní styl 

zerowaste (bezodpadový nebo nulový odpad). Workshopu předcházel projekt My 

climate step, neboli Můj krok ke klimatu, který se konal za hustopečskými rybníky. 

Sešlo se zde kolem dvaceti účastníků ze sedmi zemí, kteří spolu strávili 10 dnů a 

v průběhu těchto dnů přemýšleli nad tím, jakým způsobem mohou minimalizovat 

domácí odpad, jak mohou vyrábět vlastní čisticí prostředky, zjišťovali, jak je to 

jednoduché. Zároveň se o své znalosti chtěli podělit, takže připravili dvouhodinový 

program pro veřejnost. 
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Moravský rybářský svaz, pobočný spolek Hustopeče  

Svaz má jenom v Hustopečích a okolí kolem 320 členů, přibývají i děti, které se 

mohou hlásit do kroužků. Předsedou svazu je David Janíček, jednatelem Miroslav 

Dohnálek. Svaz pravidelně pořádá dětské rybářské závody.  

V říjnu 2021 zahájilo Povodí Moravy nákladnou opravu hráze předního 

hustopečského rybníka. Došlo k vypuštění vody, odlovu ryb a vykácení ochranného a 

stavebního pásma kolem staveniště. Další práce budou pokračovat na jaře 2022. 

Nejen o rekonstrukci rybníka diskutovali členové místní rybářské organizace na 

členské schůzi. Přestože je hustopečský rybník v rekonstrukci, činnost svazu tím 

nekončí. Členové mají náhradní rybník ve Starovicích, také revíry a spolky ve 

Strachotíně, Šitbořicích a Boleradicích. 

 

Dětské rybářské závody se konaly před opravou hráze. 

 

KULTURA VE MĚSTĚ 

Obecně se dá říci, že pořádat v roce 2021 jakoukoliv kulturní akci byla tak trochu 

velká neznámá kvůli nestabilní epidemiologické i ekonomické situaci. Mnoho 

měsíců bylo společné setkávání kvůli vládním nařízením naprosto nemožné. V době 

rozvolnění naopak návštěvníkům komplikovalo kulturní vyžití povinné očkování či 
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testy, a pořadatelům zase jejich kontrola. Pokyny byly často nejednoznačné, často se 

měnily, lidé se báli a raději zůstávali doma, než aby riskovali pokuty či zdraví. 

Ovšem když to šlo, tak se v Hustopečích opět vesele kulturně žilo. 

V době lockdownu lákalo kino na domácí projekce 

Za rok 2020 se uskutečnilo 243 filmových projekcí, které navštívilo 9 671 diváků. 

Avšak do poloviny října ke konci března 2021 do sedaček místního kina neusedl 

divák žádný. Od poloviny října loňského roku tak bylo v místním kině pusto, 

prázdno a smutno. Kvůli pandemické situaci se nemohlo promítat, nemohly se konat 

žádné koncerty ani divadelní představení. Alespoň malou náplastí pro filmu chtivé 

fanoušky byl nový projekt Kina spolu, do kterého se rozhodli v Hustopečích 

také zapojit. Diváci si mohli kvalitní a dobré filmy pouštět doma prostřednictvím 

počítače a televize. Na každý den byly připraveny dva filmy (18.30 nebo 20.30). Po 

zakoupení vstupenky on-line dostali zájemci přístup na danou projekci. Mohli si tak 

užít film v klidu domova a navíc podpořit místní kino.  

Hustopečské kino v číslech za rok 2021 

Kino bylo z důvodu vládních opatření v provozu od 28. května do 31. prosince 2021. 

Během těchto sedmi měsíců se uskutečnilo 183 promítání. Diváci měli možnost 

zhlédnout 52 zahraničních filmů a 34 českých filmů.  

Celkem kino navštívilo 7776 diváků. Sál byl úplně vyprodaný dvakrát, jednalo se o 

promítání dokumentárního filmu Karel o českém zpěvákovi Karlu Gottovi, který 

režírovala Olga Malířová Špátová. 

Divácky nejúspěšnější filmy byly:  

• Prvok, Šampón, Tečka a Karel - 1338 diváků 

• Karel - 1206 diváků 

• Zátopek - 770 diváků 

Na Hradbách vznikla čarodějnická stezka 

Blížící se pálení čarodějnic inspirovalo sedmiletého Tomáška Fialu s maminkou 

Ditou a společně vytvořili pro děti strašidelné putování čarodějnickou stezkou.  
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Start stezky byl na Smetanově 7 a žluté šipky prováděly děti celou ulicí Na Hradbách 

a zpátky. Jedenáct zastavení zvládli v doprovodu rodičů i ti nejmenší. Cílem 

stezky bylo vyplnit tajemnou hádanku. Tu si všichni soutěžící odnesli domů a 

vyčkávali na zaslouženou odměnu. Odměnu si mohli vyzvednout ihned po 

opětovném otevření Turistického informačního centra.  

 

 

Fialovi připravili pro děti strašidelnou procházku. 

Degustátoři rozdávali Hustopečské pečetě, ale víno lidé nemohli ochutnat 

Už před Velikonocemi měla být možnost ochutnat nejlepší vína odrůd, která jsou 

typická pro Hustopečsko. I zde však zasáhla pandemická opatření. Hustopečskou 

pečeť však nejlepší vína letos přece jen dostala. Odborná komise hodnotila v úterý 

25. května. Hodnocení těchto vín je specifické v tom, že se koná pod dohledem 

Národního vinařského centra ve Valticích a hodnotiteli jsou degustátoři s platnými 

zkouškami. Na Hustopečskou pečeť se mohou přihlásit vína, která jsou typická pro 

tento region, takže z červených vín jsou to Svatovavřinecké, Frankovka, André a 

Modrý Portugal. Z bílých odrůd, které jsou ještě zatříděny do jednotlivých kategorií 
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podle obsahu zbytkového cukru, jsou to Ryzlink vlašský, Ryzlink rýnských, 

Veltlínské zelené a Tramín.  

I přes veškerou snahu se veřejná přehlídka přihlášených vín bohužel 

neuskutečnila. Během rozhodování o připravení akce vládla natolik silná vládní 

omezení, že se od veřejné degustace upustilo.  

 

Vína měli možnost ochutnat pouze degustátoři. 

Otevřené sklepy zpříjemňovaly milovníkům vína celé letní měsíce  

Festival letních otevřených sklepů patří mezi oblíbené akce, které provází celé 

hustopečské léto. V roce 2021 poprvé startoval už první červnový víkend a trval 

až do konce září. Během června a září ovšem pouze v pátky a soboty. O letních 

prázdninách se pak každý den úderem šesté hodiny večerní otevřely alespoň dvoje 

sklepní dveře na některé ze známých hustopečských vinařských uliček - Na 

Hradbách a Vinařská. Novinkou byly také hudební večery ve vinařských ulicích.  

Divadlo znovu ožilo! Diváci se vrátili v čase… 

Teplé letní měsíce přinesly konečně rozvolňování v oblasti kultury a hustopečské 

akce tak opět začaly zaplňovat holá místa v kalendářích. Kino už jelo na plné obrátky 
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a v pátek 4. června přivítalo na svých prknech po dlouhé době herce. Cestu neměli 

dalekou – dorazili z Popůvek u Brna. 

Divadelní soubor vystoupil v rámci regionální přehlídky venkovských 

divadelních souborů Mrštíkovo divadelní jaro 2021, kterou město Hustopeče 

dlouhodobě podporuje, a předvedl poněkud nevídanou formu vystoupení. Vzal 

si na paškál revuální hru s názvem Televarieté 2019 aneb Ein Kessel Buntes pro 21. 

století specifickou tím, že její scény už všichni moc dobře známe z pořadů Možná 

přijde i kouzelník, televizních Silvestrů nebo Televarieté v čele s Jiřinou Bohdalovou 

a Vladimírem Dvořákem. 

Televarieté 2019 tak hustopečské publikum přeneslo před pomyslné kanály bývalé 

Československé socialistické televize, a to vše pomocí scén, písní a známých reklam, 

které utkvěly v hlavě nejednomu pamětníkovi.  

Organizátory i herce překvapila konečná účast, kdy byla možná poloviční 

kapacita sálu téměř naplněna, přesto, že bylo v těchto případech nutné mít 

platný negativní test na nemoc covid-19 i nasazený respirátor po celou dobu 

trvání představení.  

 

Konečně do Hustopečí mohlo zavítat i divadelní představení. 
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Hudbu jako na dlani přinesl Concentus Moraviae  

Hustopeče už po šestadvacáté hostily Mezinárodní hudební festival Concentus 

Moraviae. Ten tentokrát přinesl vystoupení s názvem Volání k modlitbě, ve kterém 

se spojili hudebníci třech národností. 

Z dominanty Dukelského náměstí, kostela sv. Václava a Anežky České, se ve čtvrtek 

10. června stal koncertní sál. Rozezněl jej hlas tunisko-belgické umělkyně Ghalii 

Benali, indický druhpad a melodie linoucí se z violy da gamba Rominy Lischky 

a kontrabasu a chitrarry battente Vincenta Noireta. Tento exkluzivní koncert se 

hustopečskému obecenstvu naskytl díky tradičnímu hudebnímu festivalu Concentus 

Moraviae. Protože se festival v loňském roce z důvodu koronaviru neuskutečnil, 

přesunul se celý program na tento rok. Ani letos to ale nebylo úplně jednoduché. 

Hned první koncert, který měl proběhnout v kostele v Kurdějově, byl naplánován na 

dobu, kdy ještě nebyla ve hře taková rozvolnění, aby mohl proběhnout. Proto byli 

pořadatelé nuceni tento koncert zrušit.  

Tento ročník hudebního festivalu nesl podtitul Hudba jako na dlani. A přesně tak se 

ji snažili předat posluchačům tři umělci z různých koutů světa, které dohromady 

spojila právě hudba.  

 

Podvečer v kostele měl své kouzlo. 
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Hustopečští malovali Hustopeče 

Ani dvě silné dešťové přeháňky nerozehnaly desítky nadšenců z Vinařské ulice, kteří 

se v sobotu 12. června zapojili do netradiční akce Namaluj Hustopeče. Zpívalo se, 

koštovalo a pracovalo. Netradiční akce s názvem Namaluj Hustopeče nalákala 

desítky rodin. Hlavní úkol dne byl jasný – pomalovat zeď malbami s tématem 

vína, vinohradnictví, Hustopečí a podobně.  

Právě malování na betonovou zeď bavilo nejvíc a každý chtěl na Vinařské zanechat 

svůj podpis. K podobné akci vzešel podnět od samotných vinařů, kteří chtěli 

prostředí u garáží nějak zútulnit, zkrášlit. Na nejvýraznějších malbách se však 

pracovalo už týden před akcí. Učni ze SOŠ a SOU Hustopeče si jako předlohu 

vybrali starý sklípek na Vinařské, který by měl být zbourán. Žáci prvního a druhého 

ročníku oboru malíř - lakýrník pod taktovkou mistrové Bronislavy Horákové však 

chtěli zachovat jeho kouzlo, což se jim povedlo. 

Svůj monumentální obraz malovali i studenti místního Gymnázia T. G. Masaryka, 

kteří za dozoru pana učitele Richarda Ptáka vytvořili nepřehlédnutelnou barevnou 

krajinu. Jak vysvětlil sám učitel, jedná se o pohled na Hustopeče ze Šakvického 

nádraží, což si může každý návštěvník Hustopečí, který cestuje vlakem, snadno 

ověřit. 

Na koho pak v sobotu zrovna nezbyl štětec, mohl využít sobotní odpoledne i jinak. 

Opékaly se špekáčky, vyráběly se buttony z vlastních kreseb a nechyběla ani 

ochutnávka pomazánek, pivo i limonáda a samozřejmě víno.  
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Zajímavá akce bavila všechny návštěvníky. 

Hustopečský Slunovrat bavil i pomáhal 

Po roční pauze se do Hustopečí vrátila oblíbená akce Slunovrat s vínem. Již od pátku 

25. června mohli milovníci vína navštívit téměř dvacítku otevřených sklepů ve dvou 

vinařských uličkách, v sobotu je pak čekal oblíbený souboj vinařů. Kdo si odnesl 

putovní cenu? 

Vinaři z obou vinařských ulic nakráčeli ke společnému souboji plni odhodlání získat 

cennou kovovou plastiku pro sebe. Aby si ale odměnu mohli odnést, museli si ji 

nejdříve vybojovat. Připravené úkoly otestovaly jejich zručnost, rychlost, ale také 

představivost. První dva úkoly – házení kroužkem na flašky vína spojené 

s hlavolamem a poté opičí dráha s otevíráním lahví na rychlost – dopadly nerozhodně 
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1 : 1, rozhodoval tedy úkol poslední – přetahovaná. Tam svou sílu jasně prokázali 

vinaři z ulice Na Hradbách a zpečetili tím své vítězství.  

Slunovrat nebyl pouze o zábavě, i zde se nezapomínalo na nedaleké obce, které 

v týdnu postihla přírodní katastrofa v podobě tornáda. V každém sklepě byla 

připravena kasička, kam mohli návštěvníci přispět, a tento příspěvek poputoval do 

postižených oblastí na Moravě.  

 

Slunovrat baví návštěvníky i samotné vinaře. 

         Vyjeli Krajem André a podpořili Hodonínsko 

Po roční odmlce se zdatní cyklisté a milovníci Moravy mohli opět projet Krajem 

André. Čekala na ně téměř čtyřicet kilometrů dlouhá trasa, víno a devět pohostinných 

a laskavých jihomoravských obcí. Krajem André je událost s téměř dvacetiletou 

tradicí. I touto akcí pochopitelně otřásly události spojené s živelnou pohromou na 

Břeclavsku a Hodonínsku, a tak se nabízela otázka, zda ji vůbec uskutečnit. Nakonec 

bylo rozhodnuto, že celý výtěžek z akce poputuje do postižených obcí. 

Pro některé stálé návštěvníky akce Krajem André mohlo být překvapením, že start 

nebyl klasicky v areálu autokempu na Formance. Tentokrát se začínalo na ulici 

Vinařská. Cílem bylo zapojit víc tuto vinařskou lokalitu. Vše ostatní zůstalo při 

starém. Putování je koncipováno tak, že lidé se na trase zastavují na konkrétních 

razítkovacích místech, tam sbírají razítka. Snahou je nasbírat razítek co nejvíc, 
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minimálně sedm, s těmi se vrátit zpět do Hustopečí. Poté jsou cyklisté zařazeni do 

dalšího slosování. Do prvních cen patřil pobyt pro dva s ochutnávkou vína v regionu, 

ochutnávka vína ve sklepě nebo poukaz na nákup sportovního vybavení.  

Návštěvníci mohli kromě razítkovacích míst navštívit také jiné zajímavé lokace v 

daných obcích, například rozhlednu, nově otevřené arboretum v Němčičkách a další. 

Na kolo nasedlo téměř 350 cyklistů. 

 

Krajem André nově startovalo ve Vinařské ulici. 

Hustopeče pomáhaly hudbou 

Benefiční koncerty jsou velmi oblíbeným způsobem, jak vybrat peníze, a zároveň 

divákům do srdcí vehnat po dlouhé době trochu kultury. A přesně o to se snažil 

benefiční koncert Českého rozhlasu Brno a města Hustopeče nesoucí název 

Hustopeče pomáhají. 

Na pódiu se představilo skvělé hudební uskupení Cimballica, kterému svůj hlas 

propůjčila zpěvačka, moderátorka, a hlavně hustopečská rodačka Hana 

Pregrtová, herec a zpěvák Jan Brožek, Jarka Vykoupilová se svou knihou 

Babské rady nebo sám šéf muzikálového souboru Městského divadla v Brně 
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Petr Gazdík. Celým programem provázel moderátor Českého rozhlasu, Jiří 

Kokmotos. 

Kromě toho, že se zpívalo, se také prodávalo. A to vína od vinařů ze zasažených 

oblastí. Prodeje vína se účastnili dokonce i dobrovolníci, kteří byli v Hustopečích na 

dovolené. 

Veškerý výtěžek, který po finálním sečtení činil 118 200 Kč, odešel na Nadační fond 

Českého rozhlasu a dále putoval jako podpora do obcí zasažených tornádem. 

 

Akce se odehrávala na Dukelském náměstí. 

Letňák letos naposled? Zájem diváků klesá 

Bývaly doby, kdy se na letní kino v Hustopečích stávaly fronty a diváci byli ochotní 

sednout si před filmové plátno třeba na zem. Již několik let však zájem diváků o 

promítání pod širým nebem klesá a pořadatelé tak zvažují, jestli příští rok kdysi 

oblíbenou letní akci opět uskuteční nebo ne. 

V roce 2021 se promítalo 5 filmů během jednoho týdne a každý večer dorazilo 

průměrně 20 diváků. Promítaly se filmy Yesterday, Rande naslepo, Bábovky, 

Princezna zakletá v čase a Šarlatán.  
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Právě nabízené filmy jsou možná důvodem nízké návštěvnosti, a proto pořadatelé 

budou ještě zvažovat, zda a jak budou filmy pod širým nebem promítat i za rok. 

Filmy jsou vybírány podle toho, co dovolí technologie. Letní kino není 

zdigitalizované, takže se musí vybírat takové tituly, které jsou dostupné na DVD, 

Blue-ray discích nebo alespoň v mp4 formátech. To samozřejmě nedovoluje pustit 

premiéry. 

Řešením by byl pronájem speciální technologie, která by umožňovala promítat i 

premiérové filmy. To by se však jistě promítlo na výši vstupného a vzhledem k 

dlouhodobému odkládání premiér a nedostatku nových filmů kvůli pandemii 

koronaviru by se i toto mohlo minout účinkem.  

 

Letňák bojuje s nízkou návštěvností. 

Zábavné odpoledne nalákalo stovku dětí 

Kulturní program města Hustopeče Žijem létem pokračoval v sobotu 31. července 

zábavním odpolednem pro děti. Divadlo, soutěže a diskotéku si nenechalo ujít více 

než sto dětí s rodiči a zahrada M-klubu se změnila v jednu velkou letní party. 

Přestože při soutěžích a tanečcích se děti dosyta vyřádily, se stejným zaujetím 

vyslechly i divadelní pohádku, která reji předcházela.  
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Program Žijem létem pokračoval v pátek 6. srpna, kdy do Hustopečí přijely hvězdy 

divadelní scény Zlata Adamovská a Petr Štěpánek.  

 

Děti si odpoledne na zahradě u M-klubu opravdu užily. 

Mandlobraní ukázalo, že to jde... 

Důvodem ke vzniku této akce byla touha vynahradit si dva zrušené ročníky Slavností 

mandloní v době, která se zdá být pro návštěvníky i pořadatele bezpečnou. Místním 

nabídnout originální foodfestivalový program na náměstí, a přespolním zase krásu 

mandloňových sadů, i když bez typických běloskvoucích kvítků. Zato ovšem s 

možností vlastníma rukama si natrhat a ochutnat hustopečské mandle.  

Na první pohled by se mohlo zdát, že návštěvníků nebylo moc - náměstím prošlo 

okolo 2 500 lidí a další stovky mířily do sadů či vinařských ulic. Komorní 

atmosféra ale dala vyniknout jedinečným zážitkům, nekonaly se dopravní zácpy 

ani fronty u pokladen, všude vládla pohoda. 

Na náměstí se konal řemeslný jarmark, rodiny s dětmi si hrály v parku u kostela nebo 

tvořily s mandlovými vílami. Kapely Ukulele orchestra jako Brno, Z horní dolní a 

dál na jih, La Bande a Buty rozproudily diváky k tanci pod pódiem. Popíjelo se a 

hlavně jedlo. 
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Ani v sadech se nezahálelo. Novinkou byl dřevěný fotorám, u kterého se návštěvníci 

nadšeně fotili. Obrovský úspěch sklidila soutěž v rozbíjení mandlí. Každý zde mohl 

ochutnat mandlové pivo i mandlovku, mandlové jednohubky a nasbírat si vlastní 

mandle.  

Nechyběla ani charitativní část programu - prodej brýlí s originálními 

handmade přáníčky klientů sociálně terapeutických dílen Radost, které od roku 

2019 sídlí v Centru volného času Pavučina. Výtěžek z prodeje brýlí poputoval 

právě jim.  

 

Lidé poprvé oslavovali mandloně i v létě. 

Na sousedském blešáku ohromily vyhlídky z věže radnice a střechy kostela 

Přes 300 návštěvníků přijalo pozvání na historicky první setkání místních na 

Sousedském blešáku v sobotu 11. září. Z bohatého doprovodného programu 

suverénně nejvíc lákaly vyhlídky z věže radnice a střechy kostela.  

Udělejte si doma místo a zbavte se zbytečností, to byl podtitul prvního 

sousedského blešáku, do kterého se pustily pracovnice z Marketingu a kultury 

města Hustopeče ve spolupráci s organizací Narana, která v Hustopečích 

provozuje dobročinný obchůdek. Cílem společné akce bylo podpořit komunitní 

setkávání i udržitelné hospodaření. Prodejní stánky si rezervovali převážně místní a 

Dukelské náměstí se změnilo v malé tržiště.  
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Z bohatého doprovodného programu nejvíce zaujaly vyhlídky z věže radnice a 

střechy kostela, která byla pro veřejnost otevřena vůbec poprvé. Pořádnou dávku 

elánu a nadšení přinesly návštěvníkům dámy z Tančírny na stará kolena, které to 

navzdory úmornému vedru roztančily pod věží kostela. Velkým překvapením byl a 

velké ovace sklidil místní harmonikář Michal Silnica, jehož hudební doprovod 

zpříjemňoval celé odpoledne a vychutnávali si jej především dospělí, kteří, 

degustovali vína.  

Myslelo se i na děti, které nedávno zahájily nový školní rok. V parku pod kostelem 

pro ně byla připravena hravá i výtvarná zóna, zdarma dostaly limonádu i špekáčky a 

mohly si i samy nazdobit čerstvé minikoblížky. Celé odpoledne panovala na náměstí 

příjemně uvolněná a nenucená atmosféra, kterou na závěr podkreslilo i violoncellové 

trio Osamělé Palačinky z Brna. 

Dobrovolné příspěvky vhazovali návštěvníci do pokladničky pro Ivu Záděrovou, 

která ochrnula po pádu z koně.  

 

Výhledy ze střechy kostela návštěvníky nadchly. 
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Burčákovky 2021? Jako by se svět vracel pomalu k normálu... 

V historických zápisech Burčákových slavností bude navždy prázdné místo pro 

rok 2020. Je to zatím jediný ročník od svého zrodu v roce 1994, kdy se oblíbený 

svátek burčáku a divadla ze známých důvodů bohužel nemohl uskutečnit. 

Výrazným písmem však bude u roku 2021 napsáno, že vše odložené jsme si náležitě 

vynahradili a mohli jsme začít doufat, že to nejhorší je snad opravdu za námi. 

O návštěvníky nouze nebyla, což se ukázalo už při čtvrtečním programu Hustopeče 

se baví, kam zavítali převážně místní. Poskládat čtvrteční kulturní program na pódiu 

byl opravdový oříšek. Školy ani spolky neměly po roční koronavirové pauze 

připravena žádná čísla a děti už odvykly vystupování na veřejnosti. Naštěstí to 

nebylo na výkonech vystupujících vidět. Na pódiu se představily děti z Mateřské 

školy Pastelka, dámy z Tančírny na stará kolena nebo žáci ze Základní umělecké 

školy. Závěrem zahrála formace Hustých Hudebníků. 

Páteční otevírání mázhausů, sobotní jarmark, rytířské souboje, zasedání burčákové 

unie, historický průvod s řemeslnými cechy, soutěž ve válení beček, dětské šapitó, 

otevřené sklepy, koncerty. To vše jsou věci, které z burčákovek důvěrně známe, 

protože primární program se v posledních letech nijak výrazně neměnil. Přesto si to 

všechno návštěvníci díky roční pauze vychutnávali mnohem 

intenzivněji. V pátek na náměstí zahrál Michal Hrůza s kapelou Hrůzy a 

v sobotu Pilsner jazz band, Pokáč a Arakain s Lucií Bílou. 

 

Sobotní počasí bylo naprosto vydařené. 
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Během koncertů se náměstí tradičně zaplnilo. 

 

Spolek Všehoschopných šel v průvodu za špačky. 
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Šmardovo divadlo nabídlo několik žánrů 

Dlouholetá tradice Šmardova sousedského divadla, podobně jako u jiných akcí, byla 

v minulém roce přerušena. Přesto se však letos ochotníkům podařilo na divadelní 

přehlídku navázat naprosto bez problémů. 

Šmardovo sousedské divadlo otevíralo podzimní divadelní sezónu v Hustopečích 

už po třiadvacáté. Tato nesoutěžní divadelní přehlídka amatérských souborů 

své jméno získala podle pedagoga, hudebníka, učitele hudební školy, ale také 

varhaníka ve zdejším kostele – pana Antonína Šmardy – jehož pamětní desku 

najdete na budově ZUŠ na Komenského ulici.  

Divadelní přehlídku odstartovalo v pátek 5. listopadu historické drama Kulhavý 

mezek aneb Výbuch na jičínském zámku v podání Divadelního souboru bratří 

Mrštíků z Boleradic. Na pódiu se objevili pouze tři herci, ti se svou hrou sklízí 

úspěchy po celé republice.  

Sobotní večer patřil Divadelnímu spolku ze Slavkova u Brna. Ti se představili se 

svou trpkou komedií Manželé v nesnázích. Celé představení patřilo pouze 

samotnému „manželskému páru“, tedy dvěma hercům na scéně.  

Divadelní přehlídku završil v neděli odpoledne komornější divadelní spolek DivOch 

– ten k nám do Hustopečí přivezl pohádku.  

 

Šmardovo sousedské divadlo se konalo už potřiadvacáté. 
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Svatý Martin se vrátil do Hustopečí a přilákal davy 

Přestože Hustopeče byly v loňském roce jediným městem v celém Česku, kam 

zavítal svatý Martin na bílém koni, obdarovával tehdy výhradně pracovníky v první 

linii. V letošním roce už bezpečnostní opatření dovolila jeho příjezd na Dukelské 

náměstí a přivítat ho přišlo několik stovek diváků se skleničkou mladého vína v ruce. 

Ani sychravé počasí a teploty jen pár stupínků nad nulou neodradily svatého Martina, 

aby letos v plné parádě navštívil Hustopeče. Stalo se v sobotu 13. listopadu v 11 

hodin a 11 minut. Každoročně se role sv. Martina ujímá René Sigmund a další aktéři 

ze stáje Valkýra. V roce 2021 strašák koronavirových opatření opět obcházel 

všechny akce, proto se i svatomartinské posvícení muselo mírně upravit. Místo 

velkého stanu byla na náměstí řada menších stánků, víno se nalévalo pouze v 

městských stáncích a i pečenou husu si mohli lidé dát ve zvláštním stanu.  

Návštěvníci, kterých na náměstí přišlo několik stovek, se brzy a snadno zorientovali 

a pustili se do ochutnávání svatomartinských vín, což byl po obědě v podobě pečené 

husy hlavní úkol a cíl odpoledne. V nabídce bylo 25 druhů vín z 12 vinařství. Na 

jednotlivých stáncích bodovala vína všech odrůd a vypilo se úplně všechno. 

Kromě ochutnávky vín si návštěvníci mohli projít i řemeslný jarmark. Na 

menším pódiu u radnice se představil mladý vinař Filip Lutzký a diváky 

rozparádila a zahřála rodinná sestava Brúčkových ze Šakvic. V odpoledních 

hodinách je vystřídala cimbálová muzika Kapric, jejichž zpívání vyprovodilo 

všechny milovníky mladých vín z náměstí do otevřených sklepů. Tam se hodnotil 

letošní ročník do pozdních nočních hodin.  
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Svatý Martin opět přijel do Hustopečí. 

Dva roky čekání na Světový duel vín se vyplatily 

Světový duel vín je dlouho očekávanou vinařskou událostí roku. Vloni se však 

příznivci nejen tuzemského, ale především zahraničního vína nedočkali. Pandemie 

zapříčinila, že se na jedenáctý ročník této exkluzivní výstavy vín muselo počkat 

dokonce roky dva. O to větší úspěchy však sklidil. 

V roce 2021 nabídl Světový duel vín 492 vzorků z 20 států světa, přičemž 192 bylo z 

České republiky a 300 ze zahraničí. Všechny, kteří se na organizaci této exkluzivní 

výstavy vín podílejí, pojí především jeden cíl, a to ukázat místním vinařům, že se dá 

stále kráčet kupředu a posouvat hranice nejen ve vinohradnické oblasti.  

Stejně jako všech ostatních akcí posledních dní, i této se dotkla opatření v souvislosti 

s covidem. Nutností bylo prokázání se dokladem o prodělání nemoci, očkováním 

nebo negativním PCR či antigenním testem.  

 

Hotel Amande poskytl milovníkům vína skvělé zázemí. 

Adventní punčování se rušilo a vánoční strom se rozsvěcoval online 

Zhoršující se epidemiologická situace bohužel opět zasáhla do kulturního kalendáře 

města Hustopeče. Ani v roce 2021 se místní nesešli u tradičního adventního 
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punčování a rozsvícení vánočního stromu (tedy vlastně stromů) na Dukelském 

náměstí. 

Setkání tváří v tvář mělo nahradit vysílání místního rozhlasu. V sobotu 27. listopadu 

od 16:45 hrál koledy a zazněl i adventní pozdrav starostky města Hany Potměšilové. 

Posluchači byli vyzváni, aby v 17:00 hodin společně odpočítávali rozsvícení stromů 

ze svých domovů.  

VÝROČÍ 

• 26. února 2021 si Hustopeče připomněly šedesát let od pádu hustopečského kostela. 

Tato tragédie zasáhla do mnoha životů a navždy změnila tvář Dukelského náměstí 

v Hustopečích.  

• 23. února 2021 zemřel dlouholetý člen Klubu historie a vlastivědy Hustopečska, 

bývalý redaktor Hustopečských listů a člen Českého zahrádkářského svazu, 

pan Radoslav Beneš. 

• 13. února 2021 uplynul rok od smrti pana Jana Horáka. Byl to dlouholetý vedoucí 

knihovny v Hustopečích a zapálený propagátor hustopečského kraje, který v roce 

2017 získal i čestné ocenění z rukou ředitelky Knihovny Jiřího Mahena v Brně.  

•  9. března 2021 by se dožila 90 let paní Věra Nohelová, nositelka Ceny města 

Hustopeče, členka výtvarné skupiny Alfons a jedna z posledních znalkyň techniky 

kamenotisku (litografie) v České republice.  

Věra Nohelová se narodila 9. března 1931 v Novém Jičíně, ale ještě v dětských 

letech přesídlila s rodiči do Hustopečí, do renesančního domu na Dukelském náměstí 

č. 27, který od roku 1921 vlastnili její prarodiče Jan a Vincencie Nohelovi. Dědeček 

v domě provozoval hodinářství. K umění měla Věra blízko už v dětství. Její tatínek, 

Evžen Nohel, byl hudebníkem a fotografem. S uměním kamenotisku se Věra 

Nohelová dostala do kontaktu v roce 1953 v Praze, a to prostřednictvím Jaroslava 

Kadlece, vynikajícího malíře a grafika, který se stal jejím manželem. Nohelová 

studovala v grafické speciálce prof. Vladimíra Pukla a na Akademii výtvarného 

umění v Praze a po jejím absolvování začala působit jako umělecká tiskařka. 

V 60. letech odešla do Brna, kde v roce 1965 založila samostatný grafický kabinet 

pro Český fond výtvarných umělců (ČFVU), který vedla 10 let. Poté si splnila sen o 
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vlastní dílně. Získala litografický lis (firmy Karl Krause Leipzig) s kameny a 

příslušenstvím a v roce 1980 zprovoznila dílnu v Hustopečích. Zde tiskla drobné 

grafické práce (exlibris, novoročenky, gratulace apod.) řady českých umělců 

(Jaroslav Kadlec, Bohuslav Reynek, Cyril Bouda, Kamil Lhoták, Jaroslav Šerých…) 

a pracovala pro vydavatelství bibliofilských tisků Edice 33. V  letech 1986 a 1988 

organizovala výstavy grafiky s přednáškami a demonstracemi technik grafického 

tisku. 

Po politických změnách v roce 1989 se okruh umělců kolem Věry Nohelové rozšířil 

o příchozí ze Švédska, Německa, Ruska, Francie a Rakouska (Michail Karasik, Vera 

Atkarskaya, Ilse Gewolf, Heidi Innfeld, Ilse Schwarz…). Prostorný hustopečský dům 

Věry Nohelové jim skýtal nejen možnosti studia, ale i přístřešek. 

V roce 1996 se Věra Nohelová zúčastnila workshopu v Muzeu práce v Hamburku 

(Museum der Arbeit). Své dílo prezentovala na výstavách, a to doma i v zahraničí 

(např. v roce 2000 v Evropském parlamentu ve Štrasburku, v roce 2007 v Galerii 

Bergerhaus v dolnorakouském Gumpoldskirchen, v roce 2010 v galerii Palais 

Kabelwerk ve Vídni). Velký zájem o dílo Věry Nohelové vzbudila reportáž, kterou v 

její dílně natočila na jaře 2013 Česká televize v rámci seriálu Toulavá kamera. 

Posledním uměleckým počinem Věry Nohelové byla účast na mezinárodním 

výstavním projektu 3 x Věra. Projekt spojil různá témata, techniky i národnosti. 

Zahájení výstavy dne 31. října 2013, kterou pracovníci muzea 12. vídeňského okresu 

ocenili jako jednu z nejúspěšnějších v uplynulých 20 letech, bylo poslední 

společenskou akcí, jíž se Věra osobně zúčastnila.  

 

Věra Nohelová při práci. 
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• Na velikonoční pondělí dne 5. dubna 2021 zemřel v bavorském městě Erlangen 

profesor Franz Machilek, čestný občan Hustopečí. 

Machilek se narodil 9. ledna 1934 v Hustopečích v rodině ředitele zdejšího daňového 

úřadu. Malý Franz se jako většina ostatních dětí toužil zařadit mezi Hitlerovu 

mládež, ale silně religiózní matka mu v tom všemožně bránila.  

Po osvobození města v dubnu 1945 zůstávali Machilkovi ve svém domě v Nové 

ulici. V srpnu 1945 odešla Machilkova rodina do Vídně, poté byla odsunuta do 

tábora v Melku, a poté k Augsburku. 

Profesně se Franz Machilek věnoval archivní a pedagogické činnosti ve Státním 

archivu v Norimberku a v Bamberku, na Mnichovské univerzitě a Univerzitě Otto 

Friedricha v Bamberku. Jeho stěžejními historickými tématy byly dějiny Bavorska, 

Moravy a církevní dějiny. I jeho rozsáhlá publicistická činnost se často zaměřovala 

na dějiny rodné země. Městskému muzeu a galerii Hustopeče věnoval své stěžejní 

třináctisvazkové dílo k církevním dějinám Čech, Moravy a Slezska – Archiv für 

Kirchengeschichte von Böhmen-Mähren-Schlesien). 

V 60. letech navázal kontakty s předními českým vědci a od roku 1969 se podílel na 

jednáních Československé akademie věd. Českým historikům zase zprostředkoval 

kontakt ke Collegiu Carolinum v Mnichově. Na obou stranách se pak mohlo pracovat 

na smíření a na netendenčním bádání o minulosti. 

Spolu s Milošem Traplem a Johannem Wolfgangem Brügelem tvořil Franz Machilek 

triumvirát vynikajících osobností historické vědy 20. století, které spojilo jedno 

rodiště – Hustopeče. 

• Na budově hustopečské radnice se jako každý rok objevila tibetská vlajka. 10. 

března 1959 bylo v hlavním městě Tibetu Lhase násilně potlačeno povstání proti 

čínské okupaci. Vlajky jsou v tento den vyvěšovány po celém světě na důkaz 

podpory Tibetu a jeho obyvatelů a současně jako odsouzení této tragické události, 

která si v roce 1959 vyžádala desetitisíce obětí.  

 

 



89 

 

MĚSTSKÉ MUZEUM A GALERIE HUSTOPEČE 

Městské muzeum a galerie Hustopeče sídlí na Dukelském náměstí v cenném 

renesančním domě U Synků. V prostorech domu se nachází galerie, depozitář a 

čtyři expozice: Dějiny města, Hustopečské trhy, Osvobození 1945 a 

Freudenreichův sklep. Muzeum je organizační složkou města Hustopeče, vede ji 

Mgr. Soňa Nezhodová, Ph.D. 

V roce 2021 z důvodu koronavirové pandemie nebylo otevřeno celoročně. Z 

nařízení vlády došlo k uzavření od 18. prosince 2020 do 30. května 2021. 

V době plného provozu platila tato otevírací doba: 

v září – červnu: PO–PÁ 9:00–16:30 hod., NE 14:00–17:00 hod.,  

v červenci – srpnu: PO–PÁ 9:00–16:30 hod., SO–NE 13:00–17:00 hod. 

Od 1. září došlo k úpravě otevírací doby, a to celoročně:  

PO–PÁ 9:00–16:30 hod., NE 14:00–17:00 hod.  

Průvodcovství po městě se zajišťovalo pro předem objednané návštěvy.  

V květnu 2021 bylo na nádvoří instalováno dřevěné pódium pro občerstvení 

návštěvníků a pro kavárenský provoz. Muzejní kavárna byla otevřena dne 16. června  

2021. 

Dne 30. září 2021 nařídil Stavební úřad Městského úřadu Hustopeče okamžité 

uzavření nádvoří domu U Synků z důvodu havarijního stavu sousedního domu 

čp. 95. Dvorní trakt přilehlého objektu chátrá už desetiletí. Aby mohlo být 

nádvoří muzea zprovozněno, bude potřeba přistoupit k realizaci bezpečnostní 

konstrukce, která by v případě pádu sousedního objektu zachytila padající 

tašky.      

Městské muzeum a galerii Hustopeče navštívilo celkem 1 148 návštěvníků (z toho 

566 dětí a studentů – 39,1 %). 
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Muzeum se zaměřuje na sběr historických, etnografických a uměleckých předmětů z 

oblasti Hustopečska. Sbírky jsou rozšiřovány především o dary a nákupy. Celkové 

náklady na nákup sbírkových předmětů činily 200 000 Kč (Hranatschův lis). Dalšími 

aktivitami muzea jsou přednášková činnost, vědecko-výzkumná odborná činnost, 

konzultace a publikační činnost.  

Počet evidenčních čísel fotografií a pohlednic byl k 31. prosinci 2021 celkem 3 583. 

Za rok 2021 bylo zapsáno 5 přírůstků. 

Počet evidenčních čísel trojrozměrných sbírkových předmětů byl k 31. prosinci 2021 

celkem 1062. Za rok 2021 byly zapsány 3 přírůstky a byly konzervovány 2 

sbírkové předměty. Počet inventarizovaných a digitalizovaných sbírkových 

předmětů je 100. 

V roce 2021 uspořádalo Městské muzeum a galerie pouze 4 výstavy, z nichž tři 

proběhly v třítýdenních intervalech a jedna (výstava Františka Sysla) byla ke 

zhlédnutí 13 týdnů.  

 

Výstavy roku 2021:  

• 30. května – 18. července – Čtyřhra - Robert Buček (sochařské instalace), Dagmar 

Jahodová (obrazy), Roman Müller (obrazy), Pavel Klak (plastiky).  

• 1. srpna – 31. října – František Sysel – malíř a restaurátor. 

• 7. listopadu – 28. listopadu–Alfons - Opět spolu.  

• 5. prosince – 3. ledna – Fotoklub Hustopeče.   

 

Součástí výstavy Františka Sysla byla i vzácná gotická freska z 16. století, na jejíž záchraně 

měl restaurátor lví podíl. 
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Projekt 3D vizualizace kostela sv. Václava 

 

V roce 60. výročí pádu věže kostela sv. Václava přistoupilo MMG k 3D vizualizaci 

bývalého kostela (1324–1961). Za tímto účelem byly shromážděny všechny dostupné 

podklady (plány a fotografie) ze sbírek MMG, Územního odborného pracoviště 

Národního památkového ústavu v Brně (zde byly pořízeny skeny archiválií a 

fotografií v hodnotě 5 905 Kč) a Farního úřadu v Hustopečích. K detailnímu 

zpracování mobiliáře byly pořízeny fotografie movitých památek, které jsou uloženy 

ve stávajícím kostele sv. Václava a sv. Anežky České. Náročného modelování 

kostela (exteriéru, interiéru, mobiliáře, kněžiště) i přilehlého náměstí (v podobě, v 

jakém se nacházelo kolem roku 1960) se vynikajícím způsobem zhostil pražský 

grafik Vojtěch Chalupa. Výsledná vizualizace je opatřena i hudebním doprovodem 

(Richard Armstrong: Heavently Hights). 

 

Projekt pietní úpravy Rajhradské studny 

 

V roce 2021 rozhodla Rada města z podnětu MMG o tom, že s blížícím se výročím 

400 let vyhnání novokřtěnců z jižní Moravy nechá pietně upravit Rajhradskou studnu 

na ulici Svat. Čecha. V blízkosti studny se v roce 1531 usadila komunita novokřtěnců 

(tzv. Brüderhof), kterou v letech 1533–1535 vedl proslulý kazatel a předák Jakob 

Hutter (jeho následovníci se dodnes nazývají hutterští bratři či hutterité). Studna 

bude opatřena novou obvodovou zdí, kovaným baldachýnem (autor František 

Pechor) a pamětní deskou (autor MgA. David Hönig).   

 

Projekt fontána na nádvoří 

 

MMG připravovalo podklady k realizaci jubilejní kašny-fontány na nádvoří domu U 

Synků. Kašna bude připomínkou roku 1323 (realizace roku 2023 k 700. výročí), kdy 

Hustopeče zakoupila královna Eliška Rejčka pro nově založený cisterciácký klášter 

Králové na Starém Brně. Majetkem cisterciaček byly Hustopeče téměř po 200 let. 

 

Přeshraniční spolupráce 
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V roce 2021 byl dokončen bilaterální projekt katalogové výstavy s názvem Umění v 

katalogu, kterou uspořádala rakouská kurátorka Silvia Konrad ve spolupráci s MMG 

Hustopeče. Svými díly se na ní podílelo 40 výtvarníků z Vídně, Otrokovic a 

Hustopečí. Výstupem projektu je katalog, který vyšel na přelomu dubna a května 

2021. 

 

         Dům po Veře Nohelové prochází řadou oprav 

 

V září roku 2019 zastupitelé města jednomyslně schválili koupi domu po paní 

Nohelové za částku 8,5 milionu korun. V případě koupě a obnovy domu šlo i o 

zachování provozu ojedinělé litografické dílny, ve které až do své smrti pracovala 

umělecká tiskařka paní Věra Nohelová (9. 3. 1931–16. 3. 2014). 

 

 

Dům po Věře Nohelové se postupně opravuje. 

 

Po konzultaci s Ústavem památkové péče a Odborem územního plánování města 

Hustopeče byla v roce 2021 doporučena oprava schodů u všech tří vstupních dveří 

domu paní Nohelové. Došlo také k opravě hlavních dveří domu a truhlář opravil 

výkladce (dřevěné vitríny).  Dvě okrasné vázy nad okapem na uliční fasádě jsou 

velmi poškozené a zdegradované, navíc hrozilo jejich uvolnění a pád do ulice. Proto 

byly zhotoveny a nainstalovány jejich přesné kopie. 



93 

 

 

V roce 2021 v domě vystavoval spolek Alfons. 

Rekonstrukce Střelnice je tady   

Dvoupodlažní objekt na ulici Na Hradbách patří k nejstarším budovám ve městě a 

byl postaven za účelem obrany města.V roce 2020 vznikla studie na 

rekonstrukci, vymyšlen byl i interiér. Cílem je vznik prostoru pro setkávání, na 

stěnách bude historie starých budov ve městě, ale i vinařské nářadí. 

Stavba byla zhotoviteli předána v dubnu 2021, kompletně se vyklidila a probíhaly 

zabezpečovací práce. Celý objekt bylo nutno staticky zabezpečit. Termín dokončení 

prací byl do konce roku 2021, ale kvůli řadě problémů se termín posunul na rok 

2022. 

 

Objekt Střelnice před rekonstrukcí. 
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CENTRUM VOLNÉHO ČASU – PAVUČINA 

Příspěvková organizace města Centrum volného času Pavučina sídlí na adrese 

Šafaříkova 40, vede ji Mgr. Petr Fridrich. Pavučina zaměstnává 7 interních a 7 

externích pedagogických pracovníků.   

V roce 2019 se po téměř dvou letech kompletní výstavby zaměstnanci a 

návštěvníci kroužků konečně dočkali nové budovy. Od slavnostního otevření 

začala budova ožívat, navíc významné změny prodělala i zahrada. Přibyla motýlí 

louka, stezka bosou nohou, altán, voliéra s ptáčky apod.  

Ve školním roce 2020/21 nabídla Pavučina 48 zájmových útvarů, některé i mimo 

Hustopeče v Dolních Věstonicích, Velkých Němčicích a Křepicích. Kroužky 

pokrývaly aktivity sportovní, pohybové, taneční - (atletika, karate, Move Around, 

Stezka, Já s písničkou jdu jako ptáček), výtvarné, estetické – (keramikohrátky, 

ovečkománie, šicí zašívárna, keramika, zábavné kreslení), přírodovědné – 

(bylinkohraní, vědecké pokusy, chovatelský kroužek, jezdecký kroužek, ponyškola, 

hrátky s přírodou) a další - (kytara, šachy, fotografování). Kromě toho Pavučina 

pořádá vícedenní akce, příměstské nebo pobytové tábory.  

Ve školním roce 2020/21 se centrum potýkalo s vládními omezeními, stejně jako 

ostatní zařízení. Od 5. října do 7. prosince byly pro děti z Hustopečí a okolí prakticky 

nedostupné kroužky. Od 7. prosince se navíc nastartovala pouze část kroužků, a to 

především z toho důvodu, že kapacita účastníků kroužků byla nadměrná a nebylo by 

možné splnit vládní nařízení. Bohužel ani toto rozvolnění netrvalo dlouho a Pavučina 

musela být až do 10. května 2021 uzavřena.  

Pavučina pravidelně pořádá i řadu akcí, které se mezi dětmi i rodiči těší velké oblibě. 

Jedná se např. o vítání podzimu, bramboriádu, uspávání broučků, vánoční vycházku 

s koňmi, bruslení, dětský karneval apod.  

 

CENTRUM CELOŽIVOTNÍHO VZDĚLÁVÁNÍ – MĚSTSKÁ KNIHOVNA 

Městská knihovna Hustopeče je součástí Centra volného času Pavučina, které je 

příspěvkovou organizací města Hustopeče. Je komunitní knihovnou, která zastává ve 
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městě funkci kulturní a vzdělávací. Knihovna poskytuje výpůjční služby, 

informační a bibliografické služby, meziknihovní výpůjční služby, kopírování, 

pořady pro školy, besedy a přednášky pro veřejnost, výstavy, stará se o chod 

Mateřského centra Cipísek. Všechny tyto služby zabezpečují 2 knihovnice – Jitka 

Horáková a Jana Unverdorbenová. 

Všechny statistické ukazatele jsou v roce 2021 ovlivněny epidemií koronaviru 

v České republice, kdy během roku bylo po celý leden úplně zavřeno, pak až do 

16. 4. fungovalo pouze výdejní okénko. Čtenáři si mohli knížky objednat telefonem 

nebo e-mailem. Téměř tři čtvrtiny roku zde vzhledem k situaci nepořádali žádné 

kulturní a vzdělávací akce. 

V roce 2021 bylo zaregistrováno celkem 800 čtenářů, z toho 652 je dospělých a 148 

do patnácti let. V tomto roce využilo služby 27757 uživatelů. Fyzických návštěvníků 

bylo 10767. Z toho návštěvníků kulturních akcí 946 a vzdělávacích akcí 272, 

návštěvníků využívajících internet v knihovně 35 a návštěvníků on-line služeb (tzv. 

virtuální návštěvy) 16 990.  

Knihovna poskytla celkem 33904 výpůjček, které se skládaly z naučné literatury 

dospělým uživatelům (4452), krásné literatury (21 254), z naučné literatury pro děti 

(454), z krásné literatury pro děti (3 453), z výpůjček periodik (3 773) a zvukových 

dokumentů (246). Evidovaná prezenční výpůjčka byla 1 a prolongací bylo 11 422 

(prodloužení výpůjčky před uplynutím řádné výpůjční doby). 

Přírůstek knihovního fondu v roce 2021 činil 768 knihovních jednotek. Stav 

knihovního fondu k 31. 12. 2021 byl 32 572 knihovních jednotek.  

Koronavirový čas využily hustopečské knihovnice mimo jiné k tomu, aby 

vypracovaly projekt a zažádaly o dotaci z Ministerstva kultury za spoluúčasti města 

Hustopeče na pořízení nového knihovního systému Tritius. To se povedlo a od 

října po zaškolení knihovnic se již rozběhlo půjčování přes nový systém. Tritius je 

použitelný na kterémkoli zařízení, ve kterém má uživatel nainstalovaný běžný 

internetový prohlížeč. Nový on-line katalog umožňuje jednodušší a modernější 

vyhledávání. Do budoucna nám nový systém umožní zapůjčovat i elektronické 

knihy. 
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V roce 2021 se v knihovně konalo 12 kulturních a 16 vzdělávacích akcí. V tomto 

roce realizovali v knihovně pouze 1 besedu pro děti, a to Kniholap pro žáky speciální 

školy, ostatní se kvůli epidemii zrušily. Ale konalo se oblíbené pasování na čtenáře, 

dokonce šestkrát, jako náhrada za minulý rok.  Na podporu dětského čtenářství se 

v knihovně konala už posedmé soutěž Lovci perel.  

 

Pasování 1.A Základní školy Nádražní 

Knihovnice zajišťují také provoz Mateřského centra Cipísek. Herna je zájemcům k 

dispozici v provozní době knihovny.  

 

Centrum Cipísek je u maminek velmi oblíbené. 



97 

 

Každý měsíc se ve vestibulu knihovny konají výstavy, na kterých se prezentují 

zejména amatérští umělci. V roce 2021 zde vystavovaly: Lenka Studená, Jarmila 

Strohová a Marie Grůzová. 

 

Výstava obrazů Lenky Studené. 

Téměř každý měsíc se také koná přednáška na určité téma. V roce 2021 to byly 

kvůli koronaviru pouze tyto: přednáška Arnošta Vašíčka - České tajemno, 

přednáška Dany Šimkové - Marie Terezie a cestopisná přednáška manželů 

Márových - Po stopách Vikingů. 

V roce 2021 také pokračovala Virtuální univerzita třetího věku. Tématem dvanáctého 

semestru bylo Klenoty barokního sochařství. Přednášky byly tentokrát pouze on-line. 

Další semestr se studenti již scházeli na přednáškách v knihovně, kdy tématem byla 

Barokní architektura v Čechách a na Moravě. 

 

CÍRKVE 

Společná modlitba tentokrát on-line 

Každý rok se v polovině ledna schází představitelé všech tří hustopečských církví, 

aby společně zahájili celosvětový Týden modliteb za jednotu křesťanů. Iniciativa, 
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jejíž počátky sahají až do 18. století prošla dlouhým vývojem a dnes má poměrně 

jasné poslání. V roce 2021 se poprvé do ekumenické bohoslužby zapojil i nový 

pastor Apoštolské církve Karel Káňa, jehož modlitebna setkání hostila.  

Svědky přátelského setkání se stali pouze zpěváci doprovodné kapely a kameramani. 

Kvůli bezpečnostním opatřením totiž bohoslužba proběhla s vyloučením veřejnosti, 

zato však online v přímém přenosu Hustopečské televize. Věřící se tak mohli spojit v 

modlitbě alespoň na dálku, což podle duchovních nijak neumenšilo její hodnotu. 

Kromě společné modlitby po celý týden probíhaly v jednotlivých církvích i další 

připomínky ekumenické iniciativy.  

Ekumenické bohoslužby mají každý rok poměrně neměnný program a tak největší 

překvapení připravila farářka Kateřina Rybáriková, když ohlásila konec svého 

působení v Hustopečích. A to ke konci kalendářního roku. 

Tříkrálová sbírka 

Pečovatelská služba, mobilní hospic sv. Martina či nízkoprahové denní zařízení – to 

jsou oblasti, na které putují finance z Tříkrálové sbírky. V roce 2021 proběhla sbírka 

odlišně. I tak se Hustopečští snažili a přispěli na dobrou věc částkou 53 713 korun. 

Do průběhu sbírky v roce 2021 zasáhla pandemie a v souvislosti s ní přijatá opatření. 

Vedení Charity České republiky rozhodlo, že po dobu trvání 5. stupně PES koledníci 

zkrátka nevyjdou. Koleda však zrušena nebyla. Částečně se přesunula do online 

prostředí a do 12 pokladniček jsme mohli přispět i v Hustopečích.  

Oproti roku 2020, kdy se v Hustopečích podařilo po domácnostech vybrat 132 684 

korun, nastal propad. Ten se týkal prakticky celého okresu. Absence koledování dům 

od domu byla znát. 

Národní týden manželství 

S aktivitami v rámci Národního týdne manželství, který se koná v únoru, přicházela 

vždy kazatelka Kateřina Rybáriková. V roce 2020 se zapojilo i město Hustopeče. 

V roce 2021 se do aktivit opět plně vložila evangelická církev. Kolem evangelického 

kostela a v přilehlém parku na Masarykově náměstí byly k nalezení papíry s citáty či 

úkoly pro manželské dvojice. Úkoly byly určeny také pro snoubence či pro ty, kteří 

na svém vztahu dlouhodobě pracují. Stanoviště byla označena růžovou mašlí.  
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Dveře do místních církví byly opět dokořán 

Zatímco Apoštolský sbor se v roce 2021 do Noci kostelů nezapojil, zbývající dvě 

místní církve připravily pro návštěvníky poutavý program plný hudby, prohlídek, 

výstav i aktivit pro děti.  

Asi nejvíce si Noc kostelů užívali v Hustopečích žáci Základní umělecké školy 

Hustopeče. Jejich absolventský koncert byl tradičně součástí programu v 

evangelickém kostele a mohl se uskutečnit jen díky rozvolňování bezpečnostních 

opatření. Koncerty před živým publikem si děti užívaly, i když nervozita byla znát. 

Na přípravu měly velmi málo času a převážně se chystaly online. Kromě tradičních 

nástrojů, jakými jsou třeba housle, klavír, flétny či trubka, se kostelem rozezněly 

třeba i bicí. A všechny přítomné ohromil svou hrou na klarinet Vojtěch Vrba. 

Nejtěžší skladbu večera, Concertino od Carla Marii von Webera, zvládl excelentně a 

vysloužil si bouřlivý potlesk. Program v evangelickém kostele pokračoval dalšími 

koncerty, přednáškou i výstavou o misijní práci v Malawi.  

 

Koncert ZUŠ v evangelickém kostele. 

Římskokatolická farnost při kostele sv. Václava se letos zaměřila na děti, pro 

které zdejší farníci připravili propracovanou a vtipnou stopovací hru „Po stopách 

kostelních myší“. Hra byla o tom, že děti procházely kostelem a cestou poznávaly 

jeho prostory a plnily úkoly. V cíli na ně čekalo překvapení v podobě truhly 

s pokladem. Kromě zábavy pro děti se během večera promítal film o historii kostela, 
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zájemci využili komentovaných prohlídek a mohli se zaposlouchat i do varhanního 

koncertu absolventů brněnské Základní umělecké školy.  

Zákaz shromažďování během nouzového stavu 

V roce 2021 pokračovala koronavirová pandemie a s ní spojená omezení nařízená 

nouzovým stavem, který vyhlásila česká vláda. V souvislosti s vyhlášením nového 

nouzového stavu od 1. března 2021 zůstala omezení pro bohoslužby nezměněna, 

tedy bylo možné naplnit 10% kapacity kostela k sezení. Platil také zákaz 

hromadného zpěvu s výjimkou sboru nebo zpěváků na odděleném místě. 

Dovolena byla individuální duchovní služba, tedy bohoslužby, obřady a duchovní 

doprovázení, kterých se kromě duchovního účastní jedna rodina, která sdílí 

společnou domácnost. 

Vláda České republiky vydala 26. března usnesení, kterým udělila výjimku ze zákazu 

vycházení na velikonoční bohoslužby na dny 1. dubna 2021 (Zelený čtvrtek), 2. 

dubna 2021 (Velký pátek) a 3. dubna 2021 (Bílá sobota - Velikonoční vigilie). Za 

účelem návštěvy bohoslužby bylo možné vycházet v tyto dny až do půlnoci. 

Na základě mimořádného opatření MZ ČR došlo s účinností od pondělí 10. května 

2021 do odvolání ke změně nařízení. Počet účastníků bohoslužeb v kostele nebo 

jiných vnitřních prostorech již nebyl omezen za dodržení určitých podmínek.  

Od pondělí 22. listopadu začala platit další opatření. Podmínky na bohoslužbách 

ale zůstaly nezměněné. Stále platily rozestupy, povinnost nošení respirátorů, ale 

kontrola covid pasů nebo testů nebyla pro mše svaté povinná. 

Římskokatolická církev 

Farnost tvoří město Hustopeče s farním kostelem Sv. Václava a kaplí Sv. Rocha na 

Křížovém kopci. Farnost Hustopeče zajišťuje duchovní správu také v obcích 

Starovičky a Starovice. Současným hustopečským farářem a děkanem je Jan 

Nekuda. Zřizovatelem je Biskupství Brněnské. 

Římskokatolická farnost se ve městě stará o potravinovou pomoc a foodbox. 

Každý, kdo se ocitne v nouzi, vyplní jednoduchý formulář, ve kterém prohlásí, že 

pomoci nebude zneužívat a současně uvede, co nejvíce potřebuje. Zda se jedná o 

jídlo pro malé děti, seniory či například pro někoho s určitým typem alergie. 
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Už šest let, vždy před Vánocemi, pořádají farníci z kostela sv. Václava bohatý 

jarmark vlastnoručních výrobků, jehož výtěžek putuje na fond pro sociálně slabé 

rodiny. Fond úzce spolupracuje a vzájemně se doplňuje se sociálním odborem v 

Hustopečích. V minulých letech putovaly vybrané peníze na zajištění obědů, táborů, 

kroužků, vybavení do školy nebo nákup obuvi či zařízení dětského pokoje. O 

výrobky šikovných farníků byl velký zájem. Návštěvníci si mohli odnést vánoční 

ozdoby a svícny, dřevěné betlémy, korálkové ozdoby, ale i krabičky s vánočním 

cukrovím, domácí marmeládou či sušeným ovocem 

 

Na jarmarku se za dobu jeho konání vybralo přes 100 tisíc korun. 

Farnost si v adventní době připravila zajímavou výzvu pro děti. Katecheté chtěli 

dětem nabídnout smysluplnou aktivitu a zároveň pomoci potřebným, proto 

vyzvali děti, aby se zapojily do společné stavby betléma. Za dobré skutky získaly 
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od rodičů peníz, který následně vhodily v kostele do pokladničky a jakoby si tím 

koupily jednu figurku.  

A tak se děti dobrovolně zapojovaly do pomoci s domácími pracemi, hlídáním 

sourozenců a výjimkou nebyly ani výborné výsledky ve škole. Betlém se díky 

šikovnosti dětí zaplnil stejně jako pokladnička. V Betlému bylo kolem šedesáti 

figurek a v pokladničce 3518 korun.  

Získané prostředky byly použity na nákup bot pro děti ze sociálně slabé rodiny. 

 

Děti dostaly za splněné úkoly peníze, které putovaly na dobrou věc. 

Českobratrská církev evangelická 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Hustopečích se nachází na adrese 

Masarykovo nám. 4. Kazatelkou je Kateřina Rybáriková. 

Pravidelné bohoslužby se konají každou neděli a hlavní svátky v 10.00 hodin v 

evangelickém kostele v Hustopečích a v kazatelské stanici o hlavních svátcích v 

13.30 hodin v Pasohlávkách. Dalšími pravidelnými aktivitami jsou: Biblická hodina, 

Mininábožko, Náboženství pro starší děti, Zpívání pro radost, Modlitby nebo 

Filmový klub. 

Prostory kostela jsou často využívány na různé hudební koncerty. V roce 2021 se zde 

konal např. nezvyklý kytarový recitál, během kterého posluchače provedlo duo 
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Artem Pozdniakov a Veronika Ronecová instrumentálními skladbami napříč 

obdobími od baroka až po současnost. 

Apoštolská církev 

Sbor Apoštolské církve v Hustopečích působí od roku 1986 pod hlavičkou 

břeclavského sboru, samostatné bohoslužby začaly v roce 1994 v Domě dětí a 

mládeže (dnes Centrum volného času Pavučina), zároveň byl v tomto roce 

hustopečský sbor oficiálně ustanoven.  

Sbor Apoštolské církve sídlí v Křesťanském centru Hustopeče na Kollárově 7. 

Sál zbudovaný v roce 2016 pojme cca 80 lidí.  

Na nedělních bohoslužbách mají svůj program i děti. Během týdne se v centru konají 

setkání mládeže, dorostu, biblické hodiny a další zajímavé programy. Sbor také 

pořádá víkendové pobyty a tábory.  

Od roku 2019 je administrátorem sboru pověřen bratr Karel Káňa, senior 

jihomoravské oblasti, který do doby obsazení místa pastora sboru vypomáhá. 

Náboženská společnost Svědkové Jehovovi 

Společnost sídlí na adrese Kpt. Jaroše 24. Poskytuje pomoc obětem přírodních 

katastrof, podporuje misionáře i cestující služebníky a pomáhá s výstavbou míst k 

uctívání v rozvojových zemích. Pořádá bohoslužby, duchovní setkání, studium Bible, 

veřejné přednášky a služební shromáždění. Od roku 2019 není v Hustopečích tato 

církev aktivní. Věřící jezdí do Brna nebo do Břeclavi. Nemovitost v Hustopečích 

budou nabízet k prodeji.  

 

SPORT 

Mladí sportovci mohli v roce 2021 opět trénovat, ale ... 

Mladí atleti při TJ Agrotec Hustopeče se mohli opět setkávat. Jejich společné 

tréninky však s sebou nesly několik "ale". Nutné byly rozestupy a omezený počet 

sportovců. I tak byli všichni rádi, že mohou sportovat spolu, do nedávna tomu tak 

nebylo. Děti sportovaly doma a s trenéry byly v kontaktu pouze přes sociální sítě.  
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Tento způsob tréninků byl však poněkud nešťastný a bránil v plné přípravě na 

závodní sezonu. Zimní závody musely být zrušeny, což nesli mladí sportovci špatně 

– závody jsou pro ně totiž vrcholem jejich snažení. Tréninkový výpadek byl znát i 

na sportovních výsledcích.  

Téměř pětiměsíční přestávka od společných tréninků byla znát i na mladých 

volejbalistech. Až do pondělí 3. května se mladí volejbalisté museli spokojit 

s individuálním tréninkem. Sportovci měli opět individuální úkoly týkající se fyzické 

kondice. Kromě hřiště U Větrolamu získali volejbalisté k užívání, díky ušetřeným 

financím z rekonstrukce stadionu, opravené beachvolejbalové hřiště na městském 

koupališti i s certifikovaným pískem ze Střelče – tedy speciálním pískem určeným 

pro beachvolejbal.  

Atletika v Hustopečích slavila desetileté výročí 

Na podzim si místní atletický klub připomněl výročí deseti let od zahájení své 

organizované činnosti. Oslavy ověnčili sami svěřenci svými úspěchy v letošní 

sezóně. 

Samotný oddíl nevznikl z ničeho. Navázal na atletickou tradici, která ve městě už 

byla. Psal se rok 2011, když tehdejší zkušený trenér Jiří Komínek založil první 

organizovanou atletickou skupinu v počtu necelých dvaceti svěřenců. Postupem času 

se přidávali děti i trenéři a členská základna se rozšiřovala. Přišly i první úspěchy a 

stanovení vlastních cílů. Během deseti let se podařilo vychovat několik velmi 

úspěšných atletů, kteří pravidelně vozili medaile z krajských přeborů a 

několikrát se kvalifikovali až na Mistrovství republiky či Olympiádu dětí a 

mládeže.  

A i v roce 2021 svěřenci sbírali jeden úspěch za druhým. Mladší žactvo mělo 

výbornou sezonu, i když kvůli covidové pandemii byly turnaje hodně nahuštěné na 

září a říjen. Děti se staly přeborníky Jihomoravského kraje a přeborníky Moravy a 

Slezska.  

V přípravkách bylo nejvýraznějším úspěchem prvenství v Zajícově lize, kterou 

místní atleti vyhráli po pěti letech. Ze staršího žactva byli tři zástupci na Mistrovství 

republiky a všichni podali neuvěřitelné výkony. Vojta Homola ve skoku do výšky 



105 

 

skončil šestnáctý, Nikita Mayerhofer byla v hodu kladivem osmá a Štěpán Paulík v 

hodu oštěpem čtvrtý. 

Ke skvělým výsledkům jistě přispělo i nové zázemí v podobě zrekonstruovaného 

sportovního stadionu, který je plně vybaven pro všechny atletické disciplíny. 

Vlastním stadionem však ambice oddílu nekončí. Už pro rok 2024 by se atletika 

chtěla pokusit o vybudování Sportovního střediska mládeže, což je základní stupeň 

výběrové výkonnostní atletiky a nese s sebou profesionálního trenéra, materiální 

podporu apod.  

V roce 2021 se do atletiky přihlásilo necelých 200 dětí. 

 

Hustopečští atleti mají skvělé výsledky! 

Házenkáři se utkali s extraligovým Brnem! 

Házená je sport, který k Hustopečím patří stejně tak neodmyslitelně jako víno nebo 

mandloně. Mužská skupina se už od roku 2017 drží v 1. lize. Po náročném 

covidovém roce a půl a nucené pauze však zažívá útlum a musí se vypořádat i s 

neúspěchy, které ke sportu někdy patří. 

Mužstvo Legaty Hustopeče se řadí do šestnácti nejlepších klubů v České 

republice. V letošní soutěži se jim však příliš nedařilo. V minulém roce došlo z 
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důvodu nařízení vlády ke zrušení veškerých zápasů kolektivních halových sportů a 

také tréninků.  

Posuny v tabulce směrem dolů však nezapříčinil pouze nedostatek tréninků. 

Podepsala se na tom také nová sestava mužstva. Odešli klíčoví hráči, kteří dávali 

góly a tvořili hru. Nahradili je mladší dorostenci. Trenéři jsou se svými svěřenci 

spokojeni, přesto se ale nebrání přílivu nových sportovních nadšenců a nadějných 

adeptů a rádi někoho takového ve svém klubu přivítají.  

Rekonstrukce stadionu skončila navzdory překážkám 

Se stejným zápalem, s jakým vstupují do sportovních utkání, začaly oddíly TJ 

Agrotec Hustopeče za podpory města s rekonstrukcí sportovního stadionu. Původní 

megalomanský projekt prošel značným uskromněním tak, aby dosáhl na 

potřebné dotace a zároveň nabídl kvalitní zázemí především pro fotbalisty a 

atlety. Ani tak se stavba neobešla bez překážek a rozepří, které naneštěstí eskalovaly 

těsně před předáním hotového díla. 

Dlouhé roky působil městský sportovní stadion zanedbaným dojmem a investice do 

něj byly minimální. Od roku 2020 se zde však intenzivně pracovalo. Tělovýchovná 

jednota Agrotec Hustopeče dosáhla na několik dotací a ve spolupráci s fotbalovým i 

atletickým klubem za dozoru města vznikl nový sportovní areál.  

Rekonstrukce však neprobíhala vždy hladce a termín dokončení se musel 

dokonce odložit.  Původní předání stavby bylo dotačním titulem stanoveno na 31. 

prosince 2020. Kvůli situaci s pandemií a kvůli extrémně deštivému konci roku 

posunul poskytovatel dotace termín dokončení do poloviny roku 2021. 

Tělovýchovná jednota následně podepsala se zhotovitelem dodatek o předání do 31. 

května.  

Během stavby se největším problémem stalo odvodnění celé plochy. Během 

deštivých měsíců se ukázalo, že projektantem spočítaný objem vsakovacích 

nádrží nepobere všechny srážky, které mohou kdykoliv spadnout. Město tomuto 

problému vyšlo naproti tím, že zadalo projektování havarijních přepadů těchto 

nádrží pro případ, že by znovu nastalo takové deštivé období, aby voda nestála 

pod stadionem.  
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Stavba byla vysoutěžena za 33 milionů korun, Původně se město mělo podílet 

spolufinancováním ve výši 10 milionů korun, ale díky dalším získaným dotacím z 

kraje se snížila spoluúčast města o 2 miliony 100 tisíc. Ty poputují zpět do sportu.  

O letních prázdninách sloužil nově zrekonstruovaný stadion především veřejnosti. S 

novým školním rokem se na něj vrátily sportovní kluby a jakkoliv se to v průběhu 

prací zdálo nemožné, ruku v ruce na sportovní plochy vyběhli atleti i fotbalisté. 

 

Stadion slouží fotbalistům, atletům i veřejnosti. 

Letní koupaliště trápilo vládní opatření 

V roce 2021 běžný provoz doplácel na přísná vládní opatření, kdy veřejné koupaliště 

směl navštívit pouze ten, kdo se prokázal dokladem o očkování proti nemoci Covid-

19 nebo platným antigenním či PCR testem. 

Kapacita letního koupaliště je 1300 osob a návštěvnost prudce klesla. I za krásného 

počasí navštívilo koupaliště třeba 17 osob.  

Krytý bazén se dočkal nových technologií 
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Letní pauza krytého bazénu byla opět využita k opravám. Po rozsáhlé rekonstrukci 

zázemí před dvěma lety se letos dostalo i na bazénové technologie. Město Hustopeče 

uvolnilo 2 miliony korun, takže se mohlo začít pracovat na nových technologiích – 

jednalo se o filtrační nádoby, dva nové bojlery a výměníky, UV lampu, dávkování 

chemie do bazénů a další. To vše pomohlo zkvalitnit plavcům vodu.  

Stávající technologie byly zastaralé a zanesené množstvím odpadních látek. Bazén 

už má za sebou třicet let provozu a zařízení už měla to nejlepší za sebou. Po 

uvedení nového zařízení do provozu by měli plavci poznat rozdíl v kvalitě vody. 

Výměna bazénových technologií je dalším krokem v dlouhodobé modernizaci 

krytého bazénu a další na řadě budou samotné bazénové vany.  

 

Modernizace technologií už byla nutná. 

Hustopeče mají nové discgolfové hřiště! 

Od června roku 2021 jsou známé vítězné projekty prvního kola participativního 

rozpočtu, v jehož rámci město Hustopeče uvolnilo půl milionu korun návrhům 

obyvatel. Navrhovatelem prvního z nich, discgolfového hřiště na Křížovém kopci, 

byl Vít Fojtlík. Ten si discgolf zahrál poprvé před dvěma lety v Kobylí a ihned se pro 

tento sport nadchl. Cílem hry je dostat se z vyhoziště do koše na co nejméně hodů 

diskem. Košům se stejně jako v golfu říká jamky a každá jamka má svůj par, tedy 
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počet hodů, na které by se disk měl do jamky dostat. Ke hře se používají speciální 

disky pro discgolf, kterých je několik druhů.  

Město vítězný projekt v průběhu léta připravovalo po projekční stránce a 

odborná firma začala s pracemi o víkendu 8.—10. října.  Brzy bylo možné při 

procházkách po Křížovém vrchu narazit na devět kovových košů a zpevněných 

vyhozišť. Přibyly také grafické informační tabule a mapa hřiště.   

Hřiště je volně přístupné veřejnosti. Samotné disky je možné si zapůjčit v 

Turistickém informačním centru.  

 

Discgolfové hřiště na Křižáku slouží všem. 

Hustopečské skákání i Beskydská laťka zrušeny 

Organizátoři dvou našich elitních výškařských mítinků Hustopečské skákání a 

Beskydská laťka se rozhodli, že se letošní ročníky těchto závodů neuskuteční. 

Hlavním důvodem k tomuto kroku byla současná epidemiologická situace nejen 

v České republice, ale po celém světě. 
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Hustopečské skákání i Beskydská laťka, kterých se pravidelně účastní nejlepší 

světoví výškaři, byly v roce 2021 zařazeny do prestižní série World Athletics Indoor 

Tour 2021 kategorie bronze level a měly se uskutečnit v termínech 6. a 9. února 

2021.  

Kolo pro život v Hustopečích na blátě 

Hustopeče v sobotu 22. května opět po roce hostily cyklistický seriál Kolo pro život, 

který je už 22 let největším amatérským závodem horských kol v Evropě. Zatímco v 

uplynulých letech byli fanoušci cyklistiky svědky strhujících startů jednotlivých etap, 

letos zelo Dukelské náměstí tak trochu prázdnotou. Program byl upravený do 

individuální formy, trasy neměly jeden daný čas. Mělo to své výhody, protože se 

nikdo nemačkal na startu. Čas závodu pohlídaly čipy po přejetí startu a cíle.  

Mnohem veseleji však oblíbená sportovní akce vypadala v areálu firmy Agrotec, kde 

startovaly dětské kategorie a všichni závodníci zde měli i veškeré zázemí a 

doprovodný program. Nikomu z přítomných nevadil ani vytrvalý déšť, který jízdu 

měnil v blátivé dobrodružství. Užívaly si především děti.  

 

Ani deštivé počasí neodradilo spoustu účastníků. 
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Rally mezi vinicemi ovládl Václav Pech 

Poprvé po covidové pauze se na trať i do servisní zóny závodů rally mohli vrátit 

diváci. A to rovnou v nejzajímavějším podniku seriálu - mezi vinohrady na 

Hustopečsku. 

V šestnáctém ročníku Agrotec Petronas Rally si v třetím díle českého 

šampionátu suverénní jízdou stylem start – cíl přijel pro nejcennější trofej 

překvapivě Václav Pech s navigátorem Petrem Uhelem ve voze Ford Focus 

WRC. Pro Pecha to bylo čtvrté vítězství v Hustopečích, a přestože si po celý závod 

držel náskok nad favorizovaným Janem Kopeckým, rozhodnuto nebylo do poslední 

zatáčky.  

Jan Kopecký, který poprvé vyjel v barvách místního Agrotec Škoda RallyTeamu si 

se svým speciálem Škoda Fabia Rally2 Evo přijel pro stříbro s šestisekundovým 

zpožděním. V rozhodujících chvílích ho zradil ostrý kámen na trati.  

Rally mezi vinicemi je díky svým specifickým úsekům s nezpevněným povrchem 

oblíbeným cílem fanoušků rallysportu. A právě v Hustopečích mohli diváci poprvé 

od covidové pauzy sledovat závody podél trati i v servisní zóně, což ocenilo všech 98 

startujících posádek.  

 

Vítězové rally roku 2021. 
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Poslední rybářské závody před opravou hráze 

Po velkém úhynu ryb v roce 2018 a ubývající vodě v předním hustopečském rybníku 

se aktivita místní rybářské organizace přesunula do sousedních Starovic. V roce 

2021 se rybářské závody mohly do Hustopečí opět vrátit, ale bohužel jen na 

chvíli - v září totiž započala rekonstrukce hráze a s tím související vypuštění rybníku 

a odchyt všech ryb. 

Po úhynu vysadili rybáři asi 80 kusů kaprů, kteří se tu vytřeli. Díky tomu vznikla už 

třetí generace ryb, to znamená ryby od 5 do 60 centimetrů. Navíc se díky vydatným 

dešťům do rybníka taky vrátila voda.  

Třicítka malých rybářů ulovila za dopoledne 850 kusů ryb. Nejlepších výsledků 

dosáhl Michal Babáček, který chytil kapra o velikosti 49 cm a Matyáš Šlor, který 

nachytal 194 kusů ryb.  

Všechny nachytané kousky poputovaly do rybníka ve Strachotíně a podobný osud 

čekal i zbytek ryb před zahájením prací na hrázi. Některé putovaly i do Boleradic, 

Šitbořic a Strachotína.  

 

Poslední závody před rekonstrukcí si všichni užívali. 
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Hustopečemi projel mezinárodní cyklistický závod Visegrad 4 Bicycle Race - 

Czech 

V sobotu 17. července Hustopečemi projel mezinárodní cyklistický závod Visegrad 4 

Grand Prix Czech republic. Podnik je součástí prestižní série jednorázových 

závodů Visegrad 4, je také zařazen do kalendáře mezinárodní cyklistické 

federace UCI, což je zárukou kvalitní účasti profesionálních cyklistů.  

Na start se v sobotní ráno postavilo takřka 110 cyklistů z 10 zemí Evropy – z Česka, 

Slovenska, Polska, Maďarska, Itálie, Rakouska,  Německa, Izraele, Estonska a 

Slovinska. Největší hvězdou v pelotonu byl v dresu českého národního týmu Josef 

Černý, člen profesionálního WorldTour týmu Deceuninck – Quick Step, vítěz etapy 

na Giro d’Italia a, mimochodem, odchovanec TJ Favoritu Brno. A závodilo se od 

samého počátku, však úvodních 50 km zvládli závodníci ujet za hodinu! 

Rozhodujících bylo posledních 50 km, kdy museli cyklisté zdolat celkem 8 

náročných stoupání. Nejrychlejším závodníkem na hradě Špilberku po takřka čtyř a 

půl hodinách jízdy byl loňský mistr ČR Adam Ťoupalík (Elkov – Kasper), před 

Danielem Turkem (Felbermayr Simplon Wels) a Karlem Camrdou (Topforex ATT 

Investments). Až na čtvrtém místě skončil první zahraniční závodník David Per ze 

slovinského týmu Adria Mobil. 

 

Prestižního závodu se účastnili cyklisté z celého světa. 
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Desítky pěších vyrazili po stopách Maryši 

Sobota 16. října přímo vybízela k procházkám v přírodě. Teplé podzimní slunce 

přilákalo několik desítek místních i přespolních k Diváckému putování Maryša. Po 

loňském zrušeném ročníku se letos milovníci turistiky mohli opět vydat na Divácké 

putování Maryša, které už více než čtyřicet let organizuje Klub českých turistů 

Hustopeče.  Letos slavili 44. ročník, který měl být původně v loňském roce, ale 

překazila ho covidová pandemie. V letošním pochodu se obnovilo šest tras od 5 do 

40 kilometrů, které vedly okolím Hustopečí. Cíl diváckého putování je tradičně v 

památníku bratří Mrštíků v Divákách, který prošel náročnou rekonstrukcí a v říjnu 

byl po třech letech slavnostně znovu otevřen.  

Jednu novinku letošní pochod přece jen přinesl. Na trasách chyběla kontrolní 

stanoviště. Je to z toho důvodu, že pořadatelé už začínají být v důchodovém věku a 

mladší se nepřidávají.  

 

Ze šesti různě náročných tras si mohl vybrat každý. 
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TURISTIKA 

Turistické informační centrum 

Turistické informační centrum sídlí od roku 2019 v nové budově Kina. I po 

přestěhování zůstala šíře služeb zachována, navíc jsou nové prostory na příhodnějším 

místě jak pro turisty, tak pro místní. V Turistickém informačním centru pracují dvě 

zaměstnankyně, o provoz se stará organizační složka marketing a kultura, kterou 

vede Ing. Jana Hrádková. 

 

Turistické informační centrum sídlí v nové budově Kina. 

Každý, kdo do TIC zavítá, může získat všechny potřebné informace pro to, aby 

si svůj pobyt v Hustopečích a jejich okolí užil. Pracovnice poradí, kam se v 

Hustopečích podívat, jaké jsou možnosti ubytování, stravování nebo zábavy. 

Nabídnou i informace o zajímavostech a dění v okolí. Všechny informace si 

návštěvníci mohou odnést i v tištěné podobě, a to i v cizojazyčných verzích 

letáčků. Mapy s cyklostezkami nebo kontakty na půjčovny a opravny kol ocení 

zejména cyklisté.  

V roce 2021 přibyl průvodce Cyklotoulky s Jančou Unčou, který mapoval devět 

neznámých tras na známá místa jižní Moravy. U každé trasy je popis, náročnost, 

výškový profil a QR kód s odkazem na online mapu, která vás trasou provede až do 

cíle.  
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Nová brožura přináší devět neznámých tras. 

V centru navíc nabízí drobné suvenýry, které jsou zaměřené zejména na 

mandle, prodávají tu i produkty tří místních firem. Mimo to TIC nabízí možnost 

zakoupit vstupenky na místní kulturní akce, do Kina a akce prodávané přes portály 

Ticketstream, Ticketart a ColosseumTicket.  

Novinkou nejen v TIC byla tento rok knížka hustopečské rodačky, Rakušanky 

Ilse Tielsch. Tato jednadevadesátiletá autorka vydala patnáct povídek pod názvem 

Vzpomínky na dědečka. Povídky jsou velice staré a jednoduché, samostatně 

vycházely jako malé příběhy v kalendářích či drobných vydáních. U většiny 

převažuje atmosféra jižní Moravy a jsou vzpomínkou na idylické časy dětství v 

malém jihomoravském městě. Dominují jim témata dvojjazyčnosti, předválečné 

nervozity, válečná léta či lámání lidských charakterů. Za zaznamenanými příběhy 

stojí skuteční lidé. Kniha vznikla na popud mikulovské překladatelky a malířky 

Jarmily Černé, která ji dokonce svými akvarely ilustrovala.  

Před Vánocemi byla opět možnost zakoupit v TIC dárky pro blízké – dárkové 

balení městského vína, knížku o Hustopečích, letecké pohledy nebo dárkové karty 

v hodnotě od 150 do 1000 korun. 

Jednou z novinek sezóny 2021 byly komentované prohlídky města. Připraveny 

byly rovnou dvě - do kostela sv. Václava a sv. Anežky České se zastávkou na 
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náměstí a druhá do kaple sv. Rocha na Křížový vrch. Prohlídky s průvodcem byly 

vždy v pravidelných dnech i časech, a to:  

• ve středu v 16:00 hod. do kostela, 

• v sobotu v 10:00 hod. také do kostela a 

• v neděli v 11:00 hod. do kaple sv. Rocha. 

Prohlídky se konaly za každého počasí. 

Provozní doba TIC je od pondělí do pátku od 8 do 17 hodin. Od začátku června do 

konce září, v hlavní turistické sezóně, je otevřeno každý den od 8 do 18 hodin.  

I v roce 2021 patřilo Turistické informační centrum mezi městské instituce, 

které musely být z důvodu koronavirové pandemie uzavřeny. Bylo uzavřené od 

27. prosince 2020 do 10. května 2021.  

Pracovnice TIC ovšem nezahálely, přesunuly se o pár set metrů dál do společenského 

domu, kde na očkovacím centru vypomáhaly se vším, co bylo potřeba. 

Památky 

V Hustopečích se nachází několik historických památek, z toho většina na 

Dukelském náměstí.  

• Radnice 

Novorenesanční budova pochází z roku 1906. Ve fasádě radnice jsou patrné 

pískovcové detaily – znak, letopočet a hlava Bakcha. V prostoru u dveří se nachází 

pamětní deska T. G. Masaryka. 

 

Radnice byla postavena v roce 1906. 



118 

 

• Kašna Žumberák 

Kamenná kašna pochází z roku 1595. V centru kašny se nachází Triton s delfíny. 

Dále na kašně můžete najít znaky Moravy, města a tří lvů. Kdysi byla tato kašna 

jedním z mála zdrojů pitné vody ve městě. 

• Kostel sv. Václava a sv. Anežky České 

Novodobý kostel byl vysvěcen roku 1994. Původnímu kostelu, který stál téměř na 

témže místě, se v roce 1961 zřítila věž, která prolomila střechu a klenbu lodi. V 

interiéru nového kostela se nachází několik kusů výzdoby z toho původního (např. 

gotická plastika Madony z roku 1550). Půdorys kostela má tvar spirály. Věž kostela 

je vysoká 52 metrů a nachází se na ní atribut sv. Václava – kovový kruh v podobě 

koruny. 

• Renesanční dům U Synků 

Renesanční měšťanský dům pochází z roku 1579 a je nejlépe dochovaným 

reprezentantem původní renesanční zástavby náměstí. Svůj název získal po 

posledním majiteli Bedřichu Synkovi. Po rekonstrukci v roce 2001 byly upravovány 

další místnosti a historické sklepení. 

• Morový sloup 

Morový sloup je 14 metrů vysokou dominantou horního konce náměstí. Pochází z 

roku 1736 a je zasvěcen tzv. Morovým patronům – sv. Rochu, sv. Františku 

Xaverskému a Karlu Boromejskému.  Na vrcholu se nachází svatá Trojice se 

svatozáří. 

• Kaple sv. Rocha na Křížovém kopci 

Kdysi barokní kaple z roku 1682, která byla v roce 1901 přestavěna do 

novorománské podoby. Ke kapli vedla kdysi křížová cesta, odtud získal kopec, na 

kterém stojí, své jméno.  

• Mandloňové sady s rozhlednou 

Největší turistickou atraktivitou v Hustopečích jsou mandloňové sady s rozhlednou. 

Ty město odkoupilo od podniku ZORA Olomouc v roce 2008 a začaly se zde 

vysazovat nové stromy v letech 2015 a 2016. V dobách socialistického režimu chtěli 
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tehdejší představitelé státu vytvořit nezávislost na dovozu mandlí, v době největšího 

rozmachu se v Hustopečích nacházelo 50 000 stromů na 185 hektarech. Po roce 1989 

přestal být zájem o úrodu ze sadů a ty nakonec zůstaly nevyužity. V dnešních dnech 

se rozkládají na asi 5 hektarech. Na okraji sadu stojí dřevěná rozhledna vysoká 17,4 

metrů. K mandloňovým sadům a rozhledně vede naučná stezka, která je dlouhá asi 9 

kilometrů, dá se však využít i zkrácená varianta (5 km).  

Naučná stezka Masaryk a Hustopeče 

Stezku provozuje město Hustopeče, je dlouhá přibližně 2 km. Zájemce vede městem 

po stopách prvního československého prezidenta T. G. Masaryka. Obsahuje sedm 

zastavení, která představují významná místa spojená s životem prvního českého 

prezidenta a jeho rodiny. Trasa začíná u hlavní silnice v blízkosti autobusového 

nádraží, přímo před budovou kina. První zastávkou je vstup do historického centra 

města, kde se 19. června 1924 uskutečnilo triumfální přijetí prezidenta Masaryka v 

Hustopečích. Naučná stezka pak směřuje k bývalé piaristické reálce (dnes SOŠ a 

SOU Hustopeče) na Masarykově náměstí, kde T. G. Masaryk studoval v letech 1861 

- 1863. Ubytování mu tehdy poskytl strýc František Kos ve svém domě v 

Zámečnické ulici (dnes Dobrovského č. 7). Další zastávkou je místo, kde se nacházel 

rodný dům Masarykovy matky Terezie, rozené Kropáčkové. Narodila se 4. 8. 1813 v 

domě č. 293/17, který se nacházel na rozhraní ulic Brněnské a Jiráskovy. Čtvrtou 

zastávkou je dům Masarykova strýce, ve kterém prezident pobýval během svých 

studií na Hustopečské reálce. Stezka dále pokračuje k domu, kde dožil Masarykův 

otec. Následuje zastávka u budovy bývalé tiskárny (dnes Společenský dům 

Hustopeče) Ludvíka Masaryka, nejmladšího bratra T. G. Masaryka. Poslední 

zastavení je na hustopečském městském hřbitově, místě posledního odpočinku 

mnoha předků a příbuzných T. G. Masaryka. V roce 1887 zde byla pohřbena 

Masarykova matka Terezie a v roce 1907 jeho otec Jozef. V září 1937 byla z 

hustopečského hrobu rodičů vyzvednuta symbolická prsť hlíny, která pak byla 

uložena do Masarykova hrobu v Lánech. 
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Památník na Náměstí T. G. Masaryka 

Obrazy završily rekonstrukci Boží muky 

Boží muka v lokalitě Nové sady východně od Hustopečí se během tří let změnila k 

nepoznání. V roce 2018 získala novou stříšku z pálených tašek zdobenou kovovým 

křížem kováře Františka Pechora. O rok později se obnovily omítky a přibyl i cihelný 

okapový chodník. A pomyslnou tečkou celé rekonstrukce je výzdoba v podobě 

malovaných obrázků malíře Jana Klimeše. Čtyři hliníkové desky s obrazy 

Kristova utrpení byly umístěny do výklenků pod stříškou tak, jak je u podobných 

staveb zvykem. Samotné obrazy vychází z historických materiálů.  

 

Boží muka najdete v lokalitě Nové sady východně od Hustopečí. 
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ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

Odbor životního prostředí města Hustopeče 

Dne 1. ledna 2003 vznikl na MěÚ Hustopeče Odbor životního prostředí, vedoucím 

odboru je Ing. Vilém Vyhnálek.  

Odbor zajišťuje výkon státní správy na úseku: vodního hospodářství a geologie, 

zákona o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou potřebu, odpadového 

hospodářství, ochrany ovzduší, ochrany přírody a krajiny, myslivosti, rybářství, 

veterinární péče, lesního hospodářství, zemědělského půdního fondu, 

rostlinolékařské péče, ochrany zvířat proti týrání. Zabezpečuje činnosti povodňové 

komise a ekologickou výchovu, informační servis a environmentální vzdělávání pro 

veřejnost, místní správu a samosprávu, zajišťuje poradenskou a odbornou činnost ve 

vztahu k životnímu prostředí, iniciuje vzdělávací akce a jiné aktivity, spolupracuje s 

jinými regiony při koordinaci aktivit v oblasti ekologické osvěty. Dále například 

spolupracuje s městem Hustopeče při zpracování plánu odpadového hospodářství a 

vyhlášek týkajících se likvidace odpadů, podávání žádostí o kácení dřevin na 

pozemcích města a při zajišťování velkoplošné deratizace objektů a zařízení v 

majetku města. Také zajišťuje výkon samostatné působnosti města Hustopeče v 

oblasti životního prostředí, ochrany ovzduší, ochrany přírody a krajiny, odpadového 

hospodářství, veřejné zeleně, vodního a lesního hospodářství. 

Město obnovuje sběrná místa 

Rok 2022 přinese velké změny ve zpracování odpadu a mnoho měst a obcí přikročilo 

k přísnějším podmínkám třídění. V Hustopečích se přikročilo pouze k navýšení 

poplatků za odpady a pro většinu domácností obzvláště bytových domů jsou k třídění 

odpadu určena sběrná místa, na kterých je však potřeba dodržovat patřičná pravidla.  

Hustopeče mají přes 40 sběrných míst na odpady a přitom se stále zdá, že by jich 

bylo potřeba mnohem více. Zatím posledním rozšířením si prošlo sběrné místo na 

Masarykově náměstí. Ne všechna sběrná místa ale disponují všemi sběrnými 

nádobami.  
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Největším nešvarem na sběrných místech jsou nesešlapané krabice, které zaplňují 

kontejnery na papír. Výjimkou nejsou ani odpady pohozené mimo kontejnery, nebo 

odložený nábytek a další objemný odpad.  

Hustopeče se však i přes všechny neukázněnosti dlouhodobě drží v první třetině 

měst, které odpady správně třídí.  

Hantály a.s. má za sebou 30 let práce 

Společnost Hantály a.s., která v Hustopečích zajišťuje svoz odpadu, slavila v roce 

2021 30 let od založení. Svozová společnost zajíždí do třicítky obcí za 45 tisíci 

občany na Břeclavsku, a sváží nejen komunální odpad, ale také další komodity, 

které mají občané ze zákona povinnost třídit (papír, plasty, kovy, sklo, 

bioodpad). Od roku 2022 přibude i textil, jedlé tuky a oleje. Nejlépe se dá zpracovat 

sklo, které se může recyklovat donekonečna, dále pak papír a plastové výrobky, které 

se dají dobře vytřídit.  

Čárový kód na popelnicích 

Už čtyři roky platí, že vylepení čárového kódu na popelnici je podmínkou odvozu 

tuhého komunálního odpadu nebo bioodpadu. Za celou dobu město nemuselo 

přistoupit k úplnému celoplošnému řešení. Současná situace ekonomiky odpadového 

hospodářství ale vyžaduje striktní přístup. 

Náklady na odvoz a uložení komunálního odpadu rostou, za vytříděný papír a plast 

musí město platit a například za uložení stavební suti se od roku 2020 platí podstatně 

více. Město již navýšilo poplatky za odpad, ale současně také hledá úspory v podobě 

snížení produkce odpadů.  

Kód na popelnici lze získat na pokladně městského úřadu – na Staré poště i na 

radnici. Smyslem čárových kódů je evidence popelnic, které jsou v systému 

legálně – tedy občanské popelnice od obyvatel města.  

Kontejnery na sklo (bílé a barevné) v zastavěné části města mají sloužit primárně 

občanům na ukládání užitkového skla z domácností - lahví a sklenic. Podnikatelé 

mohou vetší počet skla vozit k areálu sběrných surovin firmy Hamburger 

Recycling CE (dříve Stavosur) na ulici Havlíčkovu. Od pátku 24. 9. jsou před 
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bránou areálu nově přístupné dva kontejnery na bílé a barevné sklo, lze tedy sklo 

navážet kdykoliv.  

 

Kontejnery na sklo jsou nyní k dispozici neustále. 

Město se zapojilo do akcí Ukliďme Česko a Hodina Země 

V sobotu 27. března 2021 se v Hustopečích sešly dvě velice důležité iniciativy -

 Ukliďme Česko a Hodina Země. Obě dvě si kladou za cíl pomoci přírodě. Jedna 

úklidem odpadků, druhá symbolickým apelem na obnovu klimatu.  

Každým rokem se Centrum volného času Pavučina zapojuje do akce Ukliďme Česko 

a koordinuje úklid v blízkém okolí Hustopečí. Vzhledem k opatřením, která byla 

aktuálně vydána, tento ročník probíhal jinak. Muselo se zamezit shlukování 

dobrovolníků, a proto se vše konalo bez kontaktu jednotlivých dobrovolníků či 

rodinných skupin. Od 10:00 do 16:00 hodin byly v pytlomatu u radnice k dispozici 

pytle na odpad a jednorázové rukavice. U pytlomatu si dobrovolníci mohli zvolit 

vytipovanou trasu úklidu a dozvěděli se, jak naložit s odpadem.  

Hodina Země je každoroční mezinárodní akce zavedená Světovým fondem na 

ochranu přírody (WWF). První ročník se konal v roce 2007 v Sydney 

v Austrálii, kdy cílem organizátorů bylo atraktivním způsobem upozornit na 

změnu klimatu. Na hodinu tehdy zhasla světla na slavné budově australské opery, 
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do kampaně se zapojily více než 2 miliony lidí. Během let se tato úspěšná akce 

rozšířila do celého světa a koná se vždy poslední sobotu v měsíci březnu. Hodina 

Země 2021 se konala v době přetrvávající pandemie covidu-19, převážně online v 

sobotu 27. března 2021 od 20.30 do 21.30.  

Zeleni ve městě se věnuje pozornost 

• Představitelé města schválili výzvu k podání nabídky na nadlimitní veřejnou 

zakázku na založení územního systému ekologické stability (ÚSES) a provedení 

parkových úprav na dvou místech ve městě – směrem k Tesárkovu údolí a v ulici 

Generála Peřiny.  

• Zároveň rada schválila podání žádosti o dotaci na výsadbu stromů z Národního 

programu životního prostředí. Ve vytipovaných lokalitách Na Výsluní a Nad 

Úvozem by měl být vysazen ovocný sad.  

• Radní schválili pořízení Územní studie S2 ozelenění a uložili Odboru územního 

plánování její zajištění. Jedná se o lokalitu za Křížovým vrchem. 

• Město schválilo zakoupení stromů a keřů k výsadbě v ulicích Tábory, Svatopluka 

Čecha, Nádražní a Bratislavská.  

• Radní schválili cenovou nabídku na zpracování projektové dokumentace na 

ozelenění dopravních ostrůvků v Hustopečích na krajské komunikaci II/425. 

Křížový vrch soutěžil o titul Park roku 2021! 

Svaz zakládání a údržby zeleně České republiky více než dvacet let vyhledává a 

oceňuje nejlepší díla zahradní a krajinářské architektury po celé České republice. 

V roce 2021 byl mezi dvanáctkou nominovaných i Křížový vrch v Hustopečích 

se svým lesoparkem a relaxační zónou. Hlasovat mohla široká veřejnost.  

Křížový kopec se do soutěže dostal na podnět SZÚZ, protože už v loňském roce byl 

nominován v obdobné architektonické soutěži. Šestičlenná porota, skládající se z 

certifikovaných architektů a zahradníků, přijela osobně zhodnotit stav hustopečského 

lesoparku v úterý 14. září. Hodnotila samotný projekt, kvalitu provedení projektu, 

následnou péči a udržitelnost.  
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Park na Křížovém vrchu z leteckého pohledu. 

         Čtyři lípy na náměstí dostaly životodárnou injekci 

Čtyři vzrostlé lípy, které na Dukelském náměstí rostou už 60 let, poslední roky 

z důvodu nedostatku životního prostoru živoří, a proto se město rozhodlo využít nové 

metody – půdní injektáže – a napomoci jejich záchraně. Na aktuálním stavu stromů 

se podepsalo několik faktorů, které na ně mají neblahý vliv. V okolí lip proběhlo 

několik stavebních úprav a ty mají významný vliv na jejich kořenový systém. Tyto 

kořeny byly přeťaty vlivem stavby chodníků a silnice či renovace veřejných toalet. 
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Stroj, který má lípy dostat do kondice, připomíná svým vzhledem velkou 

injekční stříkačku, za pomoci které se ke stromům dostane hnojivo, hydrogel či 

minerály. Jedná se o novou technologii.  

 

Nová technologie má pomoci lípám, aby se jim víc dařilo. 

 

Hustopečské rybníky  

Zadní rybník byl vypuštěn v roce 2017 kvůli opravě hráze a od té doby už sem voda 

nikdy nenastoupila. Hlavním přítokem obou nádrží by měl být pramen Štinkovky ve 

Vlčí dolině a samozřejmě spodní vody. Ze zadního rybníka pak voda přitéká i do 

předního. Bohužel předchozí roky byly na srážky velmi chudé a návštěvníci tak 

viděli zadní rybník úplně bez vody a přední rybník zaplněný tak do třetiny.  
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Stav předního rybníka před plánovanou opravou hráze. 

Povodí Moravy, s. p., majitel vodního díla, připravilo dvě etapy rekonstrukce – 

odbahnění dna a následně opravu ucpaného výpustného zařízení, 

bezpečnostního přelivu a dílčí opravy propustných míst v hrázi. 

Aktuální stav hladin rybníků potvrdil, že průsaky hráze nesouvisí s plněním nádrže a 

že stav vody je čistě závislý na hydrometeorologické situaci. Jinými slovy - jestli se 

rybník po vypuštění a opravě hráze podaří znovu naplnit vodou, záleží na tom, jaké 

budou srážky. 

Pro Povodí Moravy je oprava hráze prioritou spíše z bezpečnostního hlediska, aby 

rybník plnil svoji funkci jako nádrž. S opravou se začalo 6. října, kdy bylo staveniště 

předáno zhotoviteli.  

Na jaře roku 2022 dojde na samotnou opravu funkčních objektů a rozšíření 

hráze i odpadního koryta pod vodní nádrží. Dokončení stavebních prací je 

naplánováno na listopad 2022. 
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Odlov ryb před vypuštěním předního rybníka kvůli rekonstrukci hráze. 

 

ŠKOLSTVÍ 

Město Hustopeče je zřizovatelem dvou školských a dvou předškolních zařízení. 

Školní rok 2020/2021 byl ihned od svého počátku výrazně ovlivněn ze strany 

státních úřadů (MŠMT, Ministerstvo zdravotnictví, Vláda ČR) různými 

preventivními opatřeními, které měly prioritně sloužit k ochraně obyvatelstva a 

prevenci rozšíření onemocnění COVID-19. Veškerá tato opatření v různých 

podobách trvala po celý školní rok a ve svém výsledku měla vždy restriktivní dopad 

na průběh vzdělávání. 

Uzavření škol z důvodu zhoršení pandemické situace: 

1. stupeň základních škol: 14. října – 16. listopadu 

                                       21. prosince – 22. prosince 

                                        1. března – 10. dubna. 

2.    stupeň základních škol: 14. října – 27. listopadu 

            21. prosince – 30. dubna 
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Mimoto v ostatních týdnech probíhala rotační výuka buď všech ročníků, nebo pouze 

některých. 

Uzavření školek z důvodu zhoršení pandemické situace: 

Uzavření se týkalo všech dětí: 1. března – 7. května. S výjimkami předškolních dětí a 

pak dle krajů se zlepšující se situací. 

Základní škola Hustopeče, Komenského 2 

Základní škola Komenského je jedna z největších základních škol v Jihomoravském 

kraji. Dlouhodobě ji navštěvuje přibližně 600 žáků ve 25 třídách. Vedle svého 

základního zaměření (výchova a vzdělávání žáků ve věku 6 až 15 let) nabízí škola 

další nadstandardní aktivity, které vhodně doplňují a rozvíjejí jak povinnou výuku, 

tak i mimoškolní činnost. Součástí školy je také školní družina, školní klub a školní 

jídelna. Od roku 2018 je jejím ředitelem Mgr. Jaroslav Vysloužil. Ve školním roce 

2020/2021 ve škole pracovalo celkem 58 pedagogických pracovníků. 

Škola je poměrně rozsáhlý komplex staveb, který sestává z několika samostatných 

celků: budova 1. stupně (dále - tzv. holubník), školní dílny s nástavbou, hlavní 

budova s kotelnou a tělocvičnou, přístavba 2. stupně, školní jídelna s kuchyní, školní 

bufet, nafukovací sportovní hala s venkovní běžeckou drahou, nádvoří mezi 

budovami a tzv. „Dědův sad“. Vzájemně propojeny jsou hlavní budova s přístavbou, 

tělocvičnou, kotelnou a školní kuchyní s jídelnou a bufetem. 

Budova 1. stupně a sportovní hala jsou samostatné objekty. Součástí sportovní haly s 

hřištěm s umělým povrchem jsou samostatné šatny se sociálním zázemím, které se 

nachází v bezprostřední vzdálenosti od těchto sportovišť.  

Celý školní rok 2020/2021 byl výrazným způsobem ovlivněn nařízením Ministerstva 

zdravotnictví. Od března 2020 až do června 2021 docházelo průběžně díky 

preventivním epidemiologickým opatřením k uzavření školy, a to nejen pro žáky, ale 

i pro veřejnost. Jediné osobní setkání se zákonnými zástupci žáků se odehrálo v září 

u příležitosti konání prvních třídních schůzek. 

Ve školním roce 2020/21 bylo k 30. 9. 2020 na škole zapsáno celkem 594 žáků 1. – 

9. ročníku (snížení o 30 žáků oproti předchozímu školnímu roku). Otevřeno bylo 
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celkem 24 tříd. Ve školní družině bylo k 31. 10. 2020 zapsáno v šesti odděleních 

celkem 139 žáků 1. stupně. Školní jídelna měla k 31. 10. 2020 celkem zapsáno 1013 

žáků hustopečských škol. 

Základní škola Hustopeče, Nádražní 4 

Ředitelkou základní školy Nádražní je Mgr. Ivana Matějíčková. Ve školním roce 

2019/20 zde pracovalo celkem 24 pedagogických pracovníků. 

První stupeň má 9 kmenových tříd. Všechny jsou vybaveny výškově stavitelným 

školním nábytkem a projekční technikou. Jedna učebna se využívá dle potřeby. 

Druhý stupeň má 7 kmenových učeben s výškově stavitelným nábytkem a projekční 

technikou. K dispozici jsou i PC učebna – pro výuku informatiky i ostatních 

předmětů, učebna výtvarné výchovy, mobilní učebna a odborné učebny (chemie a 

fyzika). 

Škola disponuje kvalitním sportovním zázemím využívaným pro výuku tělesné 

výchovy a pro volnočasové aktivity žáků. Jde o prostory tělocvičny, posilovny, 

školního hřiště a školního dvora. 

Kapacita školy činí 594 žáků, družinu může navštěvovat 120 žáků. Ve školním roce 

2020/2021  bylo k 30. 9. zapsáno celkem 372 žáků 1. – 9. ročníku. 

Od září 2020 do konce června 2021 probíhala na škole realizace projektu 

Modernizace ZŠ Hustopeče, Nádražní 4. Veškeré finanční náklady nesl zřizovatel – 

město Hustopeče. Podstatnou část však tvořila dotace z IROP -Infrastruktura 

základních škol. Projekt měl celkem tři základní části:  

• Stavební část - V areálu školy byly provedeny stavební práce, v rámci kterých 

došlo k vybudování výtahu, vybudování bezbariérových WC, instalaci schodolezu, 

vybudování (renovace) jazykové multimediální učebny – Robotel. Vše 

bezbariérové. 
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Budova je nyní zcela bezbariérová. 

• Vybavení - Škola získala zcela nový nábytek do jazykové učebny, dovybavené 

byly učebny přírodopisu, chemie a fyziky. Do výuky přírodopisu, chemie, fyziky a 

pracovních činností byly z dotace pořízeny nové speciální pomůcky.  

• Konektivita - Ve všech budovách školy byla nově instalována síť wifi. Byla zcela 

přebudována architektura školní datové sítě, byl pořízen nový (hlavní) server. Do 

dvou učeben byla dodána nová tabule s interaktivním dataprojektorem, pro žáky je 

k dispozici učebna s 25 pevnými počítači, byla pořízena multifunkční kopírka. 

Škola je zapojena do projektu EDUROAM.  

 

Žáci mají nyní k dispozici novou učebnu s počítači. 
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• Zahradní úpravy - Byl revitalizován školní dvůr, proběhla úprava zeleně a 

relaxačních zón, které jsou využívány pro výuku i odpočinek.  

Mateřská škola, Školní 25 

Mateřská škola Hustopeče, Školní 25 bývá nazývána jako MŠ Pastelka. Její 

ředitelkou je Mgr. Blanka Nešporová. Ve školním roce 2020/2021 zde pracovalo 

devět kvalifikovaných pedagogů. Ve školce jsou čtyři třídy: žlutá, červená, zelená a 

modrá. Také je zde hospodářská budova se školní kuchyní. 

Mateřská škola byla obsazena 108 dětmi. Z toho bylo 14 dětí s odkladem školní 

docházky, 8 v červené třídě a 6 v zelené třídě. Ve třídách bylo 26 - 28 dětí. Současně 

byly v MŠ integrovány 4 děti. 

Také školní rok 2020/2021 byl poznamenán koronavirem. Už prakticky od září se 

museli potýkat se zvýšenou nemocností, karanténami apod. Celý školní rok 

provázela velká spousta různých, často se měnících opatření, což bylo náročné jak na 

sledování, tak i na organizaci a zavádění do praxe. V provozu byla uplatňována 

opatření z loňského roku: vstup do MŠ a veškerý kontakt byl v rouškách, později v 

respirátorech. Dále u vstupů stály stojany s desinfekci rukou, k hygieně se používaly 

papírové ručníky. Rodičům byl doporučen rozestup 2m, a zákaz zhrocování osob u 

MŠ i v prostorách školy, rodiče měli vstup pouze do šaten, do jiných prostor MŠ ne, 

v celé budově probíhala během dne zvýšená hygienická opatření. 

V prvním týdnu měsíce května proběhl zápis do MŠ. Na avízovaných 26 volných 

míst bylo podáno 74 přihlášek. Škola měla zpracována aktuální kritéria pro přijetí, 

podle kterých bylo všech 26 míst obsazeno. Nebyly však přijaty všechny děti, které 

dosáhly 31. srpna tří let.  

Konec roku proběhl s hygienickými opatřeními a děti byly každé pondělí a čtvrtek 

testovány antigenními testy, až do konce května 2021. 

Mateřská škola, Na Sídlišti 5 (U Rybiček) 

Mateřská škola Hustopeče, Na Sídlišti 5 je nazývána díky fontáně před budovou jako 

MŠ U Rybiček. Ředitelkou se v roce 2018 stala Ivana Kouřilová. 
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Školka má kmenovou budovu (3 třídy: berušky, sluníčka, motýlci) a odloučené 

pracoviště na adrese Komenského 4 (2 třídy: kuřátka, koťátka). Kapacita školky činí 

137 dětí a od k 30. 9. 2020 byla plně naplněna. Stravování dětí zajišťuje vlastním 

stravovacím zařízením, které je umístěno na kmenové budově. 

Vedení města už několik let cítilo potřebu navýšit kapacitu školek, protože poptávka 

byla vyšší než kapacita obou školek. Vše se nakonec podařilo díky nástavbě MŠ Na 

Sídlišti. Ve dvou nových třídách si tak může hrát až 56 dětí. Během prací, které 

začaly v dubnu 2019, našla stávající školčátka z kmenové budovy útočiště 

v prostorech pod kostelem sv. Václava na náměstí. 

Po dokončení prací je celá bezbariérová a získala i nový výtah pro vozíčkáře a méně 

pohyblivé. V rámci stavební části vznikla nástavba a přístavba schodišť, dvě třídy a 

příslušné zázemí.  

Děti se do zrekonstruované školky přestěhovaly v únoru 2021. Stavební ruch 

však areál školky neopustil - v jarních a letních měsících se pracovalo na přilehlé 

zahradě. Areál zahrady prošel velkou obnovou, která je patrná na první pohled. 

Dominantou je nový vodní prvek. Celkové uzpůsobení prostoru i pro zimní měsíce 

dělá učitelkám největší radost. Přehlédnout nelze nové zpevněné cestičky, zastíněná 

hřiště, nové kreslící tabule, dendrofon či výukové panely. 

 

Zahrada je uzpůsobena k celoročnímu pobytu. 
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 Původní herní prvky byly částečně opraveny stejně jako mlhoviště či ohniště. 

Zásadní změnou prošla i předzahrádka a hlavní vstup do školky. 

 

Úprav se dočkal i prostor před školkou. 

Další školská zařízení ve městě 

Gymnázium T. G. Masaryka 

Zřizovatelem Gymnázia T. G. Masaryka je Jihomoravský kraj, škola sídlí na 

Dukelském náměstí 7.  Ředitelem gymnázia je Mgr. Radim Šebesta. Ve školním 

roce 2020/2021 zde pracovalo 30 pedagogických pracovníků a studovalo 296 

studentů. 

Gymnázium T. G. Masaryka bylo zřízeno výnosem Ministerstva školství a národní 

osvěty 14. října 1919. Dne 7. března 1990 byl gymnáziu propůjčen čestný název 

Gymnázium T. G. Masaryka. Od 1. 1. 1991 je školou s právní subjektivitou jako 

rozpočtová organizace a s účinností od 1. 1. 1995 je organizací příspěvkovou. 

Gymnázium je umístěno v budově, která byla postavena v roce 1910 jako okresní c. 

k. hejtmanství, po roce 1950 sloužila jako budova Okresního národního výboru 

Hustopeče a jako gymnázium začala sloužit v roce 1967. V únoru 2010 byla 

dokončena přístavba tělocvičny v hodnotě cca 26 milionů korun. 
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V současné době je zde zabezpečováno čtyřleté a osmileté studium ve 12 třídách. 

Na škole je ustaven a pracuje Studentský parlament, v jehož gesci jsou stálé aktivity. 

Dne 5. října 2020 došlo k zavedení distanční výuky, která trvala s různými 

obměnami až do 21. května 2021 a řídila se aktuálními opatřeními Ministerstva 

zdravotnictví ČR a Ministerstva školství mládeže a tělovýchovy ČR v souvislosti se 

snahou zamezit šíření nemoci COVID-19 způsobenou novým typem koronaviru. 

Realizované projekty Erasmus+ v období 2014-2020 na škole byly úspěšné, proto 

byla škole nabídnuta možnost požádat v říjnu 2020 za aktivitu o Akreditaci školy pro 

období 2021-2027. Při této příležitosti Dům zahraniční spolupráce poslal informační 

tabuli, která je umístěna na budově školy a informuje tak všechny žáky, rodiče i další 

návštěvníky školy o této mezinárodní aktivitě v rámci programu Erasmus+. 

Základní a praktická škola Hustopeče 

Zřizovatelem základní a praktické školy Hustopeče je Krajský úřad Jihomoravského 

kraje. Škola sídlí na adrese Šafaříkova 24. Ředitelkou školy je Mgr. Blanka 

Vetýšková, ve školním roce 2019/20 zde bylo zaměstnáno 22 pedagogických 

pracovníků. V tomto školním roce se podařilo navýšit kapacitu Střední školy z 10 na 

12 žáků. 

Škola je zaměřena na výchovu a vzdělávání dětí s lehkým, těžkým a kombinovaným 

handicapem ve věkovém rozpětí od 6 do 26 let. Její součástí je: základní škola 

praktická, základní škola speciální, praktická škola, školní družina, školní klub a 

odloučené pracoviště Morkůvky (základní škola speciální (rehabilitační program)). 

Souhrnná kapacita školy je 178 žáků v 5 součástech. 

Škola v Hustopečích disponuje kmenovými učebnami a odbornými pracovnami. 

V Morkůvkách jsou 3 kmenové učebny a několik odborných pracoven – koutků pro 

výuku autistických dětí, místnost pro smyslovou výchovu a relaxaci, dílny apod. Ve 

všech podlažích je bezbariérový přístup (schodišťové plošiny). Kmenová budova 

školy je na území obce s rozšířenou působností. Do školy dojíždějí žáci z širokého 

okolí - přibližně z 26 obcí 3 okresů. Dopravu těžce postižených a nejmladších žáků 

škola zajišťuje školním autem.  
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Od roku 2019 část budovy přešla do užívání Základní umělecké školy Hustopeče, 

konkrétně zde sídlí výtvarný a taneční obor. 

V roce 2020/2021 školu navštěvovalo 46 žáků, z toho 26 žáků Základní školy 

praktické, 16 žáků Základní školy speciální a 4 žáci Praktické školy jednoleté. 

Odloučené pracoviště v Morkůvkách navštěvovalo 15 žáků s těžkým mentálním 

postižením a postižením více vadami, z toho 8 žáků Základní školu speciální a 7 

žáků Praktickou školu jednoletou. 

Školní rok 2020/2021 byl na této škole také poznamenán koronavirem.  Už prakticky 

od září se škola musela potýkat se zvýšenou nemocností žáků a nařízenými 

karanténami. Celý školní rok provázela velká spousta různých, často se měnících 

opatření. Uzavření škol se této školy týkalo minimálně, spolu s mateřskými školami 

byla uzavřena jako poslední a jako první otevřena. 

Základní umělecká škola Hustopeče 

ZUŠ Hustopeče je příspěvkovou organizací Jihomoravského kraje. V kmenové 

budově na Komenského 4 se vyučuje hudební obor, v nových prostorech 

zbudovaných v budově Základní a praktické školy Hustopeče (Šafaříkova 24) se učí 

taneční a výtvarný obor.  

Od září 2019 se stal novým ředitelem Mgr. et MgA. Miroslav Brúček. Ve škole 

působí 16 pedagogických pracovníků (v hudebním oboru 13, v tanečním 2 a ve 

výtvarném 1). 

Školu navštěvuje celkem 290 žáků. Z toho hudební obor 165 žáků, taneční obor 63 

žáků a výtvarný obor 62 žáků. 

V hudebním oboru se vyučuje hře na klavír, varhany, keyboard, housle, akordeon, 

zobcovou a příčnou flétnu, klarinet, saxofon, trubku, křídlovku, kytaru, tenor, tubu a 

bicí nástroje. Ve škole jsou tyto soubory: dechový, taneční, pěvecký, flétnový a 

akordeonový. 

V roce 2021 se kvůli karanténním opatřením nemohly uskutečnit některé pravidelné 

koncerty (včetně družebního). Co se týče soutěží, proběhla pouze příprava na soutěže 

v roce 2022. Výuka probíhala dle potřeb prezenčně i distančně. Zajímavou formu pro 
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distanční vzdělávání vymyslely učitelky Mertová a Grůzová. Přišly s nápadem 

natočit zábavná výtvarná videa, ve kterých tvoří výrobky z běžně dostupných 

domácích zdrojů. Kromě pedagožek nesou svou zásluhu také sourozenci Pinkavovi, 

přičemž Nela videa hudebně i pěvecky doprovázela a Štěpán se staral o kameru a 

střih. Kanál Výtvarka Hustopeče, který je k zhlédnutí na YouTube, má na svém 

kontě šest různě dlouhých videí.  

Střední odborná škola a střední odborné učiliště Hustopeče 

Střední odborná škola a střední odborné učiliště Hustopeče je příspěvkovou 

organizací Jihomoravského kraje. Škola sídlí na adrese Masarykovo nám. 136/1, 

jejím ředitelem je Ing. Zdeněk Hrabal. Kromě samotné školy se v budově nachází i 

tělocvična a jídelna.  

Na škole se vyučují tříleté obory (strojní mechanik, zedník, elektrikář – silnoproud, 

malíř a lakýrník, elektrikář, instalatér), čtyřleté obory (informační technologie, 

veřejnosprávní činnost), jednoletý obor (elektrikář) a dvouletý obor (podnikání). 

Nové malířské centrum za více než čtyřiadvacet milionů korun je od září 2019 

otevřeno žákům Středního odborného učiliště v Hustopečích. 

 

Místní akční plán ve vzdělávání pro ORP Hustopeče 

Pod záštitou Mikroregionu Hustopečsko probíhají aktivity pro předškolní a školská 

zařízení, které jsou zanesena v Místních akčních plánech ve vzdělávání (již od r. 

2016).  Tak v roce 2021 děti z Hustopečska vyjádřily obrázkem lásku ke své 

obci. 

Přes 240 obrázků bylo zasláno do soutěžní přehlídky Obrázky z naší obce, kterou 

vyhlásil MAP Hustopečsko. Děti projevily značný talent, takže na výstavě se mohli 

návštěvnici pokochat obecními kostely, vinnými sklepy či přírodou. 

Ekoncentrum Trkmanka ve Velkých Pavlovicích se stalo v úterý 8. června místem 

vernisáže výstavy Obrázky z mojí obce. Za výtvarnou soutěží stál Místní akční plán 

Hustopečsko (MAP), který na pátou hodinu večerní sezval autory výtvarných prací, 

jejich pedagogy a rodiče, vedení škol a obcí i širokou veřejnost.  
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Obrázků se sešlo 245 z prakticky celého Hustopečska, zapojily se hlavně mateřské 

školky a první stupeň základních škol, účast na druhém stupni byla mírně slabší.  

 Úterý 8. června nebylo jedinou možností zhlédnout vystavená díla. Výstava byla 

nabídnuta obcím v rámci mikroregionu Hustopečsko a zároveň byly obrázky 

nafoceny profesionálním fotografem pro potřeby propagačních činností obcí. Na 

výstavu plynule navázala další činnost MAPu, kterou je tzv. Putování s MAPíkem. 

Hustopečskem projížděl Polybus z Lužánek 

Místní akční plán Hustopečsko začal spolupracovat se Střediskem volného času 

Lužánky Brno, které odstartovalo výjezdy speciální polytechnické dodávky. Ta 

pomáhá prostřednictvím zkušených lektorů přiblížit žákům základních škol témata, 

jako je řemeslo, příroda, recyklace, textil a elektrika. Polybus je v podstatě kabinet na 

kolech, ve kterém se převáží vše potřebné pro výukové programy. A to včetně párty 

stanů, které po příjezdu do školy rozloží na zahradě a všechny aktivity tak probíhají 

na čerstvém vzduchu. Polybus zajel do Krumvíře a na Základní školu Nádražní. 

 

Polybus nabídl alternativní formu vzdělávání. 
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MAP Hustopečsko lákal žáky na řemeslné obory 

Místní akční plán Hustopečsko se již delší dobu věnoval projektu Řemeslo má zlaté 

dno, jehož cílem je popularizovat řemesla a motivovat žáky devátých ročníků ke 

studiu řemeslných oborů. Ve čtvrtek 16. září vládl u hustopečského učiliště čilý ruch. 

Místní akční plán Hustopečsko začal právě zde představovat žákům devátých 

ročníků základních škol řemeslné obory. 

MAPík našel v Hustopečích vítěze dvou kategorií 

Místní akční plán Hustopečsko spustil v létě první kolo velké soutěžní hry Putování 

s MAPíkem, v jejímž rámci mohli zájemci putovat po stanovených trasách a posílat 

odtud soutěžní fotografie. První kolo soutěže bylo uzavřeno koncem září a 

Hustopeče měly mezi vítězi několik zastoupení - třída Želviček z Mateřské školy Na 

Sídlišti a Natali Wechovou ze sedmé třídy Základní školy Komenského.  

Mateřská škola Na Sídlišti si díky aktivitě třídy želviček převzala titul MAPíkova 

škola v úterý 16. listopadu. Odměnou byly dětem pamětní diplomy, balík sladkostí a 

hlavně bezdrátová fototiskárna, ze které měly radost především paní učitelky.  

Vítězka kategorie do 15 let, dvanáctiletá Natali Wechová si cenu převzala před zraky 

svých spolužáků přímo na Základní škole Komenského. Odnesla si diplom, kalendář 

a také fotografický objektiv k telefonu.  

 

Děti z MŠ Na Sídlišti získaly pro školku titul MAPíkova škola. 
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SOCIÁLNÍ SLUŽBY 

Sociální odbor města Hustopeče 

Sociální odbor města Hustopeče sídlí na Dukelském náměstí 22/77. Vedoucím 

odboru je Mgr. Tomáš Laz, PhDr. 

Do agendy oboru patří:  

• Sociálně-právní ochrana dětí (např. zabezpečení sociálně-právní ochrany dětí, 

poradenská činnost, vyhledávání dětí vhodných pro osvojení a fyzických osob 

vhodných stát se osvojiteli nebo pěstouny, rozhodování o umístění do předadopční 

a předpěstounské péče, zabezpečování funkce kolizního opatrovníka v soudních 

řízeních, rozhodování ve věcech výchovných opatření, podávání podnětů a návrhů 

soudu na soudní dohled, účast při trestním řízení, sledování dětí umístěných v 

ústavní péči, spolupráce s diagnostickými ústavy, dětskými domovy a výchovnými 

ústavy pro mládež, práce s dětmi a mladistvými, na kterých je páchána trestná 

činnost, spolupráce se školami v oblasti prevence kriminality a v protidrogové 

oblasti). 

• Sociální práce s různými skupinami a jednotlivci (např. pomoc občanům, kteří 

jsou ohroženi sociálním vyloučením, koordinace činností s romskými 

spoluobčany, opatrovnictví nesvéprávných osob stanovené soudem, sociální 

šetření související s přiznáním příspěvků a dávek sociální péče a s kontrolou 

trvání nároku, poskytování základního sociálního poradenství). 

• Úsek zdravotnictví (vydávání a registrace tiskopisů receptů s modrým pruhem 

(opiáty) a žádanek oprávněným osobám). 

• Komunitní plánování 

• Byty ve vlastnictví města 

Hustopeče soutěžily o milion korun na rodinnou politiku 

Odpuštění poplatků za odpady pro děti do jednoho roku nebo příspěvek 5 000 

korun rodičkám s trvalým pobytem v Hustopečích. Od začátku roku 2021 v 

Hustopečích platí několik novinek a bonusů, které mají za úkol jediné: podpořit pro 

rodinnou politiku a sociální oblast. Pomoci by mohla i soutěž Obec přátelská 
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rodině, do které se Hustopeče již přihlásily. Ve hře je dotace až do výše 1 milionu 

korun na širokou škálu aktivit města i spolků. Vítězné obce a města získávají v 

jednotlivých kategoriích příslib poskytnutí neinvestiční dotace ze státního rozpočtu.  

Zástupci města oslovili a oslovují neziskové organizace a spolky ve městě s 

nabídkou participace. Vítězná částka by totiž mohla pokrýt i aktivity, na které se 

dříve nedostávaly prostředky. 

Vedení kraje chválí směřování Hustopečí v sociální sféře 

Ve středu 14. dubna zavítala do Hustopečí vzácná návštěva z krajského úřadu. 

Hejtman Jan Grolich spolu s radní pro sociální politiku Janou Leitnerovou ocenili 

činnost mobilního očkovacího týmu Girasole a zavítali také na stavbu budoucího 

domova se zvláštním režimem.  

Od ledna 2021 fungovalo ve společenském domě v Herbenově ulici očkovací 

centrum. Očkování proti novému typu koronaviru zajišťoval také mobilní 

očkovací tým sociální a zdravotní služby Girasole. Zdravotníci dojížděli za těmi, 

kdo se do očkovacích míst nedostali. Jednalo se např. o seniory na vozíku, či ležící.  

Aktivitu očkovacího týmu přijela ocenit také delegace z Jihomoravského kraje. 

Hejtman Jan Grolich vyzdvihl jeho přínos a inspiraci i pro další města.  

Grolich spolu s Leitnerovou zavítali také na nedalekou stavbu Domova pro seniory, 

ta od podzimu 2020 viditelně poskočila a budování jde podle časového 

harmonogramu – nejpozději do léta 2022 bude hotovo. Nejedná se o velkokapacitní 

zařízení, bude zde 52 lůžek.  

Penzion a pečovatelská služba Hustopeče 

Organizační složka města Penzion a pečovatelská služba Hustopeče poskytuje 

celoroční ubytování a zabezpečuje základní péči prostřednictvím pečovatelské služby 

starobním a plně invalidním občanům. Tato organizační složka sdružuje: Dům – 

Penzion pro důchodce, Terénní pečovatelskou službu a službu Senior doprava. 

Vedoucí organizační složky je Mgr. Monika Trčková, DiS. 

Nové podmínky používání Senior dopravy 
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Již tři a půl roku poskytuje město sociální službu Senior doprava. Na podnět 

provozovatele služby radní schválili upravený provozní řád a ceník. Regulační 

poplatek byl navýšen z 20,- na 30,- a nově přibyl poplatek za vyčištění znečištěného 

interiéru vozidla. 

Nové zásady přijímání klientů 

Od 1. března 2020 začaly v Penzionu pro důchodce na Žižkově ulici platit nové 

zásady pro přidělování nájemních bytů. Doposud to fungovalo tak, že na byty se ve 

spolupráci se sociálním odborem vedl pořadník a na základě potřebnosti se pak 

jednotlivé byty rozdělovaly. Tento systém však některým zájemcům připadal 

nepřehledný a nespravedlivý. Na nových zásadách pracovala vedoucí penzionu 

Monika Trčková i členové sociální komise, inspirací byla podobná zařízení. Mají 

přinést větší transparentnost. 

Pečovatelská služba v Hustopečích pomáhá desítkám klientů 

Sociální pracovnice pomáhají potřebným v řadě oblastí. Jsou k dispozici obyvatelům 

Hustopečí, kteří se ocitli v nepříznivé sociální situaci a potřebují pomoc jiné osoby. 

Protože pečovatelská služba sídlí v Penzionu pro důchodce, bývá spojována se 

seniory, ale stará se i o další klienty, jako jsou osoby po úraze, se zdravotním 

postižením či s chronickým onemocněním. Nezbytnou podmínkou je ovšem to, že 

rodina musí být v nepříznivé sociální situaci.  

Pečovatelská služba nabízí především pomoc s úkony, na které neexistují komerční 

služby, jako je koupání, pomoc s osobní hygienou, přebalování, výměna 

inkontinenčních pomůcek nebo oblékání. Pečovatelky poskytují i další 

nezdravotnické úkony jako je drobný úklid v domácnosti, vyřizování na úřadech, 

nákupy, nebo doprovází pacienty k lékaři.  

Pečovatelská služba se v současné době stará asi o 40 klientů. Část z nich má v 

celodenní péči, což znamená, že pečovatelky dochází do domácnosti vícekrát během 

své pracovní doby, mezi šestou hodinou ranní a osmou hodinou večerní. Klient ví 

přesně, kdy za ním přijedou. Návštěvy se domlouvají předem a přizpůsobují se 

aktuálním individuálním potřebám klientů.  
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Pečovatelské služby se poskytují na základě smlouvy za úplatu. Účtují se jednou 

za měsíc a platí se vždy zpětně za předchozí období. Částka je 120 korun na hodinu, 

platí se vždy poměrná část za dobu, kterou pečovatelka s klientem stráví, za půl 

hodiny 60 korun. 

Sociální pracovnice jezdí také s vozem Senior dopravy (dříve Senior taxi), tato 

služba je však od pečovatelské služby oddělena. 

Dobrovolnická iniciativa Hlídačka 

Nouzový stav nepřinesl jen negativní zážitky a zkušenosti. Ukázalo se totiž, jak 

ochotně si lidé mezi sebou dokážou vzájemně pomáhat, aniž by očekávali nějaké 

odměny či ovace. Ihned po vypuknutí pandemie se objevily iniciativy a 

dobrovolnické organizace, které od samého začátku vyhledávaly ty nejzranitelnější, 

kterým by se nemuselo dostat potřebné péče. Dobrovolnickou iniciativu Hlídačka 

zřídila na jaře při první vlně pandemie organizační složka Marketing a kultura města 

Hustopeče a následně ji převzal do správy sociální odbor. Díky letnímu uvolnění 

byla iniciativa přes léto téměř nečinná, ale s druhou vlnou pandemie se samovolně 

aktivovala. Je to služba města Hustopeče, která sbírá na jedné straně 

dobrovolníky a na druhé straně ty, kteří pomoc potřebují. Většinou jsou to 

senioři a rodiny s dětmi. Z důvodu uzavření základních škol se mnoho rodin potýkalo 

s problémem, jak se postarat o svoje děti, když musí chodit do zaměstnání. Pomoc 

pro seniory se týkala nákupů, doprovodů k lékaři apod. Hlídačka fungovala přes 

sociální sítě jako facebooková skupina Hlídačka Hustopeče a také na telefonu.  

Podobnou linku zřídila o pár dnů později i sociální služba Girasole. Ta na rozdíl 

od Hlídačky fungovala 24 hodin denně a možná i díky tomu ji senioři využívali o 

něco častěji. Na rozdíl od Hlídačky však provoz Senior linky skončil spolu s 

nouzovým stavem. 

Stavba domova důchodců zdárně pokračuje  

Jihomoravský kraj se dlouhodobě potýká s nedostatkem zařízení pro seniory. Na 

výstavbu domova důchodců se uvažovalo o několika místech, nakonec byly vybrány 

Hustopeče. Od nového zařízení si kraj slibuje především zkrácení čekací doby při 

přijímání nových klientů.  
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Svou adresu nový domov našel vedle současné polikliniky. Potřebné pozemky 

dostal kraj od Města Hustopeče darem. První klienty by domov mohl přivítat už v 

roce 2022. Náklady na stavbu pokryje úvěr a pomoci má i dotace z Ministerstva 

práce a sociálních věcí. V září 2020 byl slavnostně poklepán základní kámen domova 

důchodců za účasti náměstka hejtmana pro oblast sociálních věcí Marka Šlapala, 

náměstka hejtmana pro investice Petra Hýblera, starostky Hany Potměšilové a 

zástupců stavební firmy.   

Čtyřpodlažní budova bude disponovat 14 jednolůžkovými a 19 dvoulůžkovými 

pokoji. K dispozici bude mít vlastní kotelnu, prádelnu, žehlírnu, kuchyň, jídelnu a 

prostory pro ordinaci lékaře a rehabilitaci. Budova bude sloužit jako domov se 

zvláštním režimem, který bude zahrnovat moderní vybavení. Domov pro seniory 

bude určen padesáti uživatelům, a to především těm, kteří nemohou zůstat v domácí 

péči ani s pomocí terénních služeb a už se bez pobytové služby neobejdou a trpí 

nějakou z forem demence. 

 

 

Domov důchodců se otevře v roce 2022. 

 

 



145 

 

Centrum pro ohroženou rodinu 

Od listopadu 2019 funguje v Hustopečích detašované pracoviště Centra pro 

ohroženou rodinu organizace Ratolest Brno. Jeho cílem je pomáhat v tíživé životní 

situaci. Centrum pracuje zejména s rodinami, ve kterých se rodiče potýkají s více 

problémy najednou, nejčastěji v oblastech výchovy a péče o děti, hledání zaměstnání, 

nedostatku financí či nevyhovující bytové situace. Sídlí v ulici Hybešova, vedoucí 

poradny je Zuzana Gheza. Provoz finančně podpořilo město Hustopeče a Evropská 

unie, služby se poskytují zdarma.  

Potřeba podobných center je velká nejen v kraji, ale v celé republice. Sociálně 

aktivizační služby jsou nezbytnou součástí záchranné sítě pro rodiny, které se 

ocitnou v nějaké nesnázi. Problémů rodin je celá řada. Od výchovných problémů, 

přes bytovou situaci, komunikace s úřady a vyřizování dávek nebo příspěvků až po 

závažnější problémy nebo jejich kombinace. Formy pomoci se liší podle problémů 

konkrétních rodin a vždy je koncipována tak, aby si rodina co nejvíce dokázala 

pomoci sama bez zásahů dalších složek 

Za dobu působení pomohly a stále pomáhají sociální pracovnice několika desítkám 

rodin, které si o pomoc přišly říci samy, nebo byly odkázány ze sociálních odborů a 

dalších organizací. 

Dobročinný obchůdek Narana 

Jedním z projektů, který se ucházel o hlasy v participativním rozpočtu města, byl 

dobročinný obchůdek Narana neboli re-use či re-start obchod. Místo, kam může 

každý darovat nevyužité věci, které se následně prodají, a výtěžek putuje na 

dobročinnou věc. Autoři návrhu však nečekali na výsledek hlasování a svůj projekt 

začali realizovat svépomocí. Zázemí našli v bývalém skladu v budově Apoštolské 

církve.   

Do sortimentu dobročinného obchodu může přispět kdokoliv. Tvoří jej totiž 

především věci, které už někomu nedělají radost, nebo je vlastní zbytečně. Jedná se o 

oblečení, vybavení do domácnosti, knihy, hračky apod. Darované oblečení by mělo 

být čisté a připravené alespoň v krabicích nebo taškách, aby byla manipulace s nimi 

snadnější. 
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Název obchůdku je odvozen od nedávno vzniklého spolku, který pojí kromě touhy 

pomáhat mnohem víc. Veškerý výdělek putuje do sociálně-terapeutické dílny 

Radost, která sídlí na Pavučině. 

 

Dobročinný obchod Narana byl slavnostně otevřen 19. července. 

Sociálně terapeutické centrum Radost Hustopeče 

Centrum Radost Hustopeče, spadající pod Diakonii Betlém Českobratrské církve 

evangelické, se nachází v Centru volného času Pavučina v Hustopečích. Využívá 

zde celkem pět místností, připravených pro tvorbu keramiky, svíček, mýdla, 

malování, kreslení. Dále je zde velká taneční místnost, kterou využívá nejen pro 

pohybové, ale i relaxační aktivity. Denní kapacita je deset klientů, ale v době 

koronavirové pandemie jich docházelo okolo osmi. Centrum funguje každý pracovní 

den od osmi do čtyř. Nové centrum není denním stacionářem, ale dílnou, kde se 

klienti v bezpečném prostředí mají naučit základním pracovním návykům. Každý 

den se klientům věnují tři pracovníci centra a snaží se je vést k soběstačnosti. Další 

komplikaci pandemie přinesla i v podobě znemožnění prodeje výrobků místních 

klientů, proto vše vyráběli na sklad. Samotné služby sociálně terapeutických dílen 
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jsou ze zákona poskytovány bez úhrady a jejich provoz je hrazen z dotací od 

Jihomoravského kraje. 

         Girasole – sdružení pro pomoc a rozvoj 

Girasole, sdružení pro pomoc a rozvoj, na Hustopečsku poskytuje služby péče o 

seniory a osoby s postižením - osobní asistenci a tísňovou péči, domácí hospic a 

služby pro nevyléčitelně nemocné, včetně podpory domácích pečujících. Sídlí v ulici 

Mrštíkova 1 a Hybešova 5.   

Několikrát do roka pořádá Girasole setkání pečujících určené nejenom pro ty, kteří 

už v péči někoho mají a potřebují si rozšířit obzory. Každé setkání je věnováno i 

nějakému konkrétnímu tématu, např. polohování a proleženiny, demence a 

Alzheimerova choroba apod. 

Pro pomoc lidem z nejohroženější skupiny obyvatel, kteří se do očkovacích míst 

nedostanou, připravila organizace Girasole mobilní očkovací tým. Na mobilní 

očkovací tým vyčlenilo Girasole kapacitu pracovníků Domácího hospice, tým tvořil 

lékař, všeobecná sestra a pracovník pro činnosti spojené s organizací.  

Kompenzační pomůcky lze půjčit ve Strachotíně či v Břeclavi 

Nouzový stav s sebou už během prvních dnů přinesl novou možnost, jak se postarat o 

členy rodiny, kteří byli umístěni v různých sociálních zařízeních. Při práci na home-

office se totiž dá zvládat i domácí péče. Narostla tím ovšem poptávka po 

kompenzačních pomůckách, které jsou často těžce dostupné či sehnatelné. Problém 

pomáhala řešit půjčovna ve Strachotíně. Ta své služby nabízela seniorům a zdravotně 

postiženým především v mikroregionu Hustopečsko. Nabízela elektrická polohovací 

lůžka, invalidní vozíky, chodítka různých typů a toaletní židle. Často poptávané byly 

také speciální matrace sloužící k většímu komfortu hendikepovaných.  

Všechny pomůcky si mohli klienti vyzvednout po předchozí domluvě ve skladě ve 

Strachotíně či v Břeclavi. Součástí nabídky byla také poradenská služba. Stačilo si do 

internetového vyhledávače zadat webovou stránku: www.senior-pece.cz. 
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ZDRAVOTNICTVÍ 

Hustopečská nemocnice 

Hustopečská nemocnice patří mezi devět nemocnic, jejichž zřizovatelem je 

Jihomoravský kraj. Od 1. července 2019 byl vedením hustopečské nemocnice pověřen 

Petr Baťka, který je zároveň ředitelem břeclavské nemocnice. 

Kvalifikovaný personál nemocnice pečuje o pacienty na několika odděleních. V druhém 

patře hlavní budovy se nachází interní oddělení. Druhým lůžkovým oddělením jsou 

ošetřovatelská lůžka poskytující následnou péči. Je tvořeno čtyřmi stanicemi s celkem 

95 lůžky ve dvou patrech.  

Ve zrekonstruované budově bývalé vrátnice nalevo od hlavního vchodu ordinuje  

kardiologická a kožní ambulance, které patří nemocnici, stejně jako gastroenterologická 

ambulance v budově polikliniky. Řada specializovaných ambulancí funguje v přízemí 

hlavní budovy, vedle chirurgické ambulance ortopedická a urologická, dále interní, 

cévní a diabetologická. 

Na místě původní jednotky intenzivní péče bylo nedávno vybudováno moderní 

ambulantní rehabilitační pracoviště. Každý den tu pod dohledem fyzioterapeutek cvičí 

desítky pacientů, dalším pomáhají procedury na řadě speciálních přístrojů.  

V nově zřízeném stacionáři ve druhém patře hlavní budovy pomáhají nemocným od 

bolestí pohybového aparátu účinnou formou analgetických infuzí. Denně zde na šesti 

lůžkách ošetří až 18 pacientů.  

Důležitou službou, kterou hustopečská nemocnice poskytuje, je lékařská služba 

první pomoci pro dospělé. Pohotovost funguje v prostorách chirurgické ambulance ve 

všední dny od půl čtvrté odpoledne do desíti hodin večer. O víkendu a během svátků 

jsou tu pacientům k dispozici od osmi do dvaceti hodin. Pacienti se závažnějšími 

poraněními anebo akutním interním onemocněním jsou odesíláni do nemocnice v 

Břeclavi nebo Brně. Dětským pacientům hustopečská pohotovost není primárně určena, 

nicméně menší poranění zde chirurgové ošetří i dětem. 

V říjnu 2020 vyjeli první záchranáři ze zbrusu nové budovy výjezdové základny 

Zdravotnické záchranné služby Jihomoravského kraje.  
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V roce 2021 byl stav lůžek v nemocnici 119 lůžek, z toho 25 lůžek akutní péče 

interního oddělení a 94 lůžek následné péče. Na interním oddělení bylo 

hospitalizováno 787 pacientů s průměrnou ošetřovací dobou 9,7 dnů. Na oddělení 

následné péče bylo 762 hospitalizací s průměrnou ošetřovací dobou pacienta 65,3 dnů. 

V ambulancích bylo provedeno 35 882 vyšetření. Hospodářský výsledek roku 2021 byl 

silně ovlivněný téměř celoročním omezením výkonů v ambulancích, a především péčí o 

pacienty postižené novým typem koronaviru Covid-19 na úkor běžně poskytované péče.  

Spolu s Jihomoravským krajem vybudovala nemocnice očkovací centrum. Do konce 

roku 2021 zde podali celkem 14 000 prvních, druhých a třetích, posilujících dávek. 

V lednu začalo v Hustopečích antigenní testování 

Po vzájemné dohodě Města Hustopeče a Nemocnice Tišnov bylo od pondělí 4. ledna 

2021 zřízeno testovací místo na Covid-19 formou antigenních testů v sále 

Společenského domu v Hustopečích na Herbenově ulici. Jednou za pět dní si mohl 

kterýkoliv občan Česka zajít zdarma na antigenní testy na Covid-19, které by měly 

zjistit infekčnost testovaného. Samotné odběry zajišťovala Nemocnice Tišnov s 

pomocí profesionálních hasičů. Odběr se prováděl výtěrem z nosohltanu přes nos 

tenkou odběrovou štětičkou. Výsledky se testovaný dozvěděl do 20 minut.  

 

Společenský dům města Hustopeče měl v době pandemie významnou funkci. 
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Hustopeče přibyly na seznamu očkovacích míst  

Cílem Jihomoravského kraje bylo do konce srpna naočkovat 70 procent obyvatel 

starších 15 let vakcínou proti nemoci Covid-19. Právě proočkovanost populace se 

většině odborníků jevila jako jediná cesta, jak porazit koronavirovou pandemii. Proto 

kraj zřídil osm velkokapacitních očkovacích center. To hustopečské se otevřelo v 

pondělí 8. března.  Antigenní testování se přesunulo do prostor M-klubu a hlavní sál se 

stal očkovacím centrem.  Provoz měl ve své režii mobilní očkovací tým z Nemocnice u 

sv. Anny v Brně. Počítalo se s maximální kapacitou 700 osob denně a aplikována 

byla vakcína Comirnaty od Pfizeru. Samotný proces očkování a nezbytné 

dokumentace trval kolem 30 minut.  

 

V očkovacím centru bylo naočkováno průměrně 700 osob denně. 

Provoz očkovacích center byl kromě vakcín a lékařů závislý i na dobrovolnících, 

kteří pomáhali s administrací a zázemím. Významně se zapojili samotní zaměstnanci 

Městského úřadu Hustopeče a zástupci samospráv z celého ORP Hustopeče.  

Zájem očkovat své pacienty projevili i hustopečští praktici a pro ty zájemce, kteří se 

z nějakého důvodu nemohli k očkování dostavit, fungoval na Hustopečsku i mobilní 
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očkovací tým Girasole z pověření Nemocnice Břeclav. Tým jezdil k osobám nad 80 

let věku.  

Očkovací centrum ve Společenském domě v Hustopečích podávalo první dávky 

vakcíny naposledy v pondělí 28. června. Do 9. srpna byly naočkovány druhé 

dávky a následně centrum po 5 měsících fungování ukončilo svou činnost. 

Důvodem byl klesající zájem o očkování. Další zájemci o očkování však nepřišli 

zkrátka. Druhé očkovací místo v Nemocnici Hustopeče fungovalo dál a očkovalo i 

stejnou vakcínou Pfizer/Biontech.  

Zdravotnický tým Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně, který měl očkovací 

centrum ve společenském domě na starost, podal během provozu 39 000 vakcín, v 

průměru okolo 700 dávek denně.  

Na podzim do Hustopečí ještě přijel dvakrát mobilní očkovací tým, a to v úterý 

23. 11. a 14. 12., opět do společenského domu.  

 

POBOČNÁ POŽÁRNÍ STANICE HUSTOPEČE 

Pobočná požární stanice Hustopeče hasičského záchranného sboru Jihomoravského 

kraje sídlí na adrese Janáčkova 5. Velitelem stanice je npor. Ivo Jeřela Dis.  

 

Pobočná požární stanice Hustopeče hasičského záchranného sboru Jihomoravského 

kraje. 
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• Dne 4. ledna hasiči zahájili provoz nového odběrového místa na nemoc 

COVID-19 v Hustopečích. Jeho chod kompletně zajišťovali příslušníci HZS 

Jihomoravského kraje. Odběrové místo vzniklo po dohodě města Hustopeče s 

tišnovskou nemocnicí a nacházelo se v sále Společenského domu, kde 

nabízelo antigenní testování veřejnosti. Chod pracoviště (odběry, 

vyhodnocení, administrativu) denně zabezpečovali tři profesionální hasiči, z 

toho jeden se zdravotnickým vzděláním, který prováděl samotné odběry. 

• Od dne 19. ledna 2021 Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje 

spravoval kromě stránky na jednotném portále HZSCR.cz také 

specializovanou internetovou stránku týkající se krizového řízení s názvem 

KRIZPORT. Ta přinášela věrohodné a aktuální informace z oblasti přípravy a 

řešení mimořádných událostí a krizových situací v kraji. Ve veřejné části se 

na hlavní straně nacházely sekce aktuality, kde byly zveřejňovány informace 

k aktuálně řešené problematice. Neveřejná část portálu navíc nabízí 

registrovaným uživatelům přístup k aktuálním verzím bezpečností 

dokumentace (např. havarijní plány, krizové plány atd.).  

• V lednu 2021 hasiči aktivně pomáhali v nemocnicích, a vyjížděli do terénu 

jako mobilní odběrové týmy nebo asistovali při vakcinaci.  

• Dne 8. února obalila Jihomoravský kraj ledová krusta, která zaměstnala 

hasičské jednotky. Především odstraňovali popadané stromy z komunikací. 

• V únoru pomáhalo stále více příslušníků HZS Jihomoravského kraje ve 

zdravotnictví. Zatímco v lednu pomáhalo ve zdravotnictví 90 jihomoravských 

profesionálních hasičů, v únoru jich už bylo přes 120. Hasiči byli zařazení na 

covidových jednotkách, odděleních JIP, ARO, chirurgie, plicním oddělení, 

infekčním oddělení, interně či neurologii. Hasiči také rozváželi ochranné 

prostředky (respirátory FFP2) a rozváželi vakcíny do ordinací praktických 

lékařů. 

• V březnu pomáhalo ve zdravotnictví 148 jihomoravských profesionálních 

hasičů, což je přibližně 15% sboru. Dalších 25 příslušníků zajišťovalo 

denně koordinaci, podporu a organizaci všech činností. 

• V dubnu rozváželi hasiči antigenní testy do škol a také připravili zdravotnická 

lůžka k odvozu z provizorní nemocnice na brněnském Výstavišti. V areálu 
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provizorní nemocnice bylo připraveno 302 lůžek, které putovaly do skladu 

Státních hmotných rezerv.  

• V pondělí 21. června zaměstnaly hasiče silné bouřky, které 

prošly Jihomoravským krajem. Během odpoledne se evidovalo 242 událostí. 

• Dne 24. června, kolem 19:30 hodin, se několika obcemi na Břeclavsku a 

Hodonínsku prohnalo ničivé tornádo. Během chvíle napáchalo obrovské 

škody na majetku a bohužel také na lidských životech a na zdraví. Vítr 

poškozoval budovy, komunikace a další infrastrukturu obcí, způsoboval 

zranění obyvatelům. Hasičský záchranný sbor České republiky (HZS ČR) 

okamžitě, po přijetí prvních oznámení na linky tísňového volání o škodách 

způsobených silným větrem, vyslal na místa události své síly a prostředky. 

Počty nahlášených mimořádných událostí rychle stoupaly a brzy došlo 

doslova k extrémnímu zatížení tísňových linek. Mezi nejpostiženější obce 

patřily Lužice, Moravská Nová Ves, Mikulčice a Hrušky. K velkým škodám 

došlo také v Tvrdonicích, Břeclavi a v Hodoníně. Z důvodu obrovského 

nárůstu počtu mimořádných událostí i rozsahu způsobených škod byl svolán 

štáb MV - generálního ředitelství HZS ČR, který přijal okamžitá opatření a 

zahájil činnosti v souladu s platnou krizovou legislativou, jejichž hlavním 

cílem bylo zajistit co možná nejrychlejší a nejefektivnější pomoc postiženým 

oblastem. Kolem 22. hodiny vyrazily na místo dva střední odřady USAR 

týmů z HZS hl. m. Prahy, a HZS Moravskoslezského kraje, které mají 

specializaci na vyhledávání zavalených osob ze sutin. Následovaly tři odřady 

Záchranného útvaru HZS ČR k provádění zemních prací, zprůjezdnění 

komunikací, odstraňování popadaných stromů apod. Těchto pět odřadů 

dorazilo na místo události po půlnoci 25. června a ihned se zapojily do 

záchranných prací. Na žádost hejtmana Jihomoravského kraje byly povolány 

i dva ženijní odřady Armády ČR, které dorazily na místo v ranních hodinách 

a jejichž úkolem bylo rovněž provádění zemních prací. Během dne na místo 

dorazily také dva odřady z HZS Jihočeského kraje  a HZS Kraje Vysočina. 

Na základě přímých informací z místa řádění tornáda, bylo ještě během 

odpoledne vysláno do postižených oblastí dalších 11 týmů (přes 300 lidí), 

složených z příslušníků HZS krajů a dobrovolných hasičů.  

• Několik dní po řádění tornáda hasiči pokračovali v zásahu v několika obcích 

na Břeclavsku a Hodonínsku. Změnil se charakter zásahové činnosti, kdy 
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hasiči ukončili záchranné práce a pokračovali v pracích likvidačních, které 

měly odstranit následky způsobené mimořádnou událostí. Na místě 

zasahovalo více než tisícovka hasičů s téměř 250 kusy techniky. Hasiči 

opravovali plachty na střechách domů, které poškodila noční bouřka. 

Současně dokončovali rozebírání poškozených střešních konstrukcí, odklízeli 

odpad a zprůjezdnili komunikace. Brzy došlo i na demolici některých 

objektů.  

• Dne 21. července odjela z postižených oblastí těžká technika a obce byly 

předány starostům. Fyzicky i organizačně náročný a dlouhotrvající zásah při 

odstraňování následků ničivého tornáda tak pro hasiče, po 28 dnech, skončil.  

• V neděli 1. srpna, po bouřkách, které prošly naším krajem, hasiči odstraňovali 

spadené stromy a polámané větve, nebezpečné stavy a odčerpávali vodu.  

• Od pondělí 7. srpna se jihomoravští hasiči zapojili do pomoci Řecku, které 

bylo zasaženo rozsáhlými požáry. Situace byla natolik vážná, že Řecko 

požádalo další země o pomoc. V Řecku pomáhali 10 dní.  

• V pondělí 16. srpna se opět přihnaly silné bouřky. Hasiči evidovali necelých 

pět desítek zásahů.  

• V listopadu se hasiči opět vrátili do zdravotnictví, protože pandemie nemoci 

COVID-19 znovu zesílila.  

• Dne 9. prosince Jihomoravský kraj přivítal sněhovou nadílku. Od ranních 

hodin se začaly navyšovat počty dopravních nehod. Počet zásahů se nakonec 

vyšplhal k 28.  

 

POČASÍ 

Rok 2021 byl v Česku s průměrnou teplotou osm stupňů Celsia druhý 

nejchladnější za posledních deset let. Studenější byl pouze rok 2013 s průměrem o 

0,1 stupně nižším. Srážkově byl tento rok průměrný, spadlo 99 procent 

dlouhodobého normálu. Chladnější byl rok 2021 zejména ve srovnání s předchozími 

třemi lety. V roce 2020 se průměrná teplota vzduchu v ČR dostala na 9,1 stupně, o 

rok dříve na 9,5 stupně. V roce 2018 vystoupala až na 9,6 stupně Celsia. Studené 

byly zejména jarní měsíce. Následoval nezvykle teplý červen, kdy bylo v průměru o 

tři stupně tepleji než obvykle. Šestý kalendářní měsíc loňského roku tak byl třetím 
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nejteplejším červnem od roku 1961, kdy začali meteorologové měsíční průměry 

počítat. Množstvím srážek se rok 2021 podle předběžných údajů nevymykal 

obvyklým hodnotám. Roční úhrn 678 litrů vody na metr čtvereční představoval 99 

procent dlouhodobého normálu. Deštivé byly hlavně květen a srpen, kdy spadlo 143, 

respektive 133 procent obvyklého množství srážek. Naopak mimořádně suché bylo 

září, kdy napršely jen dvě pětiny srážkového normálu, což z tohoto měsíce činí čtvrté 

nejsušší září od roku 1961. Nejchladněji za posledních osm let bylo také v pražském 

Klementinu. Průměrná teplota vzduchu v centru hlavního města byla 11,1 stupně 

Celsia. I to ale stačilo k tomu, aby se rok 2021 zapsal mezi 13 procent nejteplejších 

let, jaké v Klementinu naměřili od roku 1775. 

Na začátku zimy bylo sněhu méně než obvykle. Výraznější sněžení přišlo až okolo 

Vánoc a v dalších týdnech byly zásoby sněhu, teploty i celkový projev zimního 

počasí na úrovni normálních hodnot pro toto období. Ovšem kvůli velmi 

chladnému dubnu a začátku května jsme v roce 2021 zaznamenali nezvyklý jev. 

V prvním květnovém týdnu ležela na hřebenech všech našich nejvyšších hor 

několik desítek centimetrů vysoká vrstva sněhové pokrývky. V Krkonoších a 

Jeseníkách bylo místy naměřeno ještě kolem 1 metru sněhu. Sněhové podmínky letos 

umožnily běžkařům a skialpinistům prodloužení zimní sezóny. 

Nejsilněji zasáhlo počasí do života na jižní Moravě ve čtvrtek 24. 6. v podvečerních 

hodinách. Tornádo, které se prohnalo několika obcemi, dosáhlo intenzity IF4 a v 

mnoha ohledech bylo mimořádné. Tornádem zasažené území mělo plochu téměř 22 

km2, z toho přes 6 km2 tvořilo území, na kterém zjištěné škody odpovídají intenzitě 

alespoň IF2 – silné tornádo. Maximální šířkou pásu škod cca 2,8 km na začátku trasy 

u Břeclavi jde o jedno z rekordních tornád nejen v rámci Evropy, ale řadí se k těm 

významným i ve světovém kontextu. Vloni se objevily pouze 4 takto silná tornáda na 

celém světě. Největší šíře pásu škod byla zjištěna v obci Hrušky a to 590 metrů. Zde 

i v sousední obci působilo tornádo maximální silou. Poté se začalo zužovat, ale 

nabíralo na síle. Obec Mikulčice tak zasáhlo největší silou, silně se projevilo i v 

sousední Lužici. V Hodoníně bylo tornádo nejužší, ke krátkému zesílení došlo ještě v 

Pánově. Tornádo poté zaniklo v lesích u Ratíškovic.  
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SOCIÁLNÍ SÍTĚ 

Facebook 

Facebookovou stránku Město Hustopeče spravuje organizační složka Marketing a 

kultura, kterou vede Jana Hrádková, stránka byla založena v roce 2015. Město na 

ní pravidelně zveřejňuje nejen oficiální informace, ale také zajímavosti, tipy, soutěže, 

užitečné odkazy a živé přenosy i fotoreportáže z akcí či přímo z dění v ulicích města. 

Na rozdíl od webových stránek zde každý příspěvek mohou občané komentovat, což 

také hojně využívají a dávají tak městu další podněty. 

Zlatý lajk 2021 patří opět Hustopečím 

Město Hustopeče i v roce 2021 obhájilo vítězství minulého ročníku celostátní 

soutěže Zlatý lajk, kterou vyhlašuje společnost Kvalikom za nejlepší facebookový 

profil roku 2021. 

Výsledky byly mnohem těsnější a i vzhledem k většímu počtu soutěžních účtů v 

kategorii měst do 10 000 obyvatel byla konkurence mnohem větší - o titul 

bojovalo 78 městských sociálních sítí. 

V roce 2021 měl profil města přes 9 000 fanoušků a téměř 11 000 sledujících. 

Většina příspěvků je „postována“ přímo z natáčení reportáží Hustopečské televize a 

podílí se na nich správkyně sociálních sítí Veronika Nováková, redaktorka Tereza 

Slámová či fotograf Richard Skoumal.  

Hustopečské listy nejsou pozadu 

Zlatý lajk však není jediným úspěchem. V hodnocení tištěných zpravodajů měst a 

obcí obsadily Hustopečské listy v celostátním kole skvělé páté místo ze 76 

hodnocených periodik a zaznamenaly tak velký skok oproti roku 2020, kdy skončily 

na místě třináctém. 

Facebooková veřejná skupina Hustopeče – Auspitz 

Na konci roku 2021 čítala veřejná skupina Hustopeče – Auspitz kolem 3 000 členů. 

Správcem stránky jsou Jan Homola a Richard Homola. Informace ve skupině jsou 

všeho druhu. Primárně byla založena za účelem vzpomínání na minulé časy – 

sdíleli se zde dobové fotografie, fotografie nebo videa z kulturních akcí ve městě či 
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z přírody v okolí Hustopečí. Postupně se začali členové informovat o tom, co se 

zrovna děje, např. nesvítí světla, vandalismus, výjezd hasičů, problémy 

s parkováním, černé skládky, ztráta či nalezení zvířete/klíčů/telefonu, nová výstavba 

ve městě, nabídka či poptávka zaměstnání, reklamy, pozvánky na kulturní akce apod. 

Ve skupině se živě debatuje o současném dění ve městě a krocích vedení města. 

Na různé podněty někdy reaguje starostka Hana Potměšilová nebo členové rady či 

zastupitelstva města. Kvůli častým problémům s vkládáním nevhodných nabídek a 

reklam, se správci skupiny rozhodli vytvořit další veřejnou skupinu zaměřenou na 

nabídku a poptávku – Hustopeče – TRŽIŠTĚ SLUŽEB. 

Síla facebooku jako komunikačního média spojující lidi se naplno prokázala ihned 

poté, co blízké obce zasáhlo tornádo. Tato skupina se okamžitě stala místem, kde se 

spolu domlouvaly týmy dobrovolníků, řešilo se, co potřebují lidí v postižených 

obcích a jak jim nejlépe pomoci. 

Instagram 

Město Hustopeče je aktivní na Instagramu od 22. července 2019 pod názvem 

mestohustopece. První příspěvek zval sledující do nové Kinokavárny ve foyer Kina. 

Účet slouží k propagaci městských kulturních akcí, informuje o novinkách ve městě, 

zachycuje atmosféru akcí a přináší nevšední fotografie místní přírody i samotného 

města. Probíhá na něm také řada soutěží o vstupenky na akce pořádané městem. 

V prosinci 2021 se tomuto účtu podařilo získat téměř 1500 sledujících.  


